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Představujeme naše o
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Kde najdete obec Kocelovice
Obec Kocelovice se nachází zhruba pět a půl kilometrů 
severozápadně od Blatné na trase mezi Lnářemi 
a Bělčicemi. V současné době je k trvalému pobytu 
v obci přihlášeno 156 obyvatel a 30 objektů v obci je 
využíváno chalupáři k občasnému, hlavně víkendovému 

pobytu. 

Z historie obce Kocelovice
Kocelovice znamená vlastně ves lidí Kocelových a Kocel byl 

nejspíše nějaký kmenový předák, který přivedl svůj lid do zdejší krajiny a založil tu 
sídliště. Lidový název vsi Kocelouce (jít do Kocelouc) již téměř vymizel. První písemná 
zmínka o Kocelovicích pochází z roku 1352, pro založení vsi to však není rozhodující, 
neboť katastr Kocelovic byl bohatě osídlen již v pravěku. Tuto skutečnost dokládají 
zejména pohřebiště, která prozkoumal v první čtvrtině 20. století blatenský učitel – 
archeolog Josef Siblík. Nálezy z nich jsou dodnes uloženy v Městském muzeu v Blatné 
a v Národním muzeu v Praze. 
Ve druhé polovině 14. století byly Kocelovice majetkově rozděleny. Vyplývá to ze zápisů 

Vážení čtenáři,
ocitli jsme se na konci léta a na počátku 
podzimu. Pro někoho je to období 
smutku, pro jiného naopak období, na 

které se těší a které má rád.
S příchodem září určitě smutní děti školou povinné, 
neboť jim skončily dlouhé letní prázdniny a začínají úkoly 
spojené se školní docházkou. Teskní i ti, kteří mají rádi 
teplo, ba přímo horko, které je s létem v současné době 
přímo spjato.
Podzim, který je spojen se zkracujícími se dny, mlhami 
a chladnými rány, na někoho může působit depresivně, 
melancholicky. Ale je třeba vidět i klady a krásy podzimu. 
Po intenzivním horku je tu úleva, když se konečně začne 
ochlazovat. Září je skvělý měsíc z hlediska počasí, protože 
teplé dny začínají střídat chladné a svěží noci. Přichází 
studenější vánek, který nám konečně umožní nechat okna 
otevřená a v pohodě se vyspat.
Pokud je podzim příznivý, přijdou si na své také sběratelé 
a konzumenti hub. V našich smíšených lesích je možné 
najít mnoho druhů hub, které jsou upravovány na mnoho 
způsobů. Nejčastěji je to smaženice, houbová omáčka, 
řízky z hub, ale také houby sušené nebo zavařené pro 
přípravu jídel v zimním období.
My dříve narození si v tomto období jistě vzpomeneme na 
to, jak jsme v podzimním ohníčku pekli brambory. Pravda, 
někdy se to nepovedlo a místo brambor jsme v ohníčku 
našli jen uhlíky, ale když se dílo zadařilo, byla to velká 
dobrota.
Mnoho lidí miluje podzim pro měnící se barvy listů 
stromů. Ty, které byly kdysi sytě zelené, explodují do 
krásných odstínů zlata, červené, žluté a oranžové. Příroda 
naznačuje, že se začíná připravovat na zimní spánek.
Nakonec ani ti školáci nemusí až tolik smutnět. Určitě 
budou nějaké, byť krátké, podzimní prázdniny.
Myslím si, že podzim je rozhodně jedním z nejhezčích 
ročních období a přináší pro každého něco. Přeji Vám, 
abyste si toto období užívali a vybrali si to, co se Vám na 
podzimu líbí a co Vás v něm těší.

Hezký podzim přeje Karel Lukáš, starosta obce 
Kocelovice.

Rozhovor se starostou obce Kocelovice
Obec Kocelovice
V čele obce Kocelovice stojí pan Karel Lukáš. Rádi bychom 
Vám představili pana starostu v krátkém rozhovoru.
Od kdy jste zvolen starostou obce? 
Starostou obce Kocelovice jsem byl poprvé zvolen 
Zastupitelstvem obce Kocelovice v roce 2010. Ve funkci 
starosty obce Kocelovice působím do současné doby.
Už před svým zvolením starostou jste byl členem ZO?
Ano, v roce 1999 jsem byl zvolen do zastupitelstva obce 
Kocelovice a vykonával funkci místostarosty. V té době jsem 
měl tu možnost spolupracovat s prvním polistopadovým 
starostou obce, panem Josefem Vonáškem.
S jakými představami jste šel do komunálních voleb? Jaké 
jsou slasti a strasti starosty obce?
Jako člověk vyrůstající a žijící v naší obci od narození jsem 
chtěl vždy dělat něco pro své sousedy, kamarády, aby se nám 
všem tu žilo lépe a obec vzkvétala. Už v roce 2010, kdy jsem 
se ucházel o post starosty obce, jsem šel do voleb s přáním 
navázat na činnost tehdejšího starosty pana Vonáška, byť mi 

bylo jasné, že to nebude úplně jednoduchý úkol. Chtěl jsem minimálně udržet v chodu 
to, co bylo v naší obci dosud vybudováno, v lepším případě pak to vybudované dále 
rozvíjet, přičemž jsem si byl dobře vědom toho, že práce neuvolněného funkcionáře 
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Co se v SOBu peče

Svazek obcí Blatenska
Kancelář SOBu na adrese:
Spálená 727, 388 01 Blatná 
tel.: 728 881 358, 383 420 300
e-mail: blatensko@blatensko.eu

Úřední hodiny:
Pondělí  8,00–11,00 12,30–16,00
Středa  8,00–11,00 12,30–16,00
Pátek  8,00–11,00

Představujeme naše obce - Pokračování ze str. 1

v takzvaných konfirmačních knihách pražského arcibiskupství.
V roce 1372 drželi patronát nad kocelovickým kostelem pražský 
arcibiskup Zdeněk z Rožmitálu, Jan ze Tchořovic a bratři Beneš 
a Zdeněk z Kocelovic. První dva se dělili o Rožmitál, což znamená, že 
část Kocelovic náležela tehdy k tamějšímu panství. Jan ze Tchořovic 
byl vlastníkem vsi, jež náležela do kocelovické farnosti. Zbývající dvě 
osoby představují místní drobnou šlechtu. První jmenovaný Beneš je 
snad týž, který vykonával patronát nad kocelovickým kostelem ještě 
v letech 1393 a 1400, v prvním případě spolu s pražským arcibiskupem 
a Zdeňkem z Rožmitálu, k nimž z neznámého důvodu přibyl ještě 
Jan z Ústí, podruhé již jen s rožmitálským pánem. Ves tedy zůstávala 
rozdělena mezi více vlastníků, i když jejich počet postupně klesal, a to 
buď v důsledku úmrtí, nebo postupným scelováním jednotlivých dílů vsi.

Co se v SOBu událo 
a co se bude dít
¾¾ V pondělí 21. srpna 2023 pro-

běhlo dílčí přezkoumání hospodaření 
Svazku obcí Blatenska za rok 2023. Pře-

zkoumání hospodaření provedl Krajský 
úřad – Jihočeský kraj.

¾¾ Byla připravena zpráva o činnosti Svazku obcí Blatenska za rok 2022 
pro kronikáře Města Blatná.

¾¾ Svazek obcí Blatenska byl uznán za zaměstnavatele na chráněném 
trhu práce a uzavřel s Úřadem práce ČR dohodu o zaměstnávání osob 
se zdravotním postižením. Úřad práce ČR bude přispívat na platy 
těchto osob. Během července a srpna byla zpracována a podána 
žádost o příspěvek na podporu zaměstnávání osob se zdravotním 
postižením na chráněném trhu práce pro pracovníky zaměstnané 
v prádelně za druhé čtvrtletí 2023. SOB dostal celkový příspěvek za 
druhé čtvrtletí ve výši 140.128,00 Kč.

¾¾ V rámci projektu „Předcházení vzniku odpadů a posílení separace 
odpadů ve Svazku obcí Blatenska“ začali pracovnice SOB připravovat 
podklady pro zadání veřejné zakázky na dodavatele kompostérů, 
domácích štěpkovačů, víceúčelového nádobí a kelímků, přepravních 
a skladovacích boxů na nádobí, kovových regálů. 

¾¾ Průběžně byla poskytována poradenská činnost a pomoc dle aktuální 
potřeby starostů případně dalších pracovníků obcí.

¾¾ Své příspěvky, články, reportáže i s fotografiemi, pozvánky na dění 
u Vás, další informace o životě ve Vašich obcích posílejte, prosím, 
pouze na naši e-mailovou adresu: sobacek@blatensko.eu.

Dana Vohryzková, předsedkyně SOB

Kalendář SOB na rok 2024
Tradiční stolní kalendář SOBu na rok 2024 je možné od srpna zakoupit 
v prodejně Hračky a papír Alena Tomášková Blatná a v Informačním 
centru Blatná. Stolní kalendáře budou k dispozici samozřejmě ve všech 
členských obcích SOBu začátkem října 2023.
Informace v kalendáři slouží jako pozvánky na nejrůznější akce na 
Blatensku v roce 2024. Zároveň je kalendář dokumentací toho, jak 
proběhly plesy, maškarní bály a vůbec všechny společenské, kulturní, 
sportovní a další události v našem regionu.
Fotografii na titulní stranu nám poskytl pan Václav Cheníček ze Skaličan.
Poděkování za pomoc při realizaci kalendáře z Blatenska patří všem 
obcím, organizátorům akcí, fotografům a dalším „spolutvůrcům“ našeho 
kalendáře.
Pro každého autora zveřejněných fotografií budou připraveny 
k vyzvednutí 3 kusy kalendářů na rok 2024 v kanceláři SOB na adrese 
Spálená 727, Blatná. Autoři fotografií mohou kalendáře vyzvedávat od 
října 2023.

Dana Vohryzková a Bohumila Hoštičková

Uzávěrka příjmu příspěvků
do listopadového vydání

SOBáčku č. 94
je ve středu 1. 11. 2023.

Příspěvky posílejte na e-mail:
sobacek@blatensko.eu

Virtuální univerzita třetího věku bude pokračovat 
i v zimním semestru nového akademického 
roku 2023/2024. Pro studium zimního semestru 
máme opět na výběr ze dvou kurzů – první kurz 
„Každodenní život v barokních Čechách a na Moravě“ a druhý kurz 
„Arménie blízká i vzdálená“. Zahájení semestru bude tentokrát trošku 
nestandartní. Vzhledem k tomu, že ve čtvrtek 28. září 2023 je státní 
svátek, nemůžeme zahájit první kurz. Poprvé se tedy sejdeme ve velké 
klubovně Komunitního centra aktivního života v Blatné ve čtvrtek 
5. října 2023 a v tento den budou zahájeny oba dva kurzy. V 8:30 hodin 
bude zahájen první kurz a v 10:00 hodin druhý kurz. Studenti mají 
možnost navštěvovat jeden z kurzů, nebo mohou navštěvovat oba kurzy 
současně. 
Zájemci o studium Virtuální univerzity třetího věku se mohou přihlásit 
ještě před zahájením zimního semestru osobně v kanceláři SOB na 
adrese: Spálená 727, Blatná nebo e-mailem: blatensko@blatensko.eu 
případně na telefonu: 728 881 358. Poslední možnost pro přihlášení 
je pak při zahájení zimního semestru přímo na přednáškách ve čtvrtek 
5. 10. 2023. Cena jednoho kurzu vychází na 450 Kč. Tuto částku je 
potřeba uhradit bankovním převodem na bankovní účet SOBu.

Dana Vohryzková
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| U ručního žehlení se připočítává částka 20,-Kč za kus.
| Ceny jsou konečné, nejsme plátci DPH.

| Dopravu nezajišťujeme.
| Individuálně může být stanovena cena vyšší např. u nestandardního prádla velkých 

rozměrů nebo při silném znečištění.
| Dodací lhůta 5 dní, do dodací lhůty se nezapočítává den příjmu, sobota, neděle 

a svátky.
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Platnost od 1. 1. 2023
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Po roce 1400 zřejmě skoupil většinu vsi Jan Mládenec z Miličína, majitel 
nedalekého Újezdce, který vystupuje jako patron kostela v Kocelovicích 
roku 1425 a v roce 1433 prodal společně se svými syny Oldřichem 
a Domoslavem „zboží své Kocelovice…“ Petru Zmrzlíkovi ze Svojšína na 
Lnářích za 1300 kop pražských grošů. Jan Mládenec však dlužil nějaké 
peníze Čeňkovi z Valdštejna a ten si zase chybějící částku vypůjčil z věna 
své manželky Elišky z Obříství a místo toho jí věno pojistil zápisem na 
Kocelovicích. Petru Zmrzlíkovi z toho povstaly značné problémy, když 
byl zmíněný finanční závazek po smrti Čeňka a Elišky prohlášen roku 
1437 za odúmrť, tj. za majetek, či v tomto případě přesněji právní nárok 
bez vlastníka, který připadl králi, a ten ho daroval jiné osobě. Dokud 
totiž nebylo „kocelovické zboží“ zbaveno všech závazků, nemohlo být 
novému majiteli řádně zapsáno do knih jako dědičné vlastnictví. Proto 
se u dvorského soudu, kde se celá záležitost řešila, hlásil o právní nároky 
především pan Petr Zmrzlík, spolu s ním však i Záviš z Valdštejna, bratr 
zemřelého Čeňka. Protože poměry v zemi se vbrzku změnily tak, že 
neumožňovaly řádný výkon práva a chod soudů, bylo řízení odloženo 
a obnoveno až roku 1453. Táhlo se pak ještě několik let, takže Petr 
Zmrzlík se jeho konce nedočkal. Dopadlo však příznivě pro jeho 
potomky Jana, Václava a Jaroslava, kterým byly Kocelovice roku 1465 
řádně zaknihovány, a tak natrvalo připojeny ke zmrzlíkovskému panství 
Lnáře. Z dalších zápisů ovšem víme, že ve vsi měli tehdy jistý plat také 
kanovníci královské kapituly na pražském Vyšehradě. Tento závazek však 
nezanikl a plat byl z Kocelovic odváděn kapitule i v následujících dobách. 
Zavázal se k němu Václav Zmrzlík ze Svojšína roku 1542 a platil ho i Volf 
Novohradský z Kolovrat roku 1603. 
Z výše citovaných pramenů se dovídáme, že v Kocelovicích stála na 
sklonku husitských válek tvrz. Bohužel zpráva z roku 1433 je nejen první, 
ale i poslední zmínkou o její existenci. Zřejmě zanikla jako poplužní 
dvůr, který tvořil její hospodářské zázemí, po připojení Kocelovic ke 
Lnářům, kdy přestala plnit sídelní funkci. Neznáme tudíž ani její podobu, 
ani přesné místo, kde stála. Podle ústního podání se snad nalézala na 
pravém břehu potoka protékající obcí v sadech usedlosti Panušků. Ve 
starší literatuře o Blatensku je však lokalizována do prostoru bývalé 
školy (čp. 47), kde se prý nacházely zbytky příkopu.
Až koncem feudalismu zůstaly Kocelovice součástí lnářského panství. 

Kocelovičtí rodáci
Jaroslav Průcha
Učitel, spisovatel, hudebník a autor loutkových her pro děti se narodil 
4. února 1894 v Kocelovicích. 
V dětství Jaroslavovi učarovali knihy, velice si oblíbil i loutkové divadlo. 
Od roku 1905 studoval na plzeňském gymnáziu, a to s vyznamenáním. 
V roce 1907 však musel studium přerušit pro vážnou revmatickou 
nemoc, jejímž trvalým následkem bylo onemocnění srdce. Dne 15. září 
1908 složil zkoušky do tercie a na jaře 1914 absolvoval na plzeňském 
gymnáziu maturitu.
Po vzoru svých předků nastoupil v Kocelovicích na místo učitele. V letech 
1919–1921 učil na měšťanské škole v Blatné, roku 1921 nastoupil do 
školy v Sedlici. Od 1. září 1923 nastoupil znovu na školu v Blatné. Zde 
spolupracoval s ochotnickým spolkem, který uváděl jeho hry. Především 
však psal hry pro loutková představení a měl i vlastní loutkové divadlo. 
Spolu s doktorem Jindřichem Veselým z Prahy patřil k zakladatelům 
moderního loutkářství.
První loutkovou hru Kašpárek v pekle napsal v roce 1916, po vyhlášení 
samostatnosti Československé republiky pak vydal v roce 1919 svou 
nejzdařilejší hru Krakonošova medicína. Další Průchovy hry nesou názvy 
Čarovný květ, Sůl nad zlato nebo Maminčino srdce.
Ve dvacátých letech se začala ozývat Průchova srdeční choroba. Nepevné 
zdraví ho přimělo k tomu, aby v roce 1930 přestal vyučovat a věnoval se 
spíše úřednické práci ve školství. Od roku 1930 byl tajemníkem okresního 
školního výboru v Blatné a od roku 1934 školním inspektorem.
Zemřel předčasně 2. února 1936 ve věku pouhých čtyřiceti dvou let. 
Vetší část Průchovy literární pozůstalosti je uložena ve sbírkách Muzea 
Josefa Siblíka v Blatné, kam je předal jeho syn Jaroslav.
Tohoto rodáka nám v Kocelovicích připomíná pamětní deska na budově 
bývalé školy, která zde byla odhalena 25. srpna 1946.
František Machovec
Profesor František Machovec se narodil v Kocelovicích 30. října 1909 
v chalupě číslo popisné 74, kde žili jeho rodiče, zemědělci. Obecnou 
školu vychodil v Kocelovicích, měšťanskou školu navštěvoval v Blatné. 
Byl nadaný a dobře se učil, takže v letech 1924–1928 vystudoval 

učitelský ústav v Příbrami. Po jeho úspěšném ukončení v roce 1928 
nastoupil učitelskou dráhu, kterou neopustil celý život.
V letech 1945–1948 studoval na přírodovědecké fakultě Univerzity 
Karlovy v Praze. První zkoušku složil ze zeměpisu a přírodopisu. 
Vysokoškolská studia dokončil dálkově v roce 1961 na Vysoké škole 
pedagogické v Praze, obor zeměpis a biologie a stal se středoškolským 
profesorem. Jako učitel začínal v Černivsku. Pak působil v Tochovicích 
a dlouhou řadu let učil na měšťanské škole v Blatné. Krátce působil 
i v Hradišti u Kasejovic, ve Hvožďanech, Bělčicích, Sedlici a znovu 
v Blatné.
Naposledy učil na gymnáziu ve Strakonicích, kde vypomáhal i po svém 
odchodu do penze 1. srpna 1971. Vypomáhal i na základních školách 
a v roce 1976 jako průvodce na státním zámku Blatná.
Byl velkým znalcem přírody v celé krajině pod jižní částí Brd, hlavně 
na území bývalého blatenského okresu mezi Příbramí a Nepomukem. 
Jako konzervátor ochrany přírody si všímal hlavně rozšíření chráněných 
a vzácně se vyskytujících rostlin a těžce nesl každou ztrátu některého 
druhy květeny nebo zpěvného ptactva.
Jeho rozsáhlá vědecká činnost byla oceněna řadou četných uznání, 
a to i od ministerstva školství. Profesor František Machovec zemřel dne 
4. dubna 1985.
P. Josef Drnek
Další kocelovický rodák, Josef Drnek, narozený 5. února 1913, se 
rozhodl pro duchovní službu. Po příslušných studiích byl vysvěcen 
19. června 1938 v katedrálním chrámu v Českých Budějovicích. Svou 
první mši sloužil v Kocelovicích v kostele sv. Bartoloměje 26. června 1938 
v 10 hodin.
Jako kněz působil Josef Drnek na několika místech, za druhé světové 
války to bylo na faře v Hosíně u Českých Budějovic, později v Petrovicích 
u Klatov. Největší část svého kněžského působení prožil v Janovicích 
nad Úhlavou. Kněžské povolání vykonával 30 let. Zemřel 13. října 1968 
v pětapadesáti letech. Pohřben je v rodných Kocelovicích.
P. Václav Čadek
Dalším duchovním, který pocházel z Kocelovic, byl P. Václav Čadek. 
Narodil se 17. listopadu 1932. Vyučil se sice řemeslu, ale záhy se 
rozhodl pro duchovní studia, která nastoupil na Římskokatolické 
cyrilometodějské bohoslovecké fakultě Praha – Litoměřice v září 1959. 
Tehdy mu bylo dvacet sedm let. Na kněze byl vysvěcen 27. června 1964 
v Litoměřicích. Svou první mši svatou sloužil ve Lnářích 5. července 1964. 
Jeho prvním působištěm se stala fara v Horní Pěně na Jindřichohradecku. 
Poté působil ve farnostech Budislav, Tučapy, Hroby a od roku 1972 byl 
farářem v Choustníku. Tuto farnost spravoval plných 34 let. Šest let byl 
také vikářem táborského vikariátu. Jako kněz působil 43 let.
Na rodné Kocelovice nezapomněl a významně se podílel radou 
i finančním přispěním na větší části oprav místního kostela po roce 1989.
Od roku 2006 žil v českobudějovickém kněžském domově v Suchém 
Vrbném. Zemřel 5. června 2007 ve věku nedožitých 75 let. Tělesné 
ostatky P. Čadka jsou uloženy v rodinném hrobu na kocelovické hřbitově. 
Václav Necuda
Narodil se 22. března 1957 a obec Kocelovice proslavil v oboru méně 
obvyklém, je totiž trojnásobným držitelem titulu mistra Evropy 
v závodech psích spřežení. K této zálibě a chovu plemene sibiřský husky 
se dostal jako 35letý v roce 1992, kdy také získal první titul mistra Evropy. 
Celá jeho kariéra začala naprosto nevinně, když v dubnu 1989 získal první 
fenku zmíněného plemene. K ní postupně přibyli další psi. Rozšiřoval 
chov, začal trénovat nejen psy, ale především také sám sebe, například 
jízdou na kole, aby byl na závody vždy dobře připraven. Jeho trénink 
začínal od podzimu, a to nejprve pomocí speciální tříkolky, později pak 
na sněhu se saněmi. Václav Necuda se v sezoně 1991–1992 zúčastnil 
osmi závodů, přičemž čtyři z nich vyhrál, včetně mistrovství republiky. 
První historický titul mistra Evropy získal v rakouském Ulrichsbergu na 
trati dlouhé 23 km. Další titul získal v sezoně 1994–1995 na mistrovství 
na Zadově a potřetí uspěl 24.února 1996 v Donovalech na Slovensku.
Kromě zahraničních akcí v Rakousku, ve Francii a v Německu se Václav 
Necuda účastnil v rozmezí let 1992–2002 domácích závodů a mistrovství 
republiky. Šestadvacetkrát byl první, několikrát obsadil stříbrnou příčku 
a jen pětkrát nedosáhl na medailové pozice. 
Mimo závodní činnost se Václav Necuda věnoval jistou dobu také 
chovatelství.
Roman Vonášek
Narodil se 8. července 1968 a Kocelovice proslavil jako fotbalista, který 
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hrál za Škodu Plzeň, Spartu Praha, národní tým České republiky a více 
než šest let za tým belgického Lokerenu.
Vystudoval Střední lesnickou školu v Písku, ale fotbalový míč proháněl 
již jako školák v Kocelovicích na travnatém plácku na návsi. Od dětství 
měl pro tento koníček, který se mu později stal náročným povoláním, 
úžasnou oporu ve své rodině.
Nejprve hrál za Sokol Bělčice, Sokol Blatnou a Spartak Písek. Byl stále 
lepší a první „velký“ fotbal si vyzkoušel v 1. dorostenecké lize v Písku. 
Poté následovala povinná vojenská služba. Během těchto dvou let si 
zahrál za RH Cheb a Okulu Nýrsko.
Po ukončení vojenské služby přestoupil do druholigové Škody Plzeň. 
Tvrdý trénink a fotbalové nadání jej dovedlo až do Sparty Praha, kde 
působil v letech 1992–1996.

Kocelovické zajímavosti
Kostel svatého Bartoloměje představuje zajímavou ukázku venkovské 
církevní architektury se zachovanými zbytky opevnění v mohutné 
hřbitovní zdi. Je to gotická stavba z 1. poloviny 14. století, ze 
které se zachovalo obvodové zdivo a klenba presbytáře. Na konci 
14. století do současné podoby upraven jižní portál. Kostel je 
jednolodní s pětiboce zakončeným presbytářem sklenutým jedním 
polem křížové klenby. Presbytář je oddělen od lodi široce rozepjatým 
hrotitým triumfálním obloukem. Spolu s klenbou presbytáře je 
nejvýraznějším gotickým prvkem hrotitý jižní portál. Pravděpodobně 
s pořízením prvního známého zvonu roku 1521 byla ke kostelu 
přistavěna zvonice. V současnosti je zvonice kostela osazena zvony: 
Marie – laděn H1, Bartoloměj – laděn D2, Václav – laděn G2, 
Jan Nepomucký – laděn B2.  
Kocelovická fara patřila na Blatensku ke středně zámožným. Farní obvod 
tvořily vedle Kocelovic Tchořovice, Hajany a Chlum. 

1975 zde pak byla zahájena meteorologická pozorování. Meteorologická 
měření nedaleko tohoto místa prováděl již od roku 1923 nájemce 
Nového Dvora František Papež. Pokud je u nás v Kocelovicích naměřena 
nějaké pozoruhodná veličina spojená s počasím, můžete tento údaj 
slyšet ve spojitosti s naší obcí při vysílání počasí v České televizi.

Spolková činnost v naší obci
Český svaz žen v naší obci vznikl 7. listopadu 1952. Činnost organizace 
byla v minulosti velice pestrá. Členky pomáhaly při pracích v zemědělské 
družstvu, v lesích pří výsadbě stromků. Společně s hasiči pečovaly 
o vzhled obce.
V podzimním a zimním čase ženy pořádaly různé přednášky a kurzy 
pro své členky, ale i ostatní obyvatele obce. Ve své činnosti ženy 
nezapomínaly ani na nejmenší občany, děti, pro které pořádaly mnoho 
akcí a soutěží.
Bohužel musíme konstatovat, že Český svaz žen u nás v obci svoji činnost 
ukončil. Budiž nám snad útěchou, že na činnost svazu žen nyní navazují 
Kocelovické maminky.
Již v roce 1945 se kocelovičtí myslivci sdružili do společné organizace se 
sousedním Hornosínem. Později fungovali jako společenská organizace 
pod Národní frontou a do Mysliveckého sdružení Kocelovice patřili 
i myslivci z Blatné, ze Lnář, z Hornosína a Prahy. V roce 1974, po sloučení 
Místního národního výboru Kocelovice a Lnáře, přešli kocelovičtí myslivci 
do Mysliveckého sdružení Lnáře. V té době patřily k MS Lnáře také Hajany 
a Tchořovice.                                                                                                                                                                                       
V roce 1991 došlo k rozdělení honitby podle hranic katastrálního 
území Kocelovice a Hajany. Vzniklo tak Myslivecké sdružení „Měřiny“ 
Kocelovice. Myslivci zvěř nejen loví, ale také se o ni starají, a to především 
v zimním období. Každoročně myslivci bilancují své úspěchy a výsledky 
na výročních schůzích a na valné hromadě honebního společenství.
V roce 1992 byl přijat zákon, který upravil vlastnictví majitelů pozemků 
sdružených do Honebního společenstva „Kocelovice – Závišín“. Na 
základě jednání valné hromady společenstva byla honitba pronajata 
Mysliveckému sdružení „Měřiny“ Kocelovice.
Také zde musíme konstatovat, že i přesto, že myslivecké sdružení nese 
ve svém názvu jméno obce Kocelovice, tak v katastru naší obce se 
odehrává jen výkon práva myslivosti. Kulturní a společenský život této 
organizace se odvíjí spíše v obci Hajany.
Sbor dobrovolných hasičů byl u nás v obci založen v roce 1982. Velmi 
důležité bylo opatřit odpovídající hasičskou techniku, a proto bylo 
rozhodnuto zakoupit co nejdříve stříkačku. Ta však stála mnoho peněz. 
Chodilo se tedy s kasičkou od domu k domu, až se podařilo shromáždit 
sumu 630 zlatých. Následně byla zakoupena stříkačka od firmy Čermák 
Teplice. O pouti, dne 28. srpna 1892, byla stříkačka posvěcena a předána 
sboru do užívání.
První světová válka poznamenala pak početní stav kocelovického 
hasičského sboru, který klesl na polovinu.
Po roce 1945 se početní stav hasičského sboru zvyšoval o mladé členy.    
Do dalších desetiletí své existence vstoupili kocelovičtí hasiči pod 
názvem Místní požární ochrana a posléze pod hlavičkou Svazu požární 
ochrany. Přestali se nazývat hasiči, stali se z nich požárníci. Požárníci 
se kromě své hlavní náplni, což bylo hašení požárů, podíleli také na 
kulturním a společenském životě v obci.
Po roce 1990 se mnohé společenské organizace vrátily ke svým původním 

Nyní kostel svatého Bartoloměje v Kocelovicích patří do správy farnosti 
Blatná.
Významnou dominantou Kocelovice je budova hydrometeorologické 
stanice, nacházející se v nadmořské výšce 519 metrů na Kněžském 
vrchu východně nedaleko obce. Stavba stanice byla zahájena na podzim 
roku 1973. V lednu roku 1975 byla stavba stanice dokončena a 1. března 
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názvům, stejně tak i Svaz požární ochrany se znovu přejmenoval na Sbor 
dobrovolných hasičů.
V současnosti je Sbor dobrovolných hasičů Kocelovice nejsilnější 
a nejaktivnější společenskou organizací v obci.  Aktivní je také spolupráce 
mezi Sborem dobrovolných hasičů Kocelovice a obcí Kocelovice. 
Můžeme říci, že u každé akce, kterou obec pořádá, stojí a aktivně se ní 
podílejí hasiči.

Z novodobé historie obce
Katastrální území obce má rozlohu 932 ha. Zemědělské pozemky činí 
591 ha, z toho je 409 ha orné půdy, 8 ha zahrad a 174 ha travní plochy. 
Lesní pozemky tvoří 174 ha, vodní plochy 90 ha, zastavěná plocha činí 
8 ha, ostatní plochy (komunikace, neplodná půda, hřbitov apod.) 69 ha.
V listopadu 1989 přichází Sametová revoluce. Co to znamenalo pro naši 
obec? 
V březnu roku 1990 byla mezi občany uskutečněna podpisová akce za 
samostatnost obce. A jejím výsledkem byly první volby zastupitelstva 
v Kocelovicích. 
Starostou byl zvolen pan Josef Vonášek, který stál ve vedení obce až 
do roku 2010. Jen pro zajímavost uvádíme příjmy a výdaje obce tohoto 
roku. Příjmy činily 32 995 Kč a výdaje 21 221 Kč. V březnu roku 1991 
proběhlo sčítání lidu. V naší obci ke dni 3. 3. 1991 bydlelo 201 trvale 
hlášených obyvatel – z toho 95 mužů a 106 žen. Domů bylo celkem 89, 
z toho 71 trvale obydlených, bytů bylo celkem 96, trvale obydlených 76.
V současné době se počet obyvatel s trvalým pobytem v naší obci 
pohybuje kolem čísla 150. Přibylo několik novostaveb a dochází 
k modernizaci některých starších, opuštěných a nevyužívaných stavení, 
které koupili noví majitelé.
V nedaleké minulosti, tak jak to dovolily finanční prostředky obce, byly 
postupně realizovány rekonstrukce téměř všech obecních komunikací 
v intravilánu obce. Největší akcí pak byla plynofikace obce v rámci 
Svazku obcí Niva, kdy současně byly plynofikovány obce Hajany a Chlum. 
Zde musím vzpomenout, že to bylo zásluhou všech zúčastněných obcí, 
ale největší zásluhu na této akci měl Ing. Zrostlík, v té době starosta 
obce Chlum. Na tuto akci přispělo státní dotací ministerstvo životního 
prostředí ČR.  
Další větší akcí v polistopadovém období v naší obci byla rekonstrukce 
budovy bývalé školy, při které byla vytvořena velká společenské místnost 
pro konání kulturních akcí.
Z kulturního a sportovního dění v naší obci pak musím vzpomenout 
vydání knihy paní Milady Cihlové pod názvem „Naše Kocelovice“, 
fotbalový turnaj O putovní pohár starosty obce Kocelovice konající se 
v letech 1997–2016 a přespolní běh Kocelovice-Hornosín-Kocelovice, na 
který k nám přijíždějí běžci ze širokého okolí.
Jistě je toho více, o čem bychom mohli napsat, že se udělalo 
v polistopadovém období v naší obci. Jsem ale toho názoru, kdo chce 
tyto změny v naší obci vidět, tak je vidí. Kdo je vidět nechce, tak je 
prostě nevidí. 

Zpracoval: Karel Lukáš                                                                                                                                           

Použité zdroje: Milada Cihlová, Naše Kocelovice (2012)
Autor: Jiří Fröhlich.  Zdroj: Kocelovice, publikaci vydal Obecní úřad 
v Kocelovicích a Městské muzeum v Blatné v roce 1922.

Rozhovor se starostou obce Kocelovice - Pokračování ze str. 1

v malé obci je náročná na využívání svého volného času. Bylo mi také 
jasné, že na malé obci se všichni lidé znají, mají k sobě blízko, a tím je 
na Vaši práci také více a podrobněji vidět. S tím samozřejmě přichází 
i kritika, se kterou je nutno počítat. 
Jaké problémy vaší obce vás nejvíce trápí a jak byste je chtěl řešit? 
Asi jako většinu obcí v současné době. Jsou to ceny všech energií, které 
prodražují veškeré činnosti obci. Ať již se jedná o sběr a likvidaci odpadů, 
jakékoliv investiční i neinvestiční akce, provoz služeb pro občany a další 
činnosti. K řešení problémů v obci vede především dobrá spolupráce 
v zastupitelstvu a výběr dodavatelských firem, na které se v každém 
případě můžete spolehnout.
Co chystáte pro obyvatele vaší obce na nejbližší období a jaké máte 
dlouhodobé plány? 
V nejbližším období budeme jistě pokračovat v obnově obecního 
majetku. V úplně té nejbližší době, to znamená ještě letos, se bude 
jednat o rekonstrukci oplocení obecního úřadu a dětského hřiště, 
které mimochodem čerstvě prošlo úplnou obnovou. V příštím roce pak 
rekonstrukci staré požární zbrojnice, opravu střechy na garáži obecní 
techniky, stavbu pergoly na dětském hřišti.
Z dlouhodobějších plánů bych vybral přípravu stavebních parcel 
a odbahnění obecních rybníků v katastru obce, což by mělo přispět 
k zadržování většího množství vody v krajině.
Jak vidíte „svou“ obec za 10 nebo 20 let?
To opravdu nevím a při dnešním překotném vývoji nových technologií, 
elektronizaci
a digitalizaci si netroufám ani odhadovat.
Že by snad obec nebo obce všeobecně řídila umělá inteligence? No to 
za 10 až 20 let asi ne, ale v pozdější době, kdo ví?
Prozradíte na sebe něco osobního? 
Musím říci, že toto je nejtěžší otázka, na kterou mám odpovědět. 
Řekl bych, že nejvíce je pro mne rodina a klidný rodinný život. Celý 
profesní život pracuji s lidmi, takže jsem měl tu čest jich mnoho poznat, 
vyslechnout jejich názory a myšlenky. Dvě takové myšlenky, které nejsou 
v žádném případě moje, ale se kterými se plně ztotožňuji, jsou: Ta první: 
„Mám rád chytré lidi, ale ne vychytralé.“ Ta druhá: „Když mohu, tak rád 
pomohu. Když nemohu, tak alespoň neškodím.“
Co vám udělá radost? A co vás zaručeně rozčílí?
Radost určitě mám z toho, když se jakákoliv dobrá věc podaří. A je zcela 
jedno, zda je to v zaměstnání, doma v rodině nebo při práci starosty. 
A co mne rozčílí? Je toho mnoho, tak o tom nebudu raději mluvit. Jak mi 
říkají doma: „Tak se nerozčiluj a smiř se s tím!“ Tak se o to snažím, ale ne 
vždy se mi to daří. 
Které místo v Jihočeském kraji (mimo vaši obec) máte rád?
Žádné takové jedno místo v Jihočeském kraji nemám. Myslím, že všude 
v Čechách i na Moravě je hezky. Rád se podívám na hezká přírodní 
a historická místa v naší republice. Pokud je to však možné, vyhnu se 
velkým městům.

Informace z regionu

i Přehled počasí v Blatné 
za červenec
Průměrná teplota: 19,6 °C, odchylka od 
normálu: + 1,4 °C.
Úhrn srážek: 39,0 mm, tj. 49 % 

normálu.
Měsíc teplotně slabě nadnormální, 

srážkově silně podnormální. Jedná se již 
o třetí srážkově podprůměrný měsíc v řadě 

za sebou, a tak již krajina dosti trpěla suchem 
i vysokým nebezpečím požárů. Ke konci července činil přímý srážkový 
deficit vzniklý od počátku roku již 93 mm. Za první dekádu spadlo jen 
5 mm srážek, za druhou 13 a za třetí 21 mm. Nejvyšší srážkový úhrn 
za jeden den činil jen 6,9 mm dne 16. a takové množství dokáže hravě 
spadnout i v zimním dni. Pozoruhodností července je fakt, že jen 
v šesti dnech nijak zvlášť nefoukalo, jinak byl červenec dosti větrný 
měsíc a tento vítr bohužel zase jen zvyšoval již i tak vysoký výpar vody 
z krajiny, o který se postaraly i nadprůměrný sluneční svit a vysoké 
teploty. Od dne 4. začalo souvislé období letních či tropických teplot 
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přející letní (vodní) rekreaci. Nejteplejší byla druhá červencová dekáda, 
kdy bylo dne 15. naměřeno měsíční teplotní maximum 35,8 °C a tohoto 
dne byla naměřena i rekordně vysoká denní amplituda teplot (rozdíl 
mezi maximální a minimální teplotou dne) celých 26 °C, odpovídající 
tak spíše pouštnímu klimatu. Ve třetí dekádě teploty poklesly a dne 
27. bylo naměřeno měsíční teplotní minimum 6,3 °C. Za červenec bylo 
pozorováno 9 dnů s bouřkou a při nich bylo detekováno 181 výbojů 
blesků (zhruba v okruhu 18 km). Bouřky byly většinou jen slabé. Den 
s mlhou byl v červenci jediný. Dnů letních bylo nadprůměrných 21 a dnů 
tropických 5.

Přehled počasí v Blatné za srpen
Průměrná teplota: 18,7 °C, odchylka od normálu: +1,1 °C.
Úhrn srážek: 102,8 mm, tj. 137 % normálu.
Měsíc jako celek teplotně slabě nadnormální, srážkově mírně 
nadnormální. Srpen měl značně rozkolísaný průběh počasí. Začal a po 
celou svoji první dekádu pokračoval až nezvykle chladným počasím 
s vrcholem dne 7., kdy ani přes den nevystoupila teplota nad 13,5 °C. 
Od dne 11. se silně oteplilo a velké horko trvalo až do dne 26., kdy 
se prudce ochladilo a chladno již vydrželo do konce měsíce. Měsíční 
teplotní minimum bylo naměřeno dne 11., kdy teplota klesla na 
6,9 °C. Teplotní maximum srpna bylo 33,6 °C dne 20. Podobně rozkolísané 
bylo množství srážek. První dekáda byla na srážky bohatá, druhá byla 
značně suchá a ve třetí dekádě se dostavily vydatné srážky s denním 
maximem 30,3 mm dne 28., ale skoro trvale pršelo od 26. do 30. Srpen 
tak konečně zmírnil vleklý srážkový deficit roku 2023 trvající od května. 
Až do konce srpna pokračovalo i hydrologické sucho na Lomnici, které 
začalo na konci června. Dnů s bouřkou bylo v srpnu 6 a bylo při nich 
zaznamenáno 365 výbojů blesků, z toho drtivá část při jediné silnější 
bouřce dne 16., kdy se i vyskytly menší kroupy, naštěstí nezpůsobující 
škody. Během srpna bylo naměřeno 16 dnů letních a vysoký počet dnů 
tropických 10. Dny s mlhou byly čtyři.

Zdeněk Vondra

Jubilanti v osadě 
Drahenický Málkov 

– září
Levý Miroslav – 50 let
Osadní výbor Drahenický Málkov přeje pevné zdraví a životní pohodu.

Tradiční pouťová sobota 
v Drahenickém Málkově 
V sobotu 15. července se v Málkově konal další ročník pouťového 
turnaje v malé kopané. Na pouť zpravidla prší nebo je neuvěřitelné 
vedro. Letos si výherní los vytáhlo rozžhavené sluníčko. Přes úmorné 
vedro se podařilo turnaj realizovat. Do soutěžního klání se dostavily 
stálice našeho soutěžního pole: Grandhotel Málkov, AFK Rozmetač, 
O.P. Slávia, Bělčice a kluci z Mirotic. Aby nám kluci vedrem nepopadali 
dostali balík vody na osvěžení a pravidelně se vodou zalévalo hřiště 
a přilehlé okolí. Stejně jako loni, hrál každý s každým a výsledné pořadí se 
sestavilo dle získaných bodů. Slávistům se tentokrát nedařilo, nevyhráli 
jediný zápas a právem jim patřila poslední příčka. Jedna výhra a remíza 
nestačila domácímu týmu, a tak Grand hotel „bere“ opět bramborovou 
medaili. Bronzovou pozicí si letos zpravili chuť Rozmetači.  S osmi body 
skončili na druhém místě kluci z Mirotického mančaftu, kterým se tak 
nepodařilo obhájit loňské vítězství. Pomyslné zlato, tak cestovalo do 
nedalekých Bělčic. Kluci předvedly výbornou formu, celkem se jim 
podařilo nastřílet 16 branek a pouze dvě střely pronikly do jejich brány. 

Zprávy z našich obcí

DRAHENICKÝ 
MÁLKOV

Nechybělo ani tradiční vyhlášení nejlepšího střelce, kterým se stal 
Wafi z týmu Bělčice, podařilo se mu vstřelit 5 branek. Nejlepší hráčkou 
turnaje byla vyhlášena Naty z týmu Rozmetač. Do týmu Rozmetačů ještě 
putovala cena pro nejlepšího brankáře, kterou si bojovným nasazením 
zasloužil Regy. 
A aby toho nebylo málo, tak po skončení turnaje se ještě v areálu konala 
pouťová zábava, na které nám zahrála oblíbená kapela Kudrnáči. Hoši 
z kapely hrály s obřím nasazením až do časných ranních hodin.

Konec prázdnin
A protože nemůže být posvícení každý den, tak zrovinka na konec 
prázdnin pršelo. Ale ani déšť nezabránil sousedskému posezení, na 
kterém jsme se loučili s proběhlými prázdninami.  Kdo mohl přinesl 
vlastnoručně vyrobené dobroty. Opékalo se výborné naložené maso 
a popíjelo vychlazené pivo. Tak ahoj prázdniny a zase za rok.
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Ačkoliv se mnohdy může zdát, že se nic neděje, tak toto zdání mnohdy 
klame a vězte, že se pořád něco děje. Obdobně je tomu u nás ve 
Skaličanech. Dění je pravidelně rozebíráno na poradách a schůzích 
v obecním domě a ten, kdo nezajde na pár slov, tak může mít skutečně 
pocit, že se nic neděje, ale opak je pravdou, o čemž svědčí i níže 
prezentované akce, kterých jsme se zúčastnili. 

Hasičská soutěž v Bělčicích
V rámci pouti v Bělčicích se uskutečnila soutěž v požárním útoku, 
do jejíhož času se započítával i čas netradiční štafety. Soutěže se 
účastnilo celkem 11 týmů mužů a 1 družstvo žen. Skaličanští startovali 
v kombinované sestavě Milan Počta (stroj), Jarin Fořt (savice), 
Venda Cheníček (koš), Tomáš Fořt (B), Jiří Blovský (rozdělovač), Jirka 
Klásek (proud), Lukáš Fořt (proud). Po součtu obou disciplín obsadili 
reprezentanti Skaličan konečné 9. místo na naprosto pohodové soutěži, 
před kterou jsme se ještě rozhodovali, nepojedeme-li soutěžit na výročí 
do Pohoří, ale pozvánku od bělčických jsme obdrželi dříve a to rozhodlo, 
nicméně zástupce našeho sboru jsme do Pohoří taktéž vyslali (Václav 
Cheníček st. a Stanislav Žižka). Tímto děkujeme bělčickým za pozvání 
a za pohodovou soutěž a příjemný program na jejich pouťovém veselí. 
V Bělčicích zvítězil v součtu obou disciplín chlumský tým před Předmíří 
a Hornosínem.

Stanislav Solar (stroj), Zbyněk Žižka (savice), Michal Peroutka (koš), Tom 
Fořt (B), Jakub Darda (rozdělovač), Luky Fořt (proud), Jirka Kotál (proud) 
na místě 11. (33,67 s na 3B) a tým veteránů na 2. místě s časem 48,09 
(2B) ve složení Jarda Sojka (stroj), Milan Počta (savice), Venda Cheníček 
(koš), Jarin Fořt (B), Radek Jaroš (rozdělovač), Jirka Klásek (proud), Jirka 
Suchopár (proud). Náš tým přijal i nominaci do superfinále, ale velice 
slibný útok zbrzdila chybička a mnohem lepším týmům jsme nemohli 
konkurovat. Místní organizátory jsme však zdatně podpořili naší dlouhou 
účastí na společenské části této, jako vždy výborně připravené soutěže. 
Nutno doplnit, že na soutěži v Chobotě jsme měli vynikající skaličanskou 
diváckou podporu, za což našim podporovatelům děkujeme!

140. výročí SDH Sedlice a fotbalový 
turnaj v Myšticích
V sobotu 8. 7. 2023 se náš hasičský tým musel, již poněkolikáté v této 
sezóně, opět rozdělit na dvě skupiny. Skupina první vyrazila podpořit 
sedlické hasiče na jejich výročí. Parný den byl pro nás v našich svátečních 
uniformách hodně náročný, ale oslava to byla více než hezká a zdařilá, 
přítomni byly zástupci HZS, OSH i známí regionální i národní politici. 
Prohlédnout jsme si mohli množství historické i současné techniky 
a celé výročí bylo výborně zorganizované a náš sbor velice děkuje za 
pozvání. Druhá část týmu (mladíci) pod hlavičkou FK Kozlíci Skaličany, 
se zúčastnila fotbalového miniturnaje v Myšticích, kde se rozhodně 
neztratila a s bilancí 3 výher a 3 proher Kozlíci obsadili 3. místo v sestavě 
Lukáš a Tomáš Fořtovi, Jakub Darda, Adam Fous a Albert Kopecký.  

SKALIČANY

Skaličanští na startu soutěže v Bělčicích, foto Václav Machovec

Hasičská soutěž v Chobotě
V Chobotě se počátkem července pravidelně koná silně obsazená soutěž 
v požárním útoku, na které nemohou chybět ani skaličanští a nejinak 
tomu bylo i letos 5.7., kdy v Chobotě startovalo celkem 15 družstev mužů, 
4 týmy žen, 3 družstva veteránů a 5 týmů bylo na závěr nominováno 
do superfinále. Všechny naše pokusy byly poměrně zdařilé a vzhledem 
k faktu, že jsme účasti na letošních soutěžích pojali ryze tréninkově, tak 
jsme s výsledky byli celkem spokojeni, nicméně všechny naše pokusy 
vykazovali drobné chyby, které nakonec znamenaly horší čas, než jaký se 
jevil hned po startu a než jaké bychom si přáli. V mužích skončil tým „A“ 
ve složení Jirka Suchopár (stroj), Jirka Klásek (savice), Venda Cheníček 
(koš), Jarin Fořt (B), Radek Jaroš (rozdělovač), Jakub Darda (proud), 
Jirka Kotál (proud) na 8. místě s časem 30,58 (3B), tým „B“ ve složení 

Skaličanská parta na soutěži v Chobotě, foto Denisa Miklasová

Kozlíci ze Skaličan na turnaji v Myšticích, 
foto Michaela Kolářová

Zástupci SDH Skaličany na oslavách v Sedlici, 
foto Anežka Solarová

Hasiči v Předmíři
Na hasičskou soutěž do Předmíře jsme vyrazili po jedné z dopoledních 
brigád v naší obci a našim příjezdem jsme přivezli domácím déšť, ale 
počasí se nakonec uklidnilo a soutěž absolvovalo celkem 11 týmů. Naše 
družstvo ve složení Jarda Sojka (stroj), Venda Chenda (koš), Milan Počta 
(spoj), Tom Fořt (B), Jarin Fořt (rozdělovač), Luky Fořt (proud) a Jirka 
Klásek (proud) obsadilo 7. místo s časem 28,44 s. O pořadí na prvních 
třech místech se rozhodovalo v řádu setin, vítězný Chlum dosáhl času 
22,88 s, druhý domácí tým času 22,89 s a třetí jejich starší souputníci 
22,93 s. 

Brigáda na úklid návsi a pokračování 
prací v obecním domě
Veškeré červnové víkendy a dva víkendy červencové byly věnovány 
hasičským soutěžím, a tak jsme rozhodli, že víkendy srpnové budou 
věnovány činnostem brigádnickým. Během tradičních porad jsme se 

Na startu v Předmíři, foto Martina Čadková
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operativně domluvili, 
že provedeme rychlou 
brigádu na úklid návsi 
a slovo dalo slovo a před-
cházelo skutek. Z návsi 
následně zmizel písek na 
opravu obecního domu, 
štěrk a cihly. Poděko-
vání patří všem, kteří 
přišli a též ZD Lnáře za 
zapůjčení techniky. Ná-
sledně jsme pokračovali 
v rekonstrukci obecního 
domu, kde byla zahájena 
pokládka dlažby na zá-

praží a vyhotoveny venkovní podhledy na budoucí garáži hasičské tech-
niky. Pomalu, ale jistě se takto budeme blížit k dokončení rekonstrukce 
našeho obecního domu a v příštím roce se už snad konečně dočkáme 
slavnostního a oficiálního otevření.

Dvoretická cesta 

V loňském roce se notnou dávkou brigádnickou činností připravila 
dvoretická cesta na svoji obnovu. Část této cesty byla místními obyvateli 
vyčištěna během společných brigád a následně prostřednictvím firmy 
pana Hlaváče zrenovována. V letošním roce disponujeme dalšími 
rozpočtovými prostředky na další etapu dokončení propojení s cestou 
na vahlovickém katastru, kterou realizovala obec Myštice. Nutno 
však konstatovat, že není možné očekávat tak pěkně vyhotovenou 
komunikaci, jakou zrealizovali myštičtí, jelikož tito akci provedli v rámci 
komplexní pozemkové úpravy. Naše část bude obnovena jako polní 
cesta ve své stávající majetkové trase a někdy v budoucnu možná i tak 
kvalitně, jako na sousedním katastru. K tomu může však dojít až po jejím 
majetkoprávním vypořádání (výkupy na rozšíření cesty), na kterém jsme 
se s vlastníky okolních pozemků bohužel nedohodli, takže vyčkáme též 
na realizaci pozemkových úprav na našem katastru (o ty již bylo zažádáno 
a jejich zahájení bylo schváleno). Cesta by však již letos měla být sjízdná 
zejména pro cyklisty (pro pěší již schůdná je) a potulný pocestný se tak 
může projít klidnou krajinou bez vozidel jednou z dalších cest, která 
kdysi v rámci intenzifikace zemědělské výroby a zcelování půdních bloků 
zanikla a v terénu téměř zmizela.  

Uklízíme náves, foto Václav Cheníček

Kabelizace obce
Mnozí si ve Skaličanech patrně všimli, že byla zahájena kabelizace obce. 
Tato akce tkví ve snesení vzdušného vedení NN (nízké napětí el. distri-
buční soustavy) do země. „Papírově“ byla akce značně komplikovaná, 
i z důvodu liknavosti některých majitelů nemovitostí, nicméně byla 
úspěšně povolena a fyzicky zahájena. Souběžně s kabelizací, kterou má 
na starost majitel distribuční soustavy (společnost EG.D), budeme jako 
obec do země ukládat i kabely veřejného osvětlení. Na tuto akci jsme zís-
kali potřebná povolení a jelikož máme téměř všechna svítidla na zařízení 
společnosti EG.D (na sloupech či střešních nosičích), bude nutné osadit 

Obnova dvoretické cesty, foto Václav Cheníček

nové stožáry pro veřejné 
osvětlení. Tato akce bude 
pro obec značně finanč-
ně nákladná, ale věříme, 
že se nakonec podaří ke 
spokojenosti všech míst-
ních, přestože bude zna-
menat výkopové práce ve 
značné části obce a s tím 
spojené komplikace do-
pravní a ostatní, nicméně 
doufáme ve shovívavost 
a trpělivost místních oby-

vatel. V souvislosti s obnovou veřejného osvětlení již proběhla výměna 
některých starých svítidel v určitých částech obce za nová úsporná LED 
svítidla. V místech, kde se tak doposud nestalo, bude výměna provede-
na v pravděpodobně v roce příštím v návaznosti na rozpočtové možnos-
ti. V budoucnu by pak mělo dojít k úpravám celého návesního prostoru, 
na který je v současné době zpracovávána studie.

Železný hasič Sedlice 2023
Poslední srpnovou neděli se v Sedlici uskutečnil 2. ročník soutěže 
o nejtvrdšího hasiče v kategorii TFA (Toughest Firefighter Alive – Nejtvrdší 
hasič přežije) v rámci 7. ročníku o pohár starosty KHS. V královské 
kategorii muži 18+ bojovalo celkem 20 závodníků a skaličanský sbor zde 
měl svého zástupce – Luboše Severina, který na tuto soutěž odvážně 
vyběhl poprvé v životě! Počasí se ten den vyřádilo, závodilo se za 
deštivého počasí, následně za slunka, pod mrakem i za nesnesitelného 
dusna. Náš zástupce se s náročnou tratí popral jak se sluší a patří na 
člena hasičského sboru a my mu děkujeme za reprezentaci našeho 
sboru.

O Skaličanech psal Václav Cheníček

Výkopy v obci, foto Václav Cheníček

Sbor dobrovolných hasičů Skaličany, osadní výbor, Velkopopovický Kozel   

                                                    a FK KOZEL  Skaličany                           
          pořádají  a srdečně zvou  na posvícenský  

netradiční fotbalový turnaj 

Skalčanská  
PENCLE                           

10. ročník 

sobota 7. října 2023 
 

  9:30   turnaj družstev (memoriál Stanislava Solara) 
13:00   turnaj jednotlivců (děti, ženy, muži) 
16:00   vyhlášení výsledků   
17:00   hudební produkce - KAREL  

 

neděle 8. října 2023 
 

13:30   posvícenská exhibice o zlatou kosu 
            (staří kozli vs. kozlíci) 

 

KDE: louka za Bártíků - „Kozel aréna“ 
 

VÝTĚŽEK Z AKCE bude využit na rozvoj obce, na rozvoj obecních aktivit,  
na rozvoj hasičského sboru, na rekonstrukci obecního domu čp. 20, 

na odměny pro startující a na podporu mládeže 
 

OBČERSTVENÍ v běžném rozsahu zajištěno! 
V případě nepříznivého počasí se sobotní hudební produkce uskuteční v obecním domě čp. 20. 
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Blatenští modeláři se na Mistrovství 
světa rvali jako draci a obstáli se ctí
Letečtí modeláři z Blatné si dlouhodobě drží dobré jméno jak 
v tuzemském, tak zahraničním vzdušném prostoru. V nastoupeném 
trendu pokračovali také letos v holandském městě Drachten, kde se 
konalo nové Mistrovství světa (po osmi letech na evropském kontinentu). 
Česká výprava zde letos ukázala své umění coby nejpočetnější v historii.

Dva dny prostého turismu a aklimatizace
Čeští letečtí modeláři na místo závodu dorazili preventivně o dva dny 
dříve – 27. července. Oficiálně ale bylo letiště zpřístupněno stejně až 
v sobotu 29. července. Reprezentace si rozdělila „sféry vlivu“ – část české 
výpravy se nastěhovala do svých hotelových pokojů a aklimatizovala, 
část vyrazila na prohlídku obchodů a uliček Amsterdamu. Dohoda zněla, 
že se všichni potkají před letištěm v pátek odpoledne a budou doufat, že 
je pustí do areálu už v této době. 
Doufat mohli a doufali, nicméně realita byla jiná. Čili nastal opět čas 
pro turismus po nádherách Holandska. Večer se výprava shromáždila 
u nákupního centra, zásobila se proviantem a chvíli zakempovala na 
přilehlém parkovišti. Stejný nápad se ovšem vylíhl i v hlavách ostatních 
závodníků a jejich doprovodů. České výpravě se podařilo zakotvit na 
skvělé pozici vedle centrálního stanu, kde se počítalo i s umístěním 
depa. Následně postavila svou „leteckou vesničku“ a ihned potom se 
horečně jala vybalovat své letecké modely pro sobotní tréninkové lety.

Přísnost s velkým „P“
V Holandsku existují velmi přísná kritéria na klidový režim v určitém 
čase. Pro závodníky to znamenalo možnost prvního startu modelu 
v 9:00 hodin a skončení provozu bezpodmínečně do 18:00 hodin. 
Zásluhou soustředění české reprezentace v Milovicích přijela tato 
s připravenou technikou a mohla se plně a hned věnovat samotným 
tréninkům. Na dvou rozdělených závodních tratích pro spalováky (F3D) 
a elektroletce (F5D) probíhaly tréninky za opravdu vzorné organizace. 
„Český tým to měl trochu složitější, protože zůstal v kempovém 
městečku. Na druhé straně o to příjemnější, že veškerý materiál pro 
práci měli závodníci po ruce a nemuseli se každé ráno a večer stěhovat 
s veškerou technikou,“ prohlásil ze svého stanoviště blatenský borec 
Roman Pojer.
Jen jedna drobná vada na kráse. Čeští reprezentanti ze svého postu 
špatně slyšeli vyvolávání pilotů k odjezdu na trať. To ovšem záhy 
„spravilo“ několik plechovek českého piva, které naladily organizátory 
vstřícněji.
Sobotní lety nebyly poznamenány závažnějšími problémy. Závodníci se 
v první řadě seznamovali s profily tratí bez časomíry. Sem tam nějaká 
závada na motoru u spalováků, co se dala do pořádku při večerním 
servisu.

Jako na větrné hůrce
Neděle 30. července byla ve znamení silného větru. Ten pořádně 
„počechral pírka“ stanům a přístřeškům karavanů. I tak se nikdo 
nevzdal práva a možnosti zatrénovat si. Čekací listina se naopak ještě 
prodloužila…
Motory byly v suprové kondici a piloti i mechanici mohli nad podanými 
výkony jásat. To už se začal měřit i čas. Tomáš Andrlík z blatenské sestavy 
dosahoval stabilně časů pod hranicí 60 sekund a jednou dokonce stihl 
oblet hluboko pod 57 sekund. Pod hranici 60 sekund se ponořil i další 
blatenský matador Roman Pojer. „Benjamínek“ klubu Honza Petr 
s mechanikem Lukášem Voseckým premiérově pokořili na holandské 
půdě mez jedné minuty. Zaúřadovala ale také smůla – Roman Pojer 
odpoledne dvakrát nedoletěl. Měl tedy zaděláno na večerní „šichtu“.

Mokré prokletí
31. červenec byl ve znamení vytrvalého deště a škrtl plány české 
výpravy na maximální využití posledního dne volných tréninků. Neustál 
ani mohutný vítr. Národní reprezentace se sice nehodlala vzdát a přijala 
výzvu drsných živlů, nicméně jí bylo umožněno proniknout na trať pouze 
jednou. Během nervózního odpoledne došlo i ke konfliktu se startérem, 

BLATNÁ což nikomu na náladě nepřidalo. Večer strávili závodníci dílem na 
společenské recepci s drobným občerstvením, dílem nutnou údržbou 
motorů v depu, což už byl pravidelný rituál.
Následující den liják neustával. Teprve po zahajovacím ceremoniálu 
před vyvěšenými vlajkami se začal mírnit, až za proslovů a zvuků hymny 
zcela ustal. Však už toho „mokrého prokletí“ bylo dost!
Následovala technická přejímka modelů podle časového harmonogramu. 
Česká sestava přišla na řadu po jedenácté hodině. Souběžně se spustil 
i oficiální měřený trénink. Tady mohli předvést čeští hoši svůj um až 
o půl šesté večer. A potom nastaly znovu deště – a v úterý už si čeští 
borci nezatrénovali vůbec!
No a nakonec ve středu 2. srpna létali jen „elektroletci“. „Spalovákům“ 
se opět vydatně rozpršelo a na start se ani nedostali. Odpoledne strávili 
marným čekáním, že na to konečně půjdou. A když už se počasí uklidnilo, 
byl časový skluz tak propastný, že by se trénink do protihlukového 
období nestihl. A nešlo to ani ráno s odkazem na tytéž protihluková 
opatření, přestože v okolí vesele lomozily stavební stroje.
Frontální situace se uklidnila až následující den. Sice převládal 
pořádný vichr, ale po dešti ani památka. Povzbudit závodní český tým 
přicestovala pěkná řádka kamarádů a fanoušků, což mělo nedocenitelný 
význam. A české pylony se tady určitě neztratily. Pátek 4. srpna byl 
nejnáročnějším dnem celého Mistrovství světa, kdy se odlétalo pět 
soutěžních kol (zase) s dešťovými pauzami.
Nováček české výpravy Honza Petr s Lukášem Voseckým si vedli 
výtečně, když dosahovali času kolem 65 sekund. Ještě lépe na tom byli 
zkušení piloti Tomáš Andrlík a Roman Pojer s dosahem na 60 sekund. 
Vyskytl se i prostor pro ještě lepší čas. Ale i ty nejoptimistější naděje 
se dílem okamžiku mohou změnit na hořkou realitu. Tak se stalo i tady 
na holandském „mistráku“ českým barvám. Během osmého startovního 
kola „zkolaboval“ model Romana Pojera a stejně jako v úvodním kole 
závodu nedokončil let. Tomáš Andrlík musel čelit stejnému zákonu 
schválnosti – také dvakrát nedoletěl. Po osmém kole oba blatenští 
reprezentanti mohli nicméně zaútočit na pozice v první desítce. Ale pak 
se znovu nezadařilo. V osudném devátém kole pylon Tomáše Andrlíka 
zradil motor. Oproti tomu Romanův model fungoval stoprocentně. 
Bohužel ovšem si chtěl Roman porovnat výkonnost s úřadujícím mistrem 
světa Emilem Brobergem. Ten suverénně zavedl svůj pylon do cíle za 
58 sekund, čímž si zajistil triumf. Osobním ambicím obou blatenských 
borců odzvonil zvonec. Do depa se vraceli se smutnou náladou. Ale 
pracovali a bojovali podle svého nejlepšího vědomí a svědomí. Čest 
jejich nasazení a obětavosti!
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Souznění paličkované krajky a fotografie 
Hana Stichenwirthová 

Oľga a Jan Kurzovi 

7. 11. 2023 - 7. 1. 2024 
Infocentrum Blatná 

V družstvech do bronzu
Pak už byla na řadě soutěž družstev. Spánek před touto událostí u nikoho 
z českého týmu nestál za řeč. Navíc se ještě s obavami očekával návrat 
starého známého deště. Roman s Tomášem předvedli bezchybnou 
kreaci – nepokoušeli se o žádné letecké souboje a zachovávali při obletu 
dostatečný odstup. „Benjamínek“ Honza s Lukášem si mohli atmosféru 
dostatečně vychutnávat, protože dosáhli devíti stabilních časů. A tak 
„práskli bičem“ a zrychlili – poslední čas na tomto Mistrovství světa se 
ustálil na vynikajících 62 sekundách!
Dešťová fronta se naštěstí odstěhovala až na odpoledne. Česká sestava 
tak mohla dolétat všech dvanáct kol a už jen čekat na ostatní soupeře. 
Ještě v pátek všechno ukazovalo na průběžnou sedmou pozici českého 
manšaftu. Čekat na medaili se v tomto světle jevilo jako čekání na bílou 
paní rožmberskou. Ale sobotní výpadky konkurence postavily národní 
výpravě most na bronzovou půdu. Po této nečekané ohlášce bouchly 
emoce jako saze v komíně – čeští chasníci se neubránili ani slzám štěstí! 
A mistrem světa se podruhé excelentní kolekcí ukázek stal v F3E Honza 
Sedláček. Čech prostě nemůže chybět ani na Olympu!
Mezi jednotlivci v kategorii F3D blatenští fachmani zanechali tyto stopy: 
Roman Pojer – 10. místo, Tomáš Andrlík –12. místo, Jan Petr – 16. místo.
Předseda blatenského klubu Petr Loula si zaslouží zvláštní poděkování 
a ocenění. Nejenže zajišťuje celou dobu chod organizace – navíc v DDM 
Blatná vychovává nastupující generaci mladých modelářů. 
Mistrovství světa – to už je věru těžký kalibr! Za vzornou reprezentaci 
blatenských hochů v zemi tulipánů a větrných mlýnů asi nestačí jen 
prosté „děkuji!“ Být čas monarchie, byli by nepochybně pasováni na 
rytíře a obdarováni nějakým tím „lénem“. Bylo to prostě po všech 
stránkách super.

Vladimír Šavrda

JAKá byla cesta za 
středním vzděláním?
V letošním školním roce jsme měli nezvykle vysoký 
počet žáků v 9. ročníku. Celkem opustilo naši školu 
65 žáků. Přijímací řízení proběhlo jako vždy ve 
dvou fázích. Žáci s uměleckým nadáním podávali 
přihlášky do konce listopadu, ostatní měli ještě čas se rozhodnout do 
konce února. Na umělecké školy se dělají přijímací zkoušky v prvním 
týdnu v lednu. Tam žáci prokazují svůj umělecký talent, zkoušky 
z českého jazyka a matematiky je míjejí. V letošním školním roce 
jsme měli jednoho žáka, který úspěšně složil přijímací zkoušky a bude 
pokračovat na Vyšší odborné škole a Střední umělecké škole grafické 
v Jihlavě. Bude studovat obor filmová a grafická tvorba. 
Termín pro podání přihlášek na ostatní střední školy a odborná učiliště 
byl do konce února. Ze tří devátých tříd vycházelo 62 žáků, 1 žák 
z osmé třídy a 2 žáci z páté třídy. Na gymnáziích bude studovat 7 žáků, 
na středních odborných školách 31 žáků a na střední odborná učiliště 
nastoupí 23 žáků. Na osmileté gymnázium odchází 2 žákyně z pátého 
ročníku. Máme radost, že se téměř všichni žáci dostali na vysněné obory. 
Bude nám ctí, když nás přijdou o svých studijních výsledcích informovat. 
Rádi se s nimi opět setkáme.
Ve školním roce 2023–2024 slibuje MŠ velké změny v podávání přihlášek 
na všechny typy škol. Zřejmě si budou rodiče posílat přihlášky on-line. 
Jejich počet zatím není znám, ale mluví se o třech.

Za výchovné poradenství Hana Šafaříková, Marie Vanduchová

JAK jsme si užili červnovou akademii
Po několika letech všichni v rámci druhého pololetí začali plánovat, čím 
by potěšili své nejbližší na naší školní akademii. Skoro všechny třídy či 
celé ročníky si připravily nápaditá vystoupení, která ve čtvrtek 22. června 
natřikrát pobavila plný sál diváků. Připomeňme si malými momentkami 
tuto příjemnou akci na konci školního roku.

Družina – Lesohrátky
Začíná opět nový školní rok a my se velice 
těšíme na nové zážitky, hry a dobrodružství. 
Máme připravené lesní hrátky se zvířátky, 
poznávačky ptáčků a zvěře, lesní pexesa 
a omalovánky. Nebudou chybět ani 
různé dovednostní hry na školním dvoře 
a znalostní lesní stezky. Uspořádáme výlety 
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do Sladovny Písek a záchranné stanice Makov. Celá výzdoba školní 
družiny je inspirovaná lesní tématikou a celoroční družinové plány jsou 
propojeny se zážitkovou pedagogikou.
Letošní rok přivítáme i dvě nové paní vychovatelky. Těšíme se na 
spolupráci a na příval nové pozitivní energie. Nově zbudované sportovní 
hřiště na školním dvoře nám poskytne velký prostor pro sportovní vyžití 
a další rekonstrukce nás ještě čeká.

Kamila Mašková, vedoucí vychovatelka školní družiny

JAK nám zase škola omládla
S utichnutím dětských hlásků ve škole se začaly plně ozývat hlasy 
řemeslníků a řev jejich techniky. Vždyť je čekal zase nesnadný úkol – 
vrátit naší škole zase mladší ráz po vyčerpávajícím roce.
Po dvou měsících se stihlo opravdu mnoho práce a ještě nějaká nám 
zbývá na konec kalendářního roku. Jen posuďte sami:

1. předposlední etapa rekonstrukce vodovodní instalace
2. první etapa výměna regulačních kohoutů u topení
3. poslední etapa oprav a sanací omítek ve školní kuchyni a výdejně
4. opravy elektroinstalací a hromosvodů
5. opravy omítek a výmaleb v místech poničených problémy s okapy 

při prudkých deštích
6. vymalování některých tříd a dalších prostor školy
7. první etapa obnovy a modernizace školního dvora – sportovní 

hřiště
Velkou zásluhu na realizaci všech těchto aktivit mají nejen její přímo 
pracující řemeslníci, ale hlavně finanční podpora a odborné vedení 
zřizovatele. Všem děkujeme za krásnou školu a její okolí.

JAK spouštíme „Komenského“
Od 1. září 2023 spouštíme na naší škole realizaci projekt v rámci 
Operačního programu Jan Amos Komenský, který jsme nazvali „Podpora 
žáků na ZŠ JAK Blatná“.
Již při plánování, jaké šablony budeme chtít využívat během dotačního 
období, měli jsme jasnou představu, na co se chceme v rámci rozvoje 
naší školy zaměřit.
Velkou částí pro nás bude vzdělávání našich pedagogů v nových 
vyučovacích metodách, které povedou žáky k získávání nejen 
požadovaných vědomostí, ale i dovedností (samostatnost, vlastní 
úsudek, spolupráce, tvořivé myšlení, metody vlastního učení,… – 
jednoduše řečeno – všestranná příprava pro život). Proto se naši učitelé 
budou vzdělávat v několikadenním kurzu v oblasti moderní metody 
výuky – kritické myšlení či dalších zvolených specializací. Do vzdělávání 
našly nadšení i naše vychovatelky, a proto každá plánuje absolvovat dva 
vybrané kurzy pro další profesní posun.
Ani na žáky nebylo zapomenuto. V rámci šablon podpory inovativního 
vzdělávání žáků v ZŠ/ŠD bude škola nabízet konverzační kurz v anglickém 
jazyce, čtenářský klub či další specializační programy. Jejich nabídka 
bude průběžně rozdělena do dvou let. 
Z tohoto programu bude financována i pozice školního speciálního 
pedagoga, který nebude poskytovat péči jen žákům vyšetřených v PPP, 
ale i ostatním účastníkům vzdělávání – žákům, rodičům i pedagogům 
(odborné konzultace, nápravu vzdělávacích problémů, metodické 

vedení, diagnostiku, apod.). Po ukončení podpory z operačního 
programu by tato pozice měla být výhledově podporována MŠMT 
a speciální pedagog se stane stálým členem pedagogického sboru.
Věřím, že tento projekt nám všem přinese mnoho nového, z čeho 
budeme všichni čerpat i v následujících letech.

Jana Krapsová, ředitelka školy

Přípravná třída
Konec školního roku jsme si ve třídě Skřítků moc užili. Byli jsme na výletě 
v Pohádkové kovárně v Selibově. Navštívili jsme zámecký park v Blatné, 
kde jsme pozorovali přírodu, nejvíce se dětem líbil strakapoud, lamy 
a pávi. Také děti mohly změnit svou tvář díky šikovnosti paní Křemenové. 
Užili jsme si i vodní radovánky na blatenské plovárně. Skřítci secvičili 
na rozlučkové odpoledne pro rodiče divadlo o popletených pohádkách 
a prošli branou, která je uvedla do říše školáků. Toto odpoledne bylo 
milé, všichni jsme si ho moc užili. 
Přejeme dětem i rodičům pohodový vstup do školy a již se těšíme na 
další dobrodružství s novými Skřítky.

Marcela Srbová a Jaruška Rybová, 
třídní učitelka a vychovatelka školní družiny

Už je tu zase září
„65 dní prázdnin, to budou dlouhééééé prázdniny!“, mysleli jsme si 
všichni a ony ty letní dny utekly jako voda. Krásné slunné, někdy až 
tropické, dny střídaly dny s horším počasím, ale určitě pro všechny 
byly plné zajímavých zážitků, poznávání, pohody, odpočinku a čerpání 
nových sil do dalšího školního roku.
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Letos u nás ve škole od 4. září znovu aktivujeme přípravnou třídu, do 
které nastoupí 14 malých skřítků. V 1. – 9. tříd usedne do lavic přes 370 
žáků (počty se stále ještě před nástupem měnily).
Co si můžeme do nového školního roku popřát?
Milí žáci, vám přeji hodně elánu a nadšení do získávání nových 
zkušeností a znalostí, abyste prožili krásné společné zážitky i na 
doprovodných akcích a na závěr roku si odnesli své nejvytouženější 
známky na vysvědčení.
Milí rodiče, Vám přeji klidné rodinné chvíle a příjemnou spolupráci 
s námi ve škole. Ať Vám děti přinášejí radosti. V případě nějakých 
nesnází máte u nás vždy otevřené dveře školy a nabídnutou pomocnou 
ruku od všech našich pedagogů.
Milí kolegové, Vám přeji vnímavé a snaživé žáky, kteří s Vámi budou rádi 
pracovat a poznávat nové. Ať Vám tato náročná, ale zároveň i krásná 
práce stále přináší radost a uspokojení.
Nám všem přeji, aby si velká školní rodina našla vždy společnou řeč, 
která dovede naše žáky – vaše děti zase o krok blíž k samostatnosti 
a vyspělosti.

Jana Krapsová, ředitelka školy

Nový školní rok na ZŠ 
TGM Blatná
Prázdniny utekly jako voda, krásné slunečné dny 
vystřídal déšť, který dal všem jasně najevo, že je 
načase vyrazit zpět do školy. My jsme na nový školní rok připraveni. 
Nově vymalovaná hala přivítala 4. září nejen všechny stávající žáky, ale 
také dvě třídy prvňáčků. Pedagogičtí i nepedagogičtí pracovníci vítali 
žáky s úsměvem a nejeden úsměv se objevil i u žáků, kteří sice do školy 
v září nekráčejí s bůhvíjakým nadšením, ale těší se, že uvidí své spolužáky 
a kamarády, a to je důležité. 
K tomu, aby všichni stihli sdílet zážitky z prázdnin, budou tradičně sloužit 
třídnické hodiny. Pokračovat bude i činnost žákovského parlamentu, 
který hned v září zvolí své nové členy. Velkorysá bude také nabídka 
kroužků a volitelných předmětů. Doufáme, že si každý žák najde, co ho 
baví. 
O dalších připravovaných akcích budeme čtenáře informovat v průběhu 
roku. Některé jsou dané, ale jiné se rodí během roku nebo vznikají 
spontánně jako součást výuky či projektů. Neošidíme naše žáky ani 
o tradiční projektové dny, sportovní soutěže či akce školní družiny. 
Chcete o naší škole vědět víc? Najděte si nás na www.zstgmblatna.cz. 
Všem přejeme úspěšný školní rok 2023/2024.

Prázdninové měsíce 
v Bělčicích
Prázdniny jsou nenávratně pryč 
a s nimi i příjemný čas odpočinku na 
dovolených. Věřím, že si každý užil 

zaslouženého volna a nabral síly na 
následující měsíce. Co naplat, letní teplé 

dny jsou minulostí, ale září a někdy i říjen 
bývají také velmi krásné měsíce. Uvidíme.

Prázdniny proběhly na Bělčicku poměrně klidně. V době dovolených 
a různých soukromých akcí či oslav se dá jen velmi těžko něco 
organizovat. Rovněž nás potrápilo počasí. Velké teplo a sucho v červenci 
vystřídalo deštivo a citelné ochlazení. To se opakovalo i v měsíci srpnu, 
takže to bylo pro všechny dost vysilující a náročné především pro straší 
a nemocné. Ale je to za námi a věřme, že září a třeba i ten říjen bude 
příjemně. 
Vraťme se k obecním záležitostem. Že by se vůbec nic nedělo, to zas 
nelze říct. Začátkem srpna se započaly práce na realizaci rekonstrukce 
polních cest, které financuje Pozemkový úřad. Jedná se postupně 
o cesty: I. etapa Záhrobí – Blančice, II. etapa od Obecního rybníka 
– Vratečín a poslední III. etapa od křižovatky přes žel. přejezd (směr 
Ovčín) – křižovatka v lese za Lipovicí. Tyto 3 etapy byly vysoutěžené 
za 23 131 597 Kč, což je dle mého názoru velmi pěkná suma, kterou 
zajistil Pozemkový úřad. Firma Eurovia Silba, a. s. Plzeň, která zvítězila 
ve výborovém řízení bude tyto tři etapy realizovat minimálně do konce 
tohoto roku a pravděpodobně se práce překlopí i do roku příštího. Ale to 
se uvidí. Realizace dalších větších projektů se v tomto roce již neplánuje. 
Blíží se další dotační období, takže se budeme připravovat na jednotlivé 
možnosti podání žádostí o poskytnutí dotace na jednotlivé projekty.
Rovněž bych chtěl v letošním roce dospět společně se zastupiteli 
k závěrečné podobě projektové dokumentace na rekonstrukci Blatenské 
ulice. V této ulici je v dožitém stavu jak kanalizace, tak i vodovod včetně 
některých přípojek. Projekt by měl pochopitelně (jinak to stejně není 
možné) řešit i nový chodník a parkovací místa. Již je k dispozici studie, 
jakým směrem by se zpracování projektové dokumentace mělo ubírat. 
Vše již konzultujeme s odborem dopravy v Blatné. Samotná realizace 
bude velmi náročná, ale bohužel je nutná. Pravděpodobně dojde na 
představení tohoto projektu občanům žijícím v této ulici.

Bělčice
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V učebně přírodopisu a zeměpisu si všichni mohli vyplnit přírodopisný 
kvíz a v mikroskopech pozorovat trvalé preparáty, např. klíště. 
Návštěvníci také pod dohledem Káti a Anety z 5. třídy doplňovali slepou 
mapu České republiky.
Ve třídě anglického a německého jazyka zájemci za pomoci Míši z 9. třídy 
řešili různé jazykové kvízy. Též si mohli prohlédnout fotografie našich 
žáků z exkurzí do zahraničí, a to Německa a Rakouska.
V učebně českého jazyka a dějepisu si návštěvníci procvičili pravopis 
doplněním diktátu. Dále za asistence Johanky a Marianky z 6. třídy 
vyluštili tajenku z mluvnice a literatury. Ke zhlédnutí zde byl i projekt 
„Karel IV.“ s úžasnými kresbami našich žáků, a egyptské písmo 
a hlaholice.
V učebně fyziky a chemie byly pro všechny připraveny ukázky moderních 
pomůcek a pokusů. Některé návštěvníkům představili naši žáci – David 
z 6. třídy a Eliška, Tereza a Valča z 8. třídy. Jiné si mohli vyzkoušet sami. 
Zjistili, zda zvládnou sestavit elektrický obvod podle schématu, užili 
si pokusy z optiky a barevné chemické reakce. Malé děti si pohrály 
s beruškou, broukem nebo žížalou – s hračkami, které vyrobily děti při 
hodinách fyziky. Dospělé zase zaujalo měření digitálním pH metrem nebo 
voltmetrem. Barevné chromatogramy, které vznikly rozkladem barviv 
černé fixy, využili ti nejmenší k výrobě přáníček. Odvážní návštěvníci 
měli možnost ověřit si své znalosti z fyziky, matematiky a chemie při 
řešení interaktivních cvičení.
Ve všech třídách se nacházely nejen ukázky učebnic a nástěnných tabulí, 
ale i projektů, které na počítačích zpracovali naši žáci. Také chodby 
zdobily výtvory našich dětí.
Po prohlídce celé školy si každý mohl posedět ve školní kavárně 
a pochutnat si na výborné kávě i sladkosti. Také bychom chtěli 
poděkovat všem žákům, kteří nám při této akci pomáhali. Doufáme, že 
se všem návštěvníkům u nás líbilo a že bývalí žáci a učitelé s námi rádi 
zavzpomínali na léta strávená v bělčické škole.

Poděkování
Příprava školy na její výročí probíhala již řadu let. Především bývalý 
pan ředitel Antonín Holub se společně s vedením města postarali 
o postupnou rekonstrukci téměř všech vnitřních prostor školy.  Opravily 
se a nově vybavily třídy, kabinety, chodby i sociální zařízení. Navíc díky 
realizaci projektu rekonstrukce odborných učeben ve škole vznikly 
tři specializované učebny pro výuku fyziky a chemie, přírodopisu 
a zeměpisu a jazyků.
Hlavní část příprav na oslavy výročí školy se uskutečnila ve školním roce 
2022/23. Pan Holub pečlivě shromažďoval informace o historii školy, 
které pak shrnul v publikaci Střípky z historie školy v městě Bělčice. 
Pravidelně navštěvoval archiv, oslovil pamětníky, třídil a sepisoval 
získané informace tak, aby mohl návštěvníkům představit vývoj školství 
nejen v Bělčicích. Bývalí zaměstnanci a žáci školy mohli díky němu 
u kronik, záznamů školních akademií a fotografií zavzpomínat na léta 
strávená v Bělčicích. Moc mu za jeho práci děkujeme.

Začal nový školní rok a do naší základní školy přibylo 13 nových žáčků 
v lavicích první třídy. Přejme tedy jim i všem ostatním žákům, ať chodí do 
naší základní školy s radostí, líbí se jim tam a získají co nejvíc vědomostí.
Závěrem mi dovolte popřát všem krásný začátek podzimu, hodně sil 
a optimismu do závěru roku 2023.

Pavel Vejšický, starosta

Zprávičky z bělčické školičky
Oslavy 200. výročí základní školy
Ve dnech 1.–6. 7. 2023 proběhly oslavy 200. výročí bělčické základní 
školy. Na tuto akci do naší školy zavítalo téměř 800 návštěvníků. Pozvání 
přijalo i několik významných hostů – senátor MUDr. Bc. Tomáš Fiala, 
MBA, Blanka Stehlíková, Chris O´Connor (starosta Calderdale, družební 
oblasti okresu Strakonice) a pan starosta Pavel Vejšický.
Při vstupu do budovy školy obdržel každý zájemce kartičku, do které 
získával razítka za splnění jednotlivých úkolů. Odměnou mu pak byly 
káva a zákusek ve školní kavárně, kde s obsluhou pomáhaly Amálky 
ze 7. třídy. Při prohlídce školy si každý přišel na své. Celé přízemí bylo 
věnováno historii školy. Návštěvníci si zde mohli prohlédnout staré 
fotografie, učebnice, žákovské knížky a různé historické záznamy, které 
se vztahovaly ke škole. S vyhledáváním informací pomohli Víťa, Vašek 
a Martin z 9. třídy.
V jedné ze tříd bylo možné si za asistence Víti a Saši z 8. třídy vyzkoušet 
nejmodernější techniku, kterou má škola k dispozici. Chytrá dotyková 
tabule a roboti VEX 123 zaujali především menší návštěvníky, kteří si na 
nich procvičili základy programování. Pro většinu dospělých se velkým 
zážitkem stalo zkoušení brýlí pro virtuální realitu. Největší zájem byl 
o virtuální návštěvu Dubaje, New Yorku, egyptských pyramid a plavání 
se žraloky.
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Bezdědovice

Info z Bezdědovic, 
Dobšic a Paštik
Letní prázdninové 
sportování

V sobotu 22. 7. 2023 se v Bezdědovicích 
konal tradiční Turnaj v nohejbale trojic 

O pohár starosty obce Bezdědovice mezi 
firmami působícími na Blatensku.

Turnaje se zúčastnilo celkem 10 trojic. Tyto trojice byly rozděleny do 
dvou skupiny po pěti a šesti. Po sehrání všech vzájemných zápasů 
v obou skupinách se podle umístění ve skupině, hrálo dále vyřazovacím 
způsobem. O třetí místo si zahrály trojice Technické služby a Strojírny.  
Po vítězství 2:0 si třetí místo zajistila trojice Technické služby.                   
V nejdůležitějším zápase turnaje se střetla trojice Cykloservis 
a Polygraph. Po napínavém boji vyhrála 2:0 trojice Cykloservis. Poháry 
pro trojice na prvních třech místech a věcné ceny pro ostatní trojice 
předali zástupci obce Bezdědovice Jiří Mráz a Alena Vestfálová. 
Turnaji přihlíželo mnoho diváků, kteří hlasitě povzbuzovali nejen své 
favority, ale i ostatní hráče.
Za vzornou organizaci turnaje bych chtěla poděkovat organizátorům 
Jaroslavu Šípovi, Josefu Březnickému ml., kteří se starali o hladký průběh 
turnaje. Občerstvení pro všechny bylo zajištěno, o žíznivé hráče i diváky 
se staraly Lenka Jíchová a Kateřina Březnická, gril obsluhovali Jan Rataj 
a Jakub Poskočil. Všichni si za to zaslouží naše poděkování!
Myslím, že mohu za všechny zúčastněné říci, že to byla povedená akce.  
Pan Jaroslav Šíp by chtěl touto cestou poděkovat všem sponzorům za 
hodnotné ceny věnované do turnaje.

Text: Alena Vestfálová, fotografie: Pavel Chaloupka

Vítězná trojice

Na jaké akce se můžete těšit
•¾ 8. 10.      Posvícení Bezdědovice, Dobšice, Paštiky

Na všechny akce Vás srdečně zveme!
Aktuality a informace je možné sledovat na adrese: 
www.bezdedovice.cz.

Velké poděkování patří také vedení a zastupitelstvu města Bělčice. 
Nejenže naše oslavy finančně podpořilo, ale především se postaralo 
o to, aby všechny návštěvníky vítala škola v krásné nové fasádě. Díky 
městu se navíc bývalí zaměstnanci školy i všichni hosté mohli sejít na 
nově zrekonstruovaném školním dvorku. Ještě jednou děkujeme.
Poděkování patří i zaměstnancům školy a našim žákům za výzdobu školy, 
představení nových tříd a školních pomůcek, přípravu aktivit ve třídách 
a provoz kavárny.
Děkuji též všem návštěvníkům, kteří si našli čas a přišli si školu 
prohlédnout. Chtěli jsme jim představit školu, která se v celé své dlouhé 
historii snažila dobře vychovávat a vzdělávat své žáky, ale také školu, ve 
které panuje příjemná a přátelská atmosféra. Snad se nám to podařilo.

Za celý učitelský sbor Jana Španihelová, ředitelka školy 

Fotbalové soustředění
Ani o prázdninách mladí bělčičtí fotbalisté nezaháleli. Od 8. do 12. srpna 
2023 proběhlo fotbalové soustředění starších žáků TJ SOKOL Bělčice na 
fotbalovém hřišti ve Hvožďanech. Pod vedením trenéra Davida Hudečka 
a Jitky Schořovské si kluci osvojili fotbalové techniky, nacvičovali různé 
herní situace a také zapracovali na své fyzické kondici. Na multifunkčním 
hřišti si vyzkoušeli posilovací stroje, zahráli si nohejbal a také tenis. Vě-
říme, že si každý z kluků ze soustředění něco odnesl, odjížděl spokojený, 
lehce unavený a hlavně s obrovskou motivací do nové fotbalové sezóny 
2023/2024. 
Děkujeme kuchařkám z jídelny VOD Hvožďany, které nám každý den 
připravily výborný oběd a také obci Hvožďany, zejména starostce paní 
Markétě Balkové, která nám umožnila soustředění uskutečnit právě na 
fotbalovém hřišti ve Hvožďanech.
Děkujeme!

Jitka a David
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VEŘEJNOU SBÍRKU 
NA POŘÍZENÍ CHYBĚJÍCÍHO ZVONU V 

KOSTELE SV. JANA KŘTITELE V PAŠTIKÁCH

OBEC BEZDĚDOVICE VE SPOLUPRÁCI S
TEMPLŮM IN CORDE Z.S.

VYHLAŠUJE

Přispějte prosíme na transparentní účet vedený u MONETA Money Bank,.a.s.

261014021/0600
QR platba

Všem dárcům, kteří přispějí k odkazu dalším generacím, srdečně děkujeme.
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Znak obce Kunice s motivem zvonu

Zvon z roku 1573, odlitý Brikcím z Cinperka původně pro kostel 
v Paštikách, nyní v kostele sv. Maří Magdaleny v Kunicích

Takzvaný Oktávcový zvon z roku 1923, věnovaný v roce 2023 do Paštik 
Římskokatolickou farností Kasejovice

Velkou zajímavostí je zvon z roku 1573 (spodní 
průměr 79,9 cm, hmotnost cca 300 kg, hlavní tón h1), 
zhotovený pro kostel v Paštikách právě Brikcím 
z Cinperka nákladem farní osady na objednávku 
tehdejšího patrona Zdeňka ze Šternberka na Blatné, 
zprostředkovanou hejtmanem blatenského panství 
Janem Dystlerem z Bodláku. Protože se ukázalo, že 
neladí se dvěma stávajícími zvony, byl prodán jinam. Nyní 
se nachází ve věži filiálního kostela sv. Maří Magdaleny 
v obci Kunice (okres Praha-východ), která si dala motiv 
zvonu i do svého znaku jako odkaz na tuto význačnou 
památku.

Druhý a dodnes dochovaný zvon „Sv. Jakub Mladší“ 
(výška 70 cm, spodní průměr 85,9 cm, hmotnost 455,5 
kg, hlavní tón c2) odlil roku 1505 mistr Bartoloměj 
(Bartoš) z Nového Města pražského († po 1534), první 
velkovýrobce zvonů u nás a dědeček nejslavnějšího 
českého zvonaře Brikcího († 1599), povýšeného roku 
1571 dokonce do šlechtického stavu s přídomkem 
„z Cinperka“. Z Bartolomějovy dílny je známo nejméně 
150 zvonů. Na Blatensku to byly kromě Paštik zvony 
v Bezděkově (1514), Hvožďanech (1507) a Kocelovicích 
(1521). 

Třetí, nejmenší zvon (hmotnost 30 kg), sloužící jako 
umíráček, vyrobil roku 1751 Johann Georg Kühner 
(* 1727, † po 1789) v Praze na Malé Straně, kde měla toho 
času dům i hraběnka Marie Alžběta Serényiová, rozená 
z Waldsteinu, patronka kostela a iniciátorka jeho 
radikální přestavby ve stylu dynamického baroka podle 
plánů Kiliána Ignáce Dientzenhofera.  

Vlastní zvon měl tehdy farní, dnes filiální kostel sv. Jana 
Křtitele v Paštikách již někdy od poslední čtvrti 15. století. 
Záhy k němu přibyl další. Farářské zprávy z let 1677, 
1700 a kostelní inventář z roku 1732 zmiňují dva zvony 
menší či prostřední velikosti. V polovině 18. století byl 
v rámci velké přestavby kostela pořízen ještě jeden. Až do 
první světové války tak visely ve věži paštického kostela 
tři zvony. Nejstarší „Sv. Petr“ (výška 53 cm, spodní 
průměr 67 cm, hmotnost cca 100 kg, hlavní tón e) byl sice 
dříve datován do roku 1492 a přisuzován Janu Konváři 
z Prahy, dnes se ale odborníci kloní spíše k dataci 1472, 
přičemž výrobce zůstává anonymní. 

Přispět je možno na transparentní účet číslo 
261014021/0600 vedený u MONETA Money Bank, a. s.

Nejstarší z trojice paštických zvonů padl v roce 1916 
za oběť válečné rekvizici. Na věži zůstal zvon z roku 1505 
a umíráček, ovšem puklý. Ten byl v roce 1924 nahrazen 
jiným, snad z dílny Rudolfa Pernera v Českých 
Budějovicích, jež dodala počátkem dvacátých let dva 
nové zvony pro děkanský kostel v Blatné. Nový umíráček 
(výška 30 cm, spodní průměr 35 cm, hmotnost 32 kg) vzal 
pro změnu zasvé při rekvizici pro potřeby válečného 
průmyslu v březnu 1942. Na věži kostela tak zůstal na 
dlouho jediný zvon. 

V letošním roce započalo úsilí o návrat k původnímu 
stavu zvonového obsazení. Nejprve byl po konzultaci 
s kampanologem Biskupství českobudějovického 
Radkem Lungou získán darem od Římskokatolické 
farnosti Kasejovice bezprizorní malý zvon (výška 27 cm, 
spodní průměr 30 cm, hmotnost 16 kg), odlitý pro tamější 
děkanský kostel roku 1923 dílnou Oktáva Wintera 
v Broumově na náklad rodiny Oktávcovy, přezdívaný 
proto v Kasejovicích „Oktávcový“ či „Oktáveček“. Do 
zvonové stolice byl po konzervaci a menších opravách 
instalován 30. 3. 2023. Nahradil v podstatě zvon 
Kühnerův z roku 1751. Zbývá tedy třetí, který by se svými 
parametry blížil někdejšímu nejstaršímu paštickému 
zvonu. Byla proto oslovena zvonařská dílna Michala 
Votruby, DiS., v Myslkovicích (http://www.zvonarstvi-
votruba.cz/), aby vytvořila cenovou nabídku na 
zhotovení zvonu o spodním průměru 71 cm, hmotnosti 
cca 220 kg a ladění d2. K získání prostředků na pořízení 
zvonu byla obcí Bezdědovice vyhlášena dnem 7. 8. 2023 
veřejná sbírka. 

Reprodukce nápisu z nejstaršího, nedochovaného paštického
zvonu „Sv. Petr“ (asi 1472)

Zvonová stolice paštického kostela se zvonem „Sv. Jakub Mladší“ 
od mistra Bartoloměje z Nového Města pražského (1505)
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Vzdát hold přijel 
Battagliovi 
i pamětník z Tábora
Ve znamení dvou legend. Tak by bylo 

možno pojmenovat letošní druhý ročník 
cykloturistické pietní jízdy „Po stopách 

Christiana Battaglii“, který startoval od 
malebné hospody „U Čiláka“ v Buzicích. První 

legenda již na duhový peloton hleděla od nebeské brány. Bratronický 
baron Christian Battaglia opustil tento svět v létě roku 1991. Druhá 
legenda však byla fyzicky přítomna. A co víc, Jan Turek (75 let) v horkém 
počasí po ose Tábor-Buzice poctivě „přišlapal“ v sedle závodního kola. 
Prostě, stará dobrá škola pravých cyklistů ve stylu „ala Battaglia“. „Však 
jsem Kristu moc dobře znal,“ uvedl neúnavný „lapač“ ekologických 
kilometrů, utírající si hřbetem ruky bohatě se řinoucí pot z čela. „Oba 
jsme jezdili závodně řadu let. Byl to nesmírně skromný a obětavý člověk 
a sportovec.“ Jan Turek stál dokonce u zrodu velké cyklistiky v jižních 
Čechách. Jeho zásluhy o její rozvoj a nehynoucí slávu jsou skutečně 
mimořádné.
Vedle této významné osobnosti s táborskými ostruhami zaplnilo nádvoří 
vedle hostince „U Čiláka“ v ono prosluněné sobotní dopoledne více jak 
osmdesát cyklistů a cyklistek. Další se k pestrobarevné koloně přidávali 
cestou. Na startu bylo možné i tentokrát zakoupit suvenýr v podobě 
triček s portrétem Christiana Battaglii, zdarma zde byly k dostání 
rovněž samolepky připomínající nesmrtelného reka a mimo jiné také 
knihy s cykloturistickou tematikou. Pietní poutě se zúčastnil osobně 
také výrobce zmíněných triček a samolepek Jan Frank z Prahy. Sám je 
totiž milovníkem dlouhých jízd na kole a rád si ve volných chvílích takto 
„protáhne tělo“.
Po uvítání všech přítomných a nezbytné prezentaci „cyklistický 
had“ s doprovodným vozidlem v čele vyrazil směrem ku Blatné. 
Hladký a bezpečný průjezd městem zajistili pelotonu stejně jako loni 
příslušníci zdejší městské policie. Poté cyklisté pokračovali směrem na 
Jindřichovice a Záboří. Na hřbitově v Záboří se shromáždili okolo hrobu 
Christiana Battaglii, aby zde položili symbolickou kytici pestrého lučního 
kvítí a uctili jeho světlou památku minutou ticha. Na tomto svatém poli 
odpočívají i ostatní členové Christianovy rodiny – otec Quido, matka 
Gizela a jeho sestra Blanka. Ta vedle toho, že byla také fantastickou 
závodnicí až do úrazu, který jí v Blatné způsobil automobil, pracovala 
právě zde coby hrobařka s krumpáčem a lopatou! Ona – aristokratka!
Další zastávkou byl pomníček blatenskému cyklistovi Luboši Hajnovi – 
skvělému vrchaři, který nedaleko odtud zahynul při tragické dopravní 
nehodě. Stejně jako Christianovi se mu stalo rakví jeho kolo. I zde došlo 
k položení kytice a k držení minuty ticha.
V samotných Bratronicích, kde rodina Battagliů na místním zámku žila, 
čekal na příjezd cyklistů emeritní senátor Ing. Josef Kalbáč z Třebohostic. 
Jeho blízcí žili s prostými venkovskými šlechtici ve vzájemném 
přátelství, úctě a soudržnosti. Sám Josef Kalbáč coby chlapec nesmírně 
„vyšvihaného“ barona Christiana při jeho trénincích obdivoval a to 
se nezměnilo ani s přibývajícími léty. Emeritní senátor u čestného 
pomníku Christiana Battaglii na návsi Bratronic, odhaleného roku 2002, 
četným zájemcům přednesl mnoho zajímavých faktů ze života vzácné 
rodiny i historie jejich panství. Poutavý výklad bez jediného mrknutí 
do nějakého „taháku“ posluchače doslova „přibil k zemi“ a setkal se 
s dlouhým a bouřlivým potleskem. Spolu s Josefem Kalbáčem stál na 
čestném místě rovněž profesor Mgr. Stanislav Chvapil z Roudnice nad 
Labem. Ten několik desítek let na bratronickém zámku kroužkoval čápy 
stejně jako v ostatních lokalitách Jihočeského kraje. S Christianem 
Battagliou se spřátelil a pravidelně si dopisovali. I z jeho úst zazněly 
vzpomínky na tohoto ryzího muže a sportovce. Nevšední setkání tak 
ještě více umocnil a zpestřil. Zazněla zde i informace, která byla pro 99 % 
přítomných naprostou novinkou: „Christian Battaglia byl pro své výborné 
výsledky na cyklistických závodech nominován za komunistického režimu 
dokonce na závod míru. Ale pro svůj šlechtický původ mu to nakonec 
bylo soudruhy znemožněno,“ uvedl při svém proslovu Josef Kalbáč.
V objektu obecního úřadu Bratronice byla pro popisovanou 
cykloturistickou akci zřízena občerstvovací stanice s možností přátelského 

posezení pod pergolou. Starostka Bratronic paní Hana Krejčířová vyšla 
organizátorům solidárně vstříc. Mimoto se ještě sama zmínila o tom, že 
obec chystá na příští rok generální rekonstrukci čestného pomníku Ch. 
Battaglii: „Měli bychom na tento projekt obdržet dotaci. Všimla jsem si 
toho, že na informační ceduli dokonce odpadla nějaká písmena. Pomník 
je na naší půdě, prohlédnout si ho sem jezdí mnoho cyklistů – tak se 
o něho chceme starat a postaráme se,“ prohlásila první žena obce 
Bratronic.
Poslední společnou zastávkou se stal křížek u lesa Tisovníku, kde 
Christian Battaglia 24. srpna 1991 zemřel při vyjížďce s kamarády. 
Posledním žijícím pamětníkem této smutné události je pan Karel Novák 
z Velké Turné: „Krista už měl v té době problémy se srdcem. Dokonce 
ho trápily otoky nohou. Nicméně se nechtěl a ani nemohl své milované 
cyklistiky vzdát. Toho dne jsme se ve čtyřech vraceli ze Strakonic. Krista 
najednou zasténal: ‚Kluci, já mám takový hlad!‘ A potom najednou 
přejel do protisměru a zhroutil se do příkopu podél silnice. Okamžitě 
jsem seskočil a podařilo se mi poměrně rychle zastavit auto, které ho 
vezlo rychle do nemocnice. Jenže už bylo pozdě. Kristovi prostě prasklo 
srdce. Jel jsem tu hroznou zprávu sdělit na bratronický zámek jeho sestře 
Blance. Ta zareagovala poněkud podivně – otočila se a zastavila velké 
hodiny v hale. Navždycky!“
Od Tisovníku se již peloton rozdělil. Někteří vyrazili po doporučené trase 
zpět do Buzic, jiní si zvolili individuální směr s obědem. Každopádně 
po čtrnácté hodině již byli všichni v cíli. Tam na ně čekal doprovodný 
program. Nejprve s úžasem zhlédli vpravdě akrobatické sólovýstupy 
blatenských mažoretek. Následovalo číslo tanečního souboru žen 
z Kraselova, kde nemohl chybět v Buzicích populární kankán. Tentokrát 
si publikum dokonce vytleskalo ještě „opáčko“. No a zlatým hřebem 
odpolední siesty byla opět bohatá tombola se šedesáti cenami převážně 
pro cyklistiku.
Bratronický baron Christian Battaglia se vždy ubíral po cestách pravých. 
Svou životní pouť vydláždil dobrými skutky a hrdinskými činy. Slabší 
morálně podporoval, méně zkušeným přispíval dobrou radou, svým 
četným kamarádům a přátelům ochotně vždy přispěchal na pomoc. 
Přes všechny ústrky, které mu totalitní režimy uštědřily, byl životním 
optimistou a jeho smysl pro humor byl vytříbený až nakažlivý. Jistě ho 
tedy na konci tunelu provází věčné boží světlo...
A v Buzicích mu jeho příznivci a následovníci vždy začátkem července 
připraví den, který bude vyhrazen jen a jen jemu. A i napříště ponese 
název „Po stopách Christiana Battaglii“.
Poznámka: Srdečné poděkování za perfektní organizaci druhého ročníku 
této cykloturistické akce náleží panu Jaroslavu Plechatému z Nahošína 
a jeho rodině i přátelům, dále Karlu Veselému, Ladislavu Šilhanovi 
a Jirkovi Minaříkovi z Blatné, Jirkovi Říhovi z Plzně. Za přízeň a cennou 
pomoc pak emeritnímu senátorovi Ing. Josefu Kalbáčovi z Třebohostic, 
starostce Bratronic Haně Krejčířové, obci Buzice a za kvalitní zázemí 
panu Petru Samcovi, majiteli hospody „U Čiláka“ v Buzicích a jeho 
spolupracovníkům. Dále samozřejmě všem sponzorům akce.

Buzická gulášiáda
Dva roky po sobě se tradiční soutěž ve vaření gulášů v buzické hospodě 
„U Čiláka“ odehrávala za přítomnosti kulinářského „guru“ televizních 

Buzice
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obrazovek Jiřího Babicy. Lidový a přátelský velikán gastronomie byl 
ozdobou odborné poroty, která tady posuzovala kvalitu jednotlivých 
uvařených porcí. Svůj úkol bral nesmírně zodpovědně, i tak mu určitě 
ale nečinilo žádné potíže mezi výkonem porotcovského stavu rozdávat 
autogramy svým fanouškům nebo si s nimi udělat „selfie“.
Letos bohužel zůstalo jeho čestné místo v porotě buzické „gulášiády“ 
neobsazeno. A jeho fanklub mohl jen smutnit. „Jirka se zranil v zahraničí 
na sportovním turnaji,“ oznámil v den konání oblíbené kulinářské akce 
jeho kamarád a další člen poroty Josef Mašek z Blatné. „Musí mít nohu 
v naprostém klidu. Ale pozdravuje vás a drží vám palce,“ dodal směrem 
k deseti soutěžícím, kteří se sem letos dostavili demonstrovat své 
kuchařské umění. Pro ně byl tenhle vzkaz výraznou morální podporou 
a dostatečnou motivací k tomu, aby se úderem půl druhé odpoledne 
s chutí pustili do práce.

Superhorký den kontra způsobu vaření
Jako naschvál se tentokrát potkala buzická „gulášiáda“ s výrazně horkým 
odpolednem. Pro soutěžící to byla silná zatěžkávací zkouška a bez 
přísného dodržování pitného režimu by možná popadali jako mouchy. 
Pravda – kuchař musí něco vydržet, protože něco jako ledová kuchyně 
je i v době technických zázraků stále sci-fi. No, ale co je moc, to je moc.
Jako by jim žhavá atmosféra byla ještě slabým odvárkem, rozhodli 
se manželé Marie a Petr Vyorálkovi ze Sedlice pro vaření v kotlíku 
nad otevřeným ohněm! „Děláme rančerský fazolový guláš,“ mrkl 
spiklenecky během úvodních příprav Petr Vyorálek. Svou premiéru na 
buzickém gulášování pojali sedličtí reprezentanti jako skutečně velkou 
jízdu a kuchařskou stezku odvahy v jednom: „Ne, my s tím vařením 
nad otevřeným ohněm nemáme problém. Alespoň se konečně pořádně 
ohřejeme,“ smáli se za situace, kdy si i ryby ve vodě svlékaly šupiny, 
pohodoví manželé.
Do nakoupených surovin prý investovali cca 400 až 500 korun. Paní 
Marie se podle svého vyjádření naučila vařit již ve svých čtrnácti letech: 
„To víte, maminka pracovala v JZD. Potřebovala moji pomoc,“ vysvětluje 
mezi jednotlivými kulinářskými úkony.
Pan Petr přeladil na veselou notu hned vzápětí: „No, kuchtím 
příležitostně. Dělám tedy výborný čaj a chleba s máslem. Apropó – 
nepřekonatelné jsou mé polévky z pytlíku!“, baví se královsky.
Zúčastnit se této amatérské přehlídky národního pokrmu se oba manželé 
prý rozhodli spontánně: „My zkoušíme leccos – máme prostě rádi výzvy! 
A tohle mezi našimi splněnými sny ještě nefigurovalo,“ poukazují na 
báječný životní styl jedna báječná žena a jeden báječný chlap.

Dobrá průprava do života
Podruhé se na buzické gulášiádě „U Čiláka“ poctivě potil nad kastrolem 
Radek Pavelka z Chýně u Prahy. I tentokrát mu zdatně pomáhal parťák 
Milan Šulc z Blatné. Rukou společnou a nerozdílnou stvořili výborný 
pivní guláš, po kterém se jen zaprášilo. „Jednalo se o klasický hovězí, 
dochucovaný místní jedenáctkou,“ vyložil karty na stůl Radek Pavelka. 
„Loni jsem vsadil na stejný druh, jenže to se maso vařilo pouze ve vodě, 
takže jídlo nemělo takový šmak. Skončili jsme tenkrát na čtvrtém místě 
mezi devíti soutěžícími,“ dodává. Co do surovin, Radek Pavelka rozhodně 
svou šrajtofli nešetřil: „Utratil jsem něco přes dva tisíce. A ještě 
nepočítám koření, přivezené z domova.“

Radek Pavelka není jen tak příležitostný kuchař: „Já jsem se kuchařem 
vyučil a dlouho jsem pracoval v Praze ‚U Fleků‘. Dneska už je všechno 
jinak – jsem zaměstnán u firmy, co vyrábí kotle a tepelná čerpadla. Inu – 
změna je život!“ Ale jeho profesní kariéra v legendární pražské restauraci 
v něm zanechala víc než hodně zručnosti a gastronomického citu.

Předání mistrovské vařečky
Přesně o sedmnácté hodině odstoupilo všech deset gulášníků od svých 
vařičů a sporáků, aby svůj osud vložili do rukou tříčlenné poroty. Ta 
zasedla v odlehlém koutu hospůdky a pustila se s chutí do hodnocení. 
Neměla lehký úkol – jak při své závěrečné řeči šéf komise Josef Mašek 
sám uznale konstatoval, všechny guláše byly znamenité a obtížně 
a s drobnými rozdíly se vzorky odlišily. Přesto musel konečný verdikt 
padnout, a nakonec samozřejmě padl. Konkurenci tentokrát převálcoval 
segedínský speciál z dílny Pavla Pechra z Blatné. Kromě hlavní ceny 
obdržel borec také mistrovskou vařečku z rukou loňského vítěze Martina 
Kubů z Buzic, který se letos na stupně vítězů nevešel. Po předání putovní 
trofeje následovalo stříbro pro pravidelného účastníka Dušana Vaňka 
z Hněvkova. Medailové pole uzavřel Tomáš Pechr z Blatné – syn vítěze 
a důkaz toho, že jablko nepadá daleko od stromu. S prázdnou ovšem 
neodešel nikdo – cen bylo dostatek. Hlavními sponzory buzického 
gulášování byla firma LEIFHEIT Blatná a pak sám majitel buzické hospody 
„U Čiláka“ Petr Samec, který má sám osobně k vaření více než kladný 
vztah.
Pestrá směsice gulášových vůní nalákala na nádvoří hostince více než 
dvě stě gurmánů. Soutěžící svá okouzlující díla prodali doslova do dna, 
a tak spokojeni byli všichni.
Čeští kuchaři měli vždycky v široširém světě dobré jméno stejně jako 
muzikanti, spisovatelé a další a další profese. Akce, jakou je právě 
buzická „gulášiáda“, pomáhají značnou měrou k udržení tohoto starého 
trendu. A čím více jich bude – tím lépe!

Vladimír Šavrda

Čečelovický drsoň
Obyvatelé obce Čečelovice mají ve-
směs sportovního ducha a jsou příz-
nivě nakloněni každé snaze uspořádat 
na domácí půdě nějaký ten turnaj či zá-

vod. Tím spíš je nadchla iniciativa spolku 
„PROSPORT Blatná“ položit zde základní 

kámen akce, která na Blatensku zatím nemá 
svého dvojníka. Nyní už má obec Čečelovice, 

která ochotně převzala spolupořadatelské žezlo, první zkušební ročník 
duatlonu „Čečelovický drsoň“ za sebou a díkybohu všechno dobře do-
padlo. Běžecko-cyklistický podnik zaznamenal kladný ohlas veřejnosti 
a jsou tedy otevřena vrátka pro jeho další pokračování.

Potil se i starosta
Výzvě zaběhnout si tři kilometry a následně na kole strávit i kilometrů 
dvacet neodolal ani čečelovický starosta Milan Zach. Zároveň byl 
i architektem obou tras a dva dny před závodem je osobně značil. 
„Snažili jsme se udělat oba okruhy méně náročné, aby byly dostupné 
naprosto všem. Běh se odehrával víceméně po rovině, cyklistická část 
obsahovala jen tři stoupání,“ poznamenal starosta obce. „V Čečelovicích 
máme jak běžce, tak cyklisty čili je to oslovilo.“
Milan Zach si vedl velice statečně a celou trasu zvládl na výbornou. 
Ponořil se do sportovního zápalu tak hluboce, že si nestačil ani vypít 
kelímek vody na občerstvovací stanici před Obecním úřadem. „Podal 
jsem životní výkon,“ žertoval za cílovou čárou první muž obce. „Třicet let 
jsem vůbec neběhal, zkusil jsem si to až týden před ‘Drsoněm‘ a tak mně 
úvodní etapa těžce vyčerpala. Oproti tomu jsem si ale na kole zase de 
facto odpočinul, protože jsem zvyklý rekreačně dost jezdit.“
Milan Zach je zastáncem a propagátorem hesla: „Zkusit se má všechno!“ 
Na nově vzniklém duatlonu v Čečelovicích o tom podal jasný důkaz.

Čečelovice
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Propásnutý start
Pavel Říšský z Kocelovic tak trochu propásl start a vybíhal tedy s jistým 
handicapem. Přesto se dokázal ve své kategorii vyšvihnout na bronzovou 
pozici. „Vyhovoval by mi delší běžecký okruh, protože já cyklistice tolik 
nedám,“ svěřil se po dojezdu do cíle sedmapadesátiletý borec. „Určitě 
mám víc naběháno, než naježděno. Pravidelně každé ráno chodím 
mimochodem proklusávat nohy v doprovodu mého psa.“
Pavel Říšský byl v minulosti i skvělým fotbalistou: „Do padesáti let jsem 
hrál nejvyšší fotbalovou soutěž (divizi) v Bělčicích. Dva roky jsem strávil 
na zelených trávnících v Německu. Obzvlášť rád vzpomínám na fotbalová 
dobrodružství s klukama Vonášků od nás z Kocelovic, kteří to později 
dotáhli hodně vysoko.“ Potatili se i jeho dva kluci: „Teď spolu hrají krajský 
přebor v Oseku. Starší Jakub byl vyhlášen týdeníkem ‚Strakonicko‘ třetím 
nejlepším sportovcem okresu,“ je pyšný na oba potomky Pavel Říšský.

Ne o chlup, ale o pád
Na absolutní špičku se propracoval při duatlonové premiéře tvrdou prací 
Radek Červenka z Blatné. Jde o vynikajícího cyklistu, který na své fyzičce 
maká v šesti dnech z celého týdne a je na sebe neobyčejně přísný. 
Triumfu a zisku titulu „Čečelovický drsoň“ však předcházel velmi 
napínavý souboj s dalším blatenským esem Petrem Soukupem. Oba 
borci se prakticky od sebe po celý průběh závodu nevzdálili a finále 
před cílovým koridorem vytvořilo infarktovou situaci. Pak však vstoupil 
do děje smolný moment. „Petr na mokrém povrchu s kolem podklouzl 
a upadl. Tak nešťastně, že mně do cesty. Na poslední chvíli se mi ho 
podařilo objet, jinak jsme tam leželi oba. Bylo to vážně o chlup,“ líčí 
Radek Červenka dramatické okamžiky před otevřením čečelovické 
dvorany slávy.
První absolutní vítěz „Čečelovického drsoně“ je svým založením spíše 
biker než silničář: „Jezdím hlavně technicky náročné sjezdy. Tohle byl 
vůbec můj první duatlon. Nikterak extrémně složitý, protože já i běhám. 
Ale měl jsem z mokrého asfaltu notný respekt, protože fakt se rád 
proháním hlavně v terénu.“  Z výhry měl Radek obzvlášť velkou radost, 
protože při premiéře jakéhokoliv závodu je prý vítězství nejcennější: 
„Bylo by fér pro všechny, kdybychom startovali hned po příchodu 
deště. Vždyť bylo docela teplo a já osobně jsem na nečas ze závodů 
zvyklý a nevadí mi,“ narážel Radek na fakt, že start prvního ročníku 
„Čečelovického drsoně“ musel být pořadateli o půlhodinu odložen, 
protože ho narušil prudký liják doprovázený mohutným větrem.

Na ceremoniál už svítilo slunce
No a na předávání cen a vyhlašování výsledků už zvědavě nakukovalo 
sluníčko. Před budovou Obecního úřadu postupně vystoupali na bednu 
tito borci:
Junioři – 1. Samuel Zach (1: 20: 57), juniorky – 1. Ema Mlsová (1: 20: 
18), ženy veteránky – 1. Sylvie Staňková (1: 07: 28), 2. Marie Vyorálková 
(1:23:37), 3. Irena Zachová (1:24:37), muži 30 až 39 let – 1. Tomáš 
Machovec (1:07:26), muži 40 až 49 let – 1. Radek Červenka (0:50:19), 
2. Václav Kašák (0:54:23), 3. David Sobotka (1:00:05), muži 50 až 59 let 
– 1. Petr Soukup (0:50:30), 2. Václav Kubáň (0:57:51), 3. Pavel Říšský 
(1:02:14), muži 60+ 1. Miroslav Huspeka (1:02:09), 2. Petr Molčan 
(1:17:25), 3. Pavel Jánský (1:24:07).
Celkově otevřelo kapitolu „Čečelovického drsoně 26 odvážlivců. 
Nedošlo k žádnému vážnějšímu úrazu, byly ošetřeny pouze odřeniny 
u dvou závodníků.
Srdečné poděkování náleží v této souvis-
losti všem dobrovolníkům a dobrovolni-
cím, kteří se podíleli na organizaci závodu 
– domácím i přespolním. Za významnou 
finanční i materiální podporu obci Čečelo-
vice v čele se starostou Milanem Zachem. 
Zvláštní poděkování panu Jaroslavu Plecha-
tému z Nahošína a jeho rodině i přátelům, 
kteří obětavě a bez nároku na odměnu po-
máhají na všech akcích PROSPORTU Blat-
ná po celou sezónu. Za zajištění kvalitního 
občerstvení a poskytnutí skvělého zázemí 
pak nájemci čečelovického hostince panu 
Milanu Hruškovi a jeho paní.

Soutěž v pečení selat
Hlas lidu – hlas boží. Tak přesně tohoto rčení se přidrželi pořadatelé 
4. ročníku soutěže v pečení selat na návsi v Čečelovicích. Výsledkový 
žebříček totiž nesestavovala porota, nýbrž sami návštěvníci 
gurmánského zápolení mezi obcemi. „K zakoupené vstupence každý 
jedinec obdržel kartičku, která ho opravňovala ochutnat maso ze všech 
pěti selat soutěžících vesnic a dát hlas svému favoritovi,“ vysvětluje 
starosta Čečelovic Milan Zach. Zpravidla se jedná o cca 230 ochutnávek. 
„Navzdory rozmarům počasí jsme zaznamenali vysokou účast. Téměř 
400 lidí,“ netají se radostí první muž hostitelské obce.
Nesporně atraktivní soutěž v pečení selat je putovní. Každý rok se koná 
v jedné z vesnic, co si nad ní vzaly patronát. Dobrovolný svazek tvoří 
vedle Čečelovic ještě Lažánky, Záboří a Bratronice. „Navíc pořádající 
obec osloví ještě jednu libovolnou ves. My jsme letos přizvali Vrbno,“ 
upřesňuje Milan Zach. Úvodní ročník prý proběhl v Záboří: „A sklidil 
značný úspěch. Tehdy padlo rozhodnutí vzít tuhle gastronomickou 
zajímavost pěkně na střídačku,“ dodává představitel Čečelovic.
Ještě v pátek před soutěží to vypadalo, že se počasí umoudří. Ale 
chyba lávky! „Sobotní déšť nás vyvedl z klidu. Naštěstí obec i zdejší 
Sbor dobrovolných hasičů disponují tolik potřebnými stany. Mimoto 
vypomohli i ostatní účastníci, jak je to ve zdejší oblasti dobrým zvykem. 
Duch solidarity tady prostě vládne pevnou rukou,“ pochvaluje si Milan 
Zach.
Přípravy na uspořádání 
této akce probíhaly 
podle jeho dalšího 
vyjádření dobrý měsíc: 
„Nejtěžší je sehnat 
dostatek pořadatelů na 
zabezpečení řádného 
chodu takové události. 
Tým musí mít alespoň 
25 jedinců. Naštěstí 
vedle dobrovolných 
hasičů do toho šli i jiní dobrovolníci a dobrovolnice. U nás lidé drží 
pohromadě,“ říká uznale starosta Čečelovic.
„Lidové referendum“ rozhodlo o pořadí jednotlivých soutěžních 
týmů následovně: zvítězili Čečelovičtí se ziskem 85 hlasů. Se značným 
odstupem se umístily na stříbrné pozici Lažánky s počtem 36 hlasů. 
Vrbno se svými 29 hlasy bralo bronz. Jediný bod dělil od bedny Záboří 
s 28 hlasy. S Černým Petrem odešly z klání Bratronice – 21 hlasů.
Pamatováno bylo i na ty nejmenší. K dispozici jim byly skákací hrady, 
velký zájem vzbudilo malování na obličej. Hezký den na čečelovické 
návsi uzavřela taneční zábava se skupinou „AVENGERS“.
Lákavé aroma z pečených selat se ještě dlouho vznášelo nad středem 
obce. A lidské žaludky pokojně a blahobytně užívaly chutných soust…

Vladimír Šavrda

Pavel Říšský

Dětský den 
a pouťový fotbalový 
víkend
Každoročně se děti těší na červen. 

Aby také ne. 1. června se slaví Me-
zinárodní den dětí, poslední červnové 

dny mají všichni spojené s koncem školní-
ho roku a zároveň se začátkem prázdnin. Aby ani 

doubravické děti nepřišly zkrátka, bylo pro ně 11. června uspořá-
dáno herní odpoledne. Střelbu ze vzduchovky, skákání v pytli, chůzi 
na chůdách, malování sádrových odlitků a další činnosti tentokrát 
doplnilo ještě malování na obličej, prohlídka modelů aut a letadel 
či závěsný stan. 
Víkend v polovině července patřil doubravické pouti. V sobotu 
proběhl již 43. ročník fotbalového memoriálu Václava Křivance 
a 8. ročník memoriálu Karla Fořta. Zúčastnila se ho mužstva 

Doubravice
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z Doubravice, Mnichova a Žichovic. K velké radosti diváků zvítězil 
domácí tým Sokola Doubravice. Na hřišti bylo jako každý rok pro 
všechny připraveno občerstvení, pro děti pouťové atrakce. Večer 
si Doubravičtí i přespolní mohli zatančit na zábavě, hrála skupina 
Avengers.  V neděli se pak konal pouťový zápas, tentokrát mezi 
fanoušky Sparty a Slávie, s výsledkem 8 : 7 pro Spartu.

Autor: PKS

MŠ Doubravice
Na konci školního roku proběhla v mateřské škole tradiční Zahradní 
slavnost. Paní učitelky nacvičily s dětmi pásmo básniček a tanečků. 
Závěr patřil předškolákům, kterých bylo letos 12, rozloučili se 
při tancování na písničky ze známého filmu Pomáda. Pak došlo 
k pasování budoucích prvňáčků.  Chtěli bychom rodičům i dětem 
poděkovat za společně prožité roky, bude se nám moc stýskat, 
vykročte do nové životní etapy tou správnou nohou.

Jana Kopalová, ředitelka MŠ

Anenská pouť, sraz 
rodáků a obyvatel 
Hajan
Poslední červencový víkend jsme 

v Hajanech slavili pouť sv. Anny. 
Program začal už v sobotu v 13:00 hod 

na fotbalovém hřišti, kde se konal i přes 
počáteční nepřízeň počasí tradiční pouťový turnaj 

ve fotbálku – viz samostatný článek. Na neděli byl naplánovaný, při 
příležitosti hajanské pouti, sraz rodáků na sále nad Obecním úřadem 
Hajany. V 11:00 hodin přivítal všechny přítomné starosta obce pan 
Miroslav Bláha a prezentoval návštěvníkům realizované projekty v obci 
za poslední roky a představil plánované projekty do dalších let. Následně 
servírovali zastupitelé obce několik hodin tažený hovězí vývar s knedlíčky 
a jako hlavní chod tradiční pouťové jídlo – smažený řízek s bramborovým 
salátem. Po chutném obědě následovala prohlídka výstavy starých 
fotografií a dokumentů obce. Jako památku na tento den si každý odnesl 
tašku s upomínkovými předměty. V 14:00 hod proběhlo slavnostní 
zahájení hajanské poutě a shromáždění hostů za Hajanskou hospodou, 
kde opět svým proslovem přivítal návštěvníky poutě starosta obce se 
starostou SDH panem Janem Gregorou. Návštěvníkům poutě se poprvé 
v Hajanech předvedli s připraveným vystoupením bělčické mažoretky. 

Hajany

Po vystoupení vyšel slavnostní průvod v čele s hasiči SDH ke kapli 
sv. Anny na mši svatou. Ukončením mše pokračovali návštěvníci poutě 
k hasičské zbrojnici, zde probíhala ukázka mladých hasičů v požárním 
sportu. Následovala prohlídka hasičské zbrojnice s prezentací činnosti 
SDH a mladých hasičů. Pro návštěvníky bylo připravené občerstvení 
v podobě pouťových koláčků. Poté se již mohli všichni přesunout zpět 
za Hajanskou hospodu na tradiční pouťovou zábavu k tanci a poslechu 
hrála hudba pana Koubka. Po celý víkend byly v Hajanech také pouťové 
atrakce pro děti a v neděli řemeslný jarmark. Největší odměnou pro nás 
bylo vidět, že si všichni tento víkend užili a vše vyšlo na jedničku, právě 
díky těm, kteří se na přípravách poutě a srazu rodáků podíleli – tímto 
všem moc děkujeme.

Text: Tomáš Blovský; fotografie: Lukáš Vaněček

Činnost mladých hasičů 
o prázdninách
Sedlice
v neděli 13. 8. 2023 jsme s mladými hasiči byli pozváni na střelecký den 
do Sedlice.  Střílelo se ze vzduchové pušky v leže na 10 metrů, kdy rozsah 
závodu byl 3 x 5 ran a děti byly rozděleny do několika kategorií. I přesto, 
že s dětmi trénujeme střelbu ze vzduchové pušky, tak bylo obtížné se 
probojovat do předních pozic z důvodu veliké konkurence, ale i tak si 
myslím, že děti v Sedlici ostudu neudělaly. Po celou dobu střeleckého 
dne vládla přátelská atmosféra a všichni si celý den užili. Chtěli bychom 
tímto poděkovat panu Ladislavovi Kovaříkovi za pozvání do Sedlice 
a hlavně za to, že tuto akci pořádá. 

Chlum
V sobotu 26. 8. 2023 slavili sousedé z Chlumu 125. výročí založení 
sboru a při příležitosti hasičských závodů uspořádali také soutěž pro 
děti v požárním sportu. Soutěžili mladší a starší hasiči z celkem 3 sborů 
– Chlum, Hajany, Tchořovice. V kategorii mladších se hajanští hasiči 
umístili na 2. místě a v kategorii starších na 3. místě. Následovala 
soutěž v hasičském sportu mužů, žen a veteránů. Chtěli bychom tímto 
poděkovat chlumským hasičům za pozvání a za příjemně strávené 
odpoledne a těšíme se na další hasičské utkání.

Tomáš Blovský 

Pouťový turnaj ve fotbale
V soboru 29. července se i přes počáteční nepřízeň počasí uskutečnil 
tradiční pouťový turnaj ve fotbale. Deštěm se nakonec nenechalo odradit 
6 týmů složených převážně z obyvatel obce Hajany. Turnaj se odehrál 
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v jedné skupině systémem hry každého s každým. V letošním ročníku 
zvítězilo dravé mládí nad zkušeností, a tak se po řadě napínavých zápasů 
mohl radovat tým kapitána Štěpána Flandery s příznačným názvem 
Flanderovci. Štěpán ukázal šťastnou ruku při výběru týmu, což potvrdily 
dominantní výkony během celého odpoledne. Druhé místo vybojovali 
Borci z Hajany. Na tradiční rivaly posledních let, týmy Satelit a Hasiči, 
letos zbyl pouze souboj o třetí místo. Z bronzové příčky se radovali 
hráči Satelitu. Závěrečné vyhlášení výsledků proběhlo za hajanskou 
hospodou. Byla předána ocenění týmům umístěných na stupních vítězů 
i sladká odměna pro nejmladší hráče. Společně jsme poté oslavili, že si 
nikdo během turnaje nepřivodil žádné zranění, což byl hlavní cíl celé 
akce.

Michal Ondračka, zástupce kapitána týmu Satelit 

Soutěž 
o nejkrásnější hněty

Soutěžní kategorie: děti, ženy a muži

Hnětynky do soutěže můžete nosit už od pátku 13.
do Hajanské Hospody.

U výrobku vždy napište jméno autora a kategorie
ve které soutěží.

Hornosín

Společenské akce
V polovině letních prázdnin jsme opět 
po roce s dětmi postavili stany za 
místním kulturním domem a byl zde 
přistaven i obytný vůz. Užívali jsme si 
klid a pohodu o tomto víkendu společně 

se svými dětmi a přáteli. Děti dostatečně 
využily nové dětské hřiště, které bylo 

dokončeno pár dní před naším stanováním. 
Páteční večer jsme opékali špekáčky, na které jsme se těšili. Pro děti 
byl připraven velký sud malinové limonády, jenž si děti s radostí sami 
čepovaly do svých sklenic a lahví. Nejmladší účastnicí letos byla Julinka 
Ježková, a pak Anička Gebhartová (Mikšová), Matěj a Mikuláš. Tyto děti 
s námi stanovaly letos poprvé, a zdálo se, že se jim stanování líbí. Děti 
také dostatek času trávily hraním na skákacím hradu, který samozřejmě 
nemohl chybět pro jejich pobavení a zábavu. Součástí naší akce bylo 

také stříkání vody hasičskými hadicemi z místní hasičské nádrže. To se 
dětem velice líbilo a některé odcházely z louky mokré. Naštěstí bylo 
teplo, takže to nikomu nevadilo. Víkend se nám opět vyvedl a těšíme se, 
že se za rok v polovině prázdnin opět sejdeme a postavíme stany. Kdo by 
se chtěl k nám přidat a trávit s námi čas, bude vítán. Chtěla bych tímto 
poděkovat Monice Bílé za dar a dobrovolným hasičům za sud limonády 
pro děti.

Rozloučení s létem
V sobotu 26. srpna jsme se rozloučili s létem. Při opékání klobás 
a špekáčků nás zastihl déšť, a tak jsme se posléze přemístili do místní 
hospůdky, jelikož venku bylo opravdu velmi nevlídné počasí. I přes to 
jsme se dobře pobavili a poseděli se svými přáteli i dětmi. 

Radostná událost
V srpnu v naší obci přibyl další občánek, kterým je Marianka Švejdová. 
Rodičům gratulujeme ke krásné holčičce a všem přejeme hodně zdraví 
a štěstí. 

Naši oslavenci
V červenci a srpnu oslavili narozeniny:
Vrbský František   79
Pobuda Zdeněk   77
Červenková Růžena  71
Mašek Karel   83
Vonášek Vlastimil   77
Bendová Marie   74
Vonášková Marie   74
V září oslaví 73. narozeniny Anna Mašková. Přejeme jí do dalších let 
hodně zdraví, štěstí a spokojenosti.

Plánované akce
4. 11.  Lampionový průvod 
           Posvícenské posezení s hudbou

Jana Čtveráková Bendová
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Úklid indiánské 
osady a jejího okolí
V jarních měsících se domluvili 
chlumští dobrovolníci a dali se do 
úklidu indiánské osady a jejího okolí. 

O sobotách a nedělích pracovali na 
vyčištění prostoru osady i jejího okolí, 

kde vyřezali náletové dřeviny a uklidili vše, 
co bylo zapotřebí. V těchto dnech se scházelo na 

práci deset až dvacet dobrovolníků z členů SDH i ostatních obyvatel 
obce, dospělých i dětí.

Chlum

Posezení u ohně v indiánské osadě
Dne 28. 7. jsme se sešli v indiánské osadě k přátelskému posezení, při 
kterém jsme probírali důležité i méně důležité události současnosti 
i budoucnosti, týkající se nás všech a naší obce. Pro zpestření a dobrou 
náladu bylo přichystáno i příjemné občerstvení.

Hasičské závod 

V sobotu 26. 8. u příležitosti 125. výročí založení SDH Chlum uspořádali 
místní dobrovolní hasiči na plácku u chlumského rybníku hasičské 
soutěže. Přes ranní spršku se počasí umoudřilo a závodním družstvům 
dopřálo slunce a teplo. Závodů se zúčastnila hasičská družstva 
z Chlumu, Tchořovic, Hajan, Bezdědovic, Předmíře a Kocelovic. Závodilo 
se v kategoriích mladší žáci, starší žáci, muži, ženy a veteráni.

Miluše Kordulová
Zde je výsledková listina:

Kategorie: Obec: Pořadí na prvních 
třech místech:

Mladší žáci Chlum 1

Hajany 2

Tchořovice 3

Starší žáci Tchořovice 1

Chlum 2

Hajany 3

Muži Bezdědovice 1

Kocelovice 2

Chlum „A“ 3

Ženy Chlum 1

Tchořovice 2

Veteráni Chlum 1

Hajany 2

Události v Chobotě
Oslavenci: 

Září: Jaroslav Němec
         Marie Miklasová

Oběma uvedeným jménem obce 
blahopřejeme a do dalších let přejeme 

hlavně stálé zdraví a mnoho životních 
úspěchů.

5. července se v naší obci pořádala hasičská soutěž o pohár starosty 
obce Chobot. Sjelo se 15 družstev mužů, 4 družstva žen a 3 družstva 
veteránů.
Soutěž zahájila dvě družstva mladých hasičů z Hajan. Je vidět, že hasiči 
mají dobré nástupce, děti soutěžily s velkým elánem.
A jaké bylo umístění? První místo obhájili hasiči z Bezdědovic, v kategorii 
ženy se o prvenství zasloužily ženy z Mirovic a v kategorii veteránů 
obsadili první místo domácí hasiči.
Všem ještě jednou moc gratulujeme a všem, kteří přijeli do Chobota 
děkujeme a snad příští rok na shledanou.
Ve sportovním areálu máme nový dřevěný altán, který poskytl příjemné 
přístřeší při nenadálém dešti.
Další sportovní akce byla 19. 8., kdy se hrál nohejbal trojic, utkalo se 
12 družstev. Hrálo se na dvou antukových hřištích, které byly perfektně 
připravené. Zápasy se hrály na dva sety.
Na prvním místě se umístila trojice LUKY TEAM ze Strakonic a naši 
místní nohejbalisté se umístili na krásném třetím místě. Počasí nám 
přálo, někteří hráči se i ochlazovali v hasičské kádi. Všem zúčastněným 
děkujeme a za rok na shledanou.

 Jaroslava Kvasníková

Chobot
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Střípky z Kadova, 
Pole, Lnářského 
Málkova, Vrbna 
a Mračova
„Veselost je matkou šťastných nápadů.“                                           

Luc de Clapiers Vauvenargues

Vážení a mílí, buďme hodně zdrávi, žijme s láskou, v lásce a pro lásku 
a chovejme se k sobě vždycky hezky…

O čem víme, co se chystá 
a že se děje? 

Sobota 30. 9. – Viklanské hrátky pro děti v Kadově – změna oproti 
původnímu termínu 23. 9.
Sobota 23. 9. – Ukončení sezóny v Poli grilovačkou
Sobota 11. 11. – Svatomartinská mše v kapličce v Poli

Vzpomínkový akt k 80. výročí úmrtí 
Msgre. Jana Pavla Hille (1861–1943) 

Msgre. Jan Pavel Hille byl farář v Kadově, děkan v Kasejovicích a Blatné 
a významná kulturní osobnost Blatenska. Vzpomínková akt proběhl 
v sobotu 22. 7. 2023 v Kadově.
Od 15:00 měli návštěvníci možnost prohlédnout si pracovnu Msgre. 
J. P. Hille na místní faře, kterou umožnili současní majitelé fary 
manželé Brožkovi, tímto jim ještě jednou moc děkujeme. Současně 
též probíhala výstava 
historických fotografií 
Kadovska od Msgre. J. P. 
Hille v tělocvičně bývalé 
školy v Kadově. V 16:30 
hod. vykonal R. D. JCLic. 
Mgr. Rudolf Maria Hušek 
na místním hřbitově obřad 
pobožnosti u hrobu rodičů 
Msgre. J. P. Hille a od 
17:30 následoval koncert 
duchovní hudby ve farním 
kostele sv. Václava. Na 
vstupném se vybralo 
hezkých 11 900 Kč, které 
byly opět vloženy na účet 
veřejné sbírky na opravu 
vzácných kadovských 
varhan. Děkujeme všem, 
kteří nám s přípravou 
i organizací celého vzpomínkového dne pomohli.

Text: Vladimíra Tomanová, 
fotografie: Lucie Kočovská, Kateřina Slavíčková, Ing. Jiří Vlček 

Účastníci zájezdu byli v zoo v Plzni
Na základě osobního pozvání pana ředitele Zoologické a botanické 
zahrady v Plzni, herpetologa a cestovatele Ing. Jiřího Trávníčka, který je 
pravidelným přednášejícím na besedách v našem útulném kulturáčku 
ve Lnářském Málkově, uspořádala naše obec pro své občany v neděli 
13. srpna 2023 zájezd s komentovanou exkurzí do zoo v Plzni. Vypravili 
jsme autobus a mikrobus od firmy Pavla Vohryzky a ještě se k naší 
družině přidalo pár posádek z osobních aut. Účastníků zájezdu totiž bylo 
83. V teplém letním počasí se nám výlet opravdu vyvedl. Celý den až do 
14,00 hodin nás provázel s vtipnými komentáři sám pan ředitel Ing. Jiří 
Trávníček a na poslední hodinku za něj zaskočil další skvělý průvodce 
zoolog Bc. Tomáš Jirásek. Děti měly možnost projít zákulisí zoo, krmily 
žirafy, paní nosorožcovou i želvy a všichni jsme si to náramně užili. Na 

dobrovolném vstupném jsme vybrali 11 100 Kč, a tak jsme se, jako 
„účastníci zájezdu z obce Kadov“, stali kmotry vodušky červené na 
období jednoho roku. Dostali jsme na to i diplom a 3 medaile. Myslím, 
že se již všichni těšíme na příští zájezd, nebo alespoň další poutavou 
přednášku pana Trávníčka ve Lnářském Málkově.

Text: Vladimíra Tomanová; fotografie: Ing. Jiří Vlček

Dětský den ve Lnářském Málkově
V sobotu 3. 6. 2023 se konal ve Lnářském Málkově dětský den. Pro děti 
bylo nachystáno 6 disciplín a spousta dobrot. Podle výrazu v dětských 
očích bylo vidět, že se baví, i když se nám jich sešlo jen 7, stálo to za to.

Kadov

Rybářské závody 
ve Lnářském Málkově 

V sobotu 22. 7. 2023 uspořádali hasiči Lnářského Málkova již 13. ročník 
rybářských závodů. Rybáři se k nám každý rok vracejí s radostí, i když 
počasí třeba nepřeje. Letos počasí přálo ažaž. Dopoledne se sluníčko 
klubalo pomalu, ale kolem poledne už hřálo dost. Dorazilo celkem 
13 rybářů a všichni měli dobře nabroušené háčky.
Mezi dětmi se nejlépe umístili: 

1. místo – Michal Kříž 414 cm/23 ks
2. místo – Václav Smetana nejml. 145 cm/6 ks
3. místo – Tomáš Hanzlík 115 cm/6 ks

Mezi dospělými se nejvíce dařilo: 
1. místo – Petr Bouše ml. 904 cm/44 ks
2. místo – František Ernest   697 cm/37 ks 
3. místo – Jaroslav Dub   570 cm/26 ks 

Soutěžilo se nejen o to, kdo nachytá nejvíce, ale taky kdo chytí nejmenší 
a největší rybu. 
V dětské kategorii nejmenší rybu chytil Kryštof Vlach 18 cm a největší 
místní rybář Václav Smetana nejml. 44 cm. 
V dospělé kategorii to byl velký boj. Malých rybek bylo více, ale nakonec 
Petr Bouše ml. chytil rybku 9 cm a největší Filip Prokopius 46 cm. 
Celkem se chytilo 214 ks o celkové délce 4 385 cm.
Letos se nestalo, že by někdo zůstal bez úlovků a každý nějakou tu rybu 
přece jen vytáhli. Všem rybářům moc děkujeme za účast a těšíme se na 
další ročník. 
Sponzorům děkujeme za ceny, kterými jsme soutěžící obdarovali.

Lenka Fořtová
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Akce v Poli
V sobotu 15. 7. proběhly rybářské závody na Obecáku v Poli.
V sobotu 12. 8. se konala další, již tradiční, vydařená akce v Poli. Do vsi 
v ranních hodinách přijel autobus, který nás dopravil do Sušice, kde na 
náš čekalo celkem 5 raftů. Vody bylo mírně pod normálem, ale nám to 
nevadilo a dopluli jsme bez nehody až do Horažďovic. Na příští rok již 
plánujeme další expedici. Děkujeme Jirkovi K. za organizaci.      
Členové SDH Pole již zahájili v neděli 3.9. rybářskou sezónu.

Text a fotografie: Markéta Čadová

Sraz trabantů 
ve Vrbně
I přes nepřízeň počasí 
dorazilo do táborové zá-
kladny ve Vrbně o víkendu 
26.–27. 8. přes 180 ná-
vštěvníků s více jak stovkou 
svých dobových miláčků. 
Foto Miloš Holý.

Ženy ženám
Na začátku letošního roku se zrodila 
myšlenka pokusit se rozhýbat ženskou 
energii v naší obci. Představa byla veli-
ce prostá, vytvořit příležitost pro koce-

lovické ženy k pravidelnému neformál-
nímu setkávání. 

První setkání proběhlo v březnu v klubovně 
místní hospůdky, kterou jsme si pro tento účet 

utvořily k obrazu svému. 
Velice rychle si tato událost získala své místo v kalendáři mnohých z nás. 
Důvodů, proč si najít každý měsíc čas přijít, je jistě spousta. Přicházíme si 
popovídat, společně se zasmát, odreagovat se od každodenních starostí, 
možná se i poradit a jistě je příjemné si k tomu všemu dát něco dobrého 
k jídlu a pití. Nutno podotknout, že o zajímavé domácí recepty není 

Kocelovice

nouze. V pohotovosti jsou i různé společenské hry. V letních měsících, 
když počasí dovolilo, jsme se setkaly u ohýnku.
Já osobně považuji za naprosto přirozené budovat a pečovat o dobré 
vztahy ve svém bezprostředním okolí, tedy v místě, kde se svojí rodinou 
žiji. Navzdory tomu, že doba je dnes velice anonymní a nemáme tolik 
času na vytváření společenství, vzájemné sdílení je pro lidský život 
zásadní. A tohle přesně já během našich setkání zažívám. Nesmírně 
příjemný pocit přináší pohled na ženy několika generací, které tak 
snadno nachází společná témata. 
Každé první úterý v měsíci u nás v Kocelovicích zkrátka patří nám ženám. 
Věřím, že tato tradice bude mít dlouhého trvání a třeba se postupem 
času přidají i další ženy, které tímto mezi nás srdečně zveme.

Skřítčí vesnička
Knížky vyprávějící o skřítcích nejrůznějších jmen a schopností jsou mezi 
dětmi velice oblíbené. Příběhy, které přinášejí do jejich domovů, takřka 
hltají jedním dechem. My rodiče jistě oceňujeme, jak děti touto cestou 
nacházejí zaujetí pro přírodu a na svých toulkách se nechávají unášet 
bezbřehou fantazií. Vždyť představa, že v každém lese žije několik 
skřítků, malinkých bytostí, které jsou jeho služebníky a léčí jeho nemoci, 
je přeci krásná. 
Asi si říkáte: „ale já nikdy žádného neviděl“. Nedivte se, jsou plaší a při 
každém hlasitějším zvuku se rychle schovají. Ale nezoufejte, čas od času 
se mezi nimi najdou 
velcí odvážlivci, kteří 
vykročí z hlubin lesa 
a přiblíží se více našim 
obydlím. U nás v Koce-
lovicích taková skřítčí 
vesnička vyrostla takřka 
přes noc. Odkud přišli, 
přesně nevíme, ale na-
šli si své nové domovy 
v bezprostřední blíz-
kosti fotbalového hřiště 
u rybníčku Hlinovna. Když pomalu obejdete hřiště a budete se pozorně 
rozhlížet, nemůžete je minout.
Aby se skřítkům v našem sousedství líbilo a aby se jejich vesnička pěkně 
rozrůstala, budeme potřebovat vaši pomoc. Zveme vás na návštěvu, 
a pokud vás místo inspiruje a budete mít chuť, postavte i vy chaloupku 
pro skřítka. Fantazii se meze nekladou, okolí vám jistě nabídne dostatek 
potřebného materiálu. A pokud by vás napadl nějaký originální název 
skřítčí vesničky, tak nám ho můžete napsat do komentáře na neoficiální 
webové stránky obce https://www.kocelovice.eu/2023/08/26/skritci-
vesnicka/. My pak vybereme jeden, kterým bude naší vesničce nejvíce 
slušet.
Věřím, že skřítci budou na oplátku dobře pečovat o celý sportovní areál 
a my se tu při každé návštěvě a společenské události budeme cítit stále 
jako doma. Tak brzy na viděnou.

Lucie Hanušová

Ohlédnutí za jarem 2023 
z hlediska počasí
Duben byl dosti chladný měsíc s odchylkou oproti normálu –1,4 °C, 
květen byl takřka normální s odchylkou –0,2 °C a červen již byl teplotně 
nadprůměrný s odchylkou +1,3 °C, i když s teplem zejména ve své první 
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polovině dosti šetřil. Teplotní kuriozitou letošního jara byl poměrně 
hodně pozdní výskyt prvního letního dne (maximální denní teplota 
25,0 °C a vyšší), který byl v Kocelovicích naměřen až 18. června, přičemž 
historicky nejpozdnější výskyt prvního letního dne byl 28. června 
1988 a v roce 2001 byl 27. června. Vůbec nejčasnější výskyt prvního 
letního dne byl pro porovnání 18. dubna v roce 2013. První tropický 
den letošního roku (teplota 30,0 °C a vyšší) se vyskytl hned dva dny po 
prvním letním dnu, tedy 20. června a toto datum je pro výskyt prvního 
tropického dne již zcela normální.
Srážkově přinesl duben 173 % obvyklého množství, květen již byl ale 
suchý jen se 37 procenty dlouhodobého normálu a červen přinesl 73 % 
svého srážkového normálu, a tak již v průběhu pozdního jara a přechodu 
do léta začala krajině vláha chybět. 
Trvání slunečního svitu bylo během dubna na 67 % své normální délky, 
v květnu slunce nasvítilo skoro svůj normál (96 %) a v červnu trvání 
slunečního svitu převýšilo svůj normál o 21 %. 
Pozoruhodný je nízký výskyt bouřek během letošního jara. Ke konci 
června by již mělo být zaznamenáno průměrných 27 bouřek a letos 
jich ke konci června byla jen polovina, a navíc byly bouřky, které se 
vyskytly, povětšinou jen slabé, snad jen s jednou výjimkou 21. června, 
kdy byl v prudké dešťové přeháňce během bouřky odpoledne naměřen 
náraz větru o rychlosti 94 km/h, který již působil drobné škody zejména 
lámáním větví stromů.

Martin Lukáš

Léto v Lažánkách
Vlaštovky na drátech za okny štěbetají, 
že horké a zároveň i deštivé léto už se 
s námi loučí. A co se během těch dvou 
prázdninových měsíců událo v Lažán-

kách? V červnu uspořádali hasiči příjem-
né posezení U Studánky jako poděkování 

všem, kteří pomáhali s hasičským cvičením. 
Poté už pomalu začali přípravy na čtvrtý ročník 

soutěže v pečení prasátek, která se tento rok konala 
5. 8. v Čečelovicích. A i přes nepřízeň počasí se Čečelovickým kolegům 
moc povedla, Lažánečtí muži zde obsadili 
druhé místo. 
Nyní už se těšíme na letní kino 
v Lažánkách 9. září. Společně se podíváme 
na oblíbený film Pelíšky a dáme si při tom 
něco dobrého k pití. A také už na 7. října 
plánujeme tradiční podzimní výlet klubu 
Turisté Lažánky. Tentokrát navštívíme 
vodní hamr v Dobřívi a projdeme se 
k loveckému zámečku Tři Trubky, kde je 
také Dům přírody Brd. Ten nám představí 
pozoruhodnosti brdského kraje. Snad nám 
bude počasí přát a nikdo si nezapomene 
zabalit ranec dobré nálady.

Jarmila Křivancová

Lažánky

počtu. Zastupitelstvo obce 
však považuje udržení zá-
kladní školy ve své obci za 
velmi důležitou prioritu.
Během letních prázdnin 
byly v budově základní 
školy, která je ve vlastnictví 
obce, realizovány rozsáhlé 
stavební práce. Opravy se 
týkaly chlapeckých i dív-
čích WC v přízemí, vý-
měny dřevěných stropů 
v horním patře budovy 
i kompletní výměny střešní 
krytiny. Dotace od Minis-

terstva pro místní rozvoj činila 3 048 235 Kč, obec pak uhradila ze svého 
rozpočtu 1 855 269 Kč. Celkové náklady činily 4 903 504 Kč. Obec Lnáře 
tímto Ministerstvu pro místní rozvoj ČR děkuje.

Mateřská škola Lnáře
Stejně jako v základní škole byl slavnostně zahájen nový školní rok 
i v Mateřské škole Lnáře za účasti starosty obce Ing. Josefa Honze 
a místostarosty Mgr. Vladimíra Červenky. Mateřská škola ve Lnářích 
funguje dlouhodobě v pronajatých prostorách od Zemědělského 
družstva Lnáře. Kapacita je 24 dětí; k navýšení o další 4 místa došlo na 
základě výjimky od zřizovatele (Obec Lnáře).
V letošním roce se v Mateřské škole ve spolupráci se Zemědělským 
družstvem Lnáře vyměnil zdroj tepla. Byl zde nainstalován plynový 
kondenzační kotel s novým komínem.

Lnáře

ZŠ Lnáře – zahájení 
školního roku 
v opravené budově
Dne 4. září 2023 byl slavnostně zahájen 

nový školní rok v Základní škole Lnáře. 
Do prvního ročníku nastoupilo v novém 

školním roce 6 prvňáčků. Celkový počet žáků 
ve škole je pak 28. Vzhledem k tomu, že minimální 

počet žáků je stanoven platnými předpisy na 42, byla zřizovatelem školy 
(Obcí Lnáře) udělena trvalá výjimka. Pro obec to představuje závazek 
k případnému doplacení chybějících finančních prostředků ze svého roz-

Slavnostní zahájení školního roku v ZŠ Lnáře 
(vítání prvňáčků)

Opravy budovy Základní školy Lnáře

Kruhová křižovatka a rozšíření 
silnice I/20 u zámecké zahrady
Ředitelství silnic a dálnic ČR (ŘSD) připravuje ve spolupráci s Obcí Lnáře 
pro následující období dvě rozsáhlé akce, které způsobí na několik 
měsíců omezení průjezdu Lnářemi. V současné době ŘSD provádí výběr 
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dodavatelské firmy. Realizována by měla být nová kruhová křižovatka 
v prostoru mezi zámkem a čerpací stanicí Benzina. Od zámku směrem na 
Blatnou by pak mělo dojít souběžně k rozšíření silnice I/20 a navazujících 
chodníků. Zastupitelstvo Obce Lnáře pro obě uvedené akce vykoupilo 
potřebné pozemky.
S ohledem na dokončení administrativního procesu spojeného 
s výběrem dodavatelů stavebních prací, klimatickými podmínkami, 
vyřizováním objízdných tras i kácením stromů pod půdorysem stavby, 
budou vlastní práce zahájeny buď v posledním čtvrtletí letošního roku 
nebo v prvním čtvrtletí roku 2024.

Dětské hřiště ve Lnářích
Za stávajícím fotbalovým hřištěm ve Lnářích je dokončován projekt 
s oficiálním názvem „Dětské hřiště v obci Lnáře“, realizovaný v rámci 
programu Ministerstva pro místní rozvoj ČR (MMR) „11782 - Podpora 
rozvoje regionů 2019+“. Akce byla dokončena během letošních letních 
prázdnin. Jednalo se zejména o herní prvky pro nejmenší děti. Z celkové 
částky včetně DPH ve výši 943 322,35 Kč poskytlo MMR prostřednictvím 
dotace částku 754 586 Kč. Ministerstvu pro místní rozvoj ČR tímto za 
poskytnutou dotaci děkujeme.

Silniční průtah v Zahorčicích
V Zahorčicích byla koncem letošních prázdnin dokončena první etapa 
silničního průtahu s vodovodem a kanalizací (od Lnář směrem ke 
kapličce na návsi). Nyní je rozpracována druhá etapa – od návsi směrem 
na Hvožďany. Práce jsou proti původnímu předpokladu zpožděny 
přibližně o jeden měsíc – zejména v důsledku komplikací se skalnatým 
podložím. Zahorčice by měly být opět průjezdné od prosince 2023.

Text a fotografie: Josef Honz, starosta

Stavba silničního průtahu v Zahorčicích (odstranění nepřehledné zatáčky)

Události v Mačkově

Mačkov

Mačkovský sedmiboj
Dne 15. 7. 2023 se uskutečnil na 
hřišti Rakety Mačkov druhý ročník 
Mačkovského míčového sedmiboje 
o putovní pohár obce Mačkov. 

Vzhledem ke klimatickým podmínkám 
a času dovolených se zúčastnila pouze dvě 

mužstva. Staří rakeťáci a Mladé pušky, obě 
mužstva z Mačkova. Soutěžilo se v disciplínách – 

fotbal, basketbal, házená, vybíjená, volejbal, přehazovaná a nohejbal. 
Na každou disciplínu byla určena hrací doba 2 x 10 minut. Výsledek 
ovlivnila zkušenost starších a Staří rakeťáci turnaj vyhráli. Upřímně, více 
než o výsledek, šlo o příjemně strávené odpoledne.

Jindřich Bláha

Poníci z Domova PETRA na závodech
V našich stájích máme nejen koně na hiporehabilitaci a cvičení, ale 
také dva shetlandské pony. Že nevíte, jak vypadají? Poníci jsou to 
inteligentní, avšak tvrdohlaví. Dosahují výšky v kohoutku do 107 cm. 
Mají malou hlavu s širokým čelem, malýma ušima a poměrně širokou 
hubou. Silné a hluboké tělo má krátký hřbet a širokou záď. Na svou 
postavu jsou velmi silní. V zimě shetlandům naroste dvojnásobně hustá 
srst, která je chrání proti mrazivému podnebí Shetlandských ostrovů, 
odkud pocházejí. Tam byli využíváni pro svoji tvrdost a nenáročnost 
nejprve k přepravování rašeliny a pro práci v zemědělství. Později je 
pro svou malou výšku angličtí podnikatelé využívali pro práci v dolech. 
Uhlobaron M. Londonderry založil chov, jehož potomky jsou i shetlandi 
chovaní v České republice. 
První naši poníci byli pořízeni před devíti lety, jako terapeutičtí koně 
pro méně pohyblivé uživatele, na péči i procházky. Před čtyřmi lety 
byl přikoupen z nedalekého Kadova Phlox, aby se stal parťákem Dejla, 
který zůstal sám. Nejdříve se s nimi pracovalo jenom u našich klientů, 
ale postupně se stali miláčky i v Domově seniorů Mistra Jana Křišťana 
v Prachaticích, za kterými vyjíždí na návštěvu a dělají jim radost. 
A v neposlední řadě je potřeba zmínit výuku našich uživatelů, kdy nejprve 
předváděli a vodili poníky při westernových dnech našeho Domova až 
po první soutěž, které se zúčastnili o posledním červencovém víkendu. 

Probíhající oprava nádražního domkuNádražní budova před opravou

Léto v Mačkově
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V rámci 1. Plzeňské výstavy shetlandských pony se konal Halter Valley 
Dnešice. Naši soutěžící startovali ve dvou disciplínách v kategorii pro 
handicapované. Ovladatelnost na oprati a trail na ruce. Obě disciplíny 
jsou o zručnosti, kdy je veden poník vyznačenou trasou přes různé 
překážky buď na vodítku, nebo pomocí opratí. Hodnotí se čas a zdolání 
jednotlivých stanovišť. Reprezentovali nás tito uživatelé: Jana Loužecká, 
Marie Ťulpová a Jan Wittberger, kteří soutěžili v obou disciplínách 
a v obou si rozdělili mezi sebou medailové pozice. Další příčky v disciplíně 
trail na ruce obsadily Dagmar Jandová, Dana Procházková a Pavlína 
Trunečková. Blahopřejeme a děkujeme za vzornou reprezentaci.  

Text: Ing. Eva Hrubá, fotografie: Věra Marková

Domácí hovězí 
hamburgery 
na pergole

První letošní akcí na hřišti v Mečichově 
bylo grilování domácích hovězích ham-

burgerů. Akce se velmi vydařila. Přišlo 
spousty lidí a všechny hamburgery se vyproda-

ly během chvilky. Večer se pak sedělo a popíjelo.

Skákací hrad na pergole
Novinkou pro naší vesnici bylo pořízení skákacího hradu na hřiště. Spolu 
s otevřením občerstvení, se zde na hřišti začaly děti více scházet, proto 
bylo potřeba jim připravit příjemné překvapení. Skákací hrad je otevřen 
každý den od 15 hodin, pokud je příznivé počasí. 

Mečichov

Maňáskové divadlo Šumaňásek
V neděli byl krásný sluneční den a na hřiště na pergolu poprvé 
dorazilo Maňáskové divadlo „Šumaňásek“. Sešlo se na desítky dětiček 
a všem se moc představení líbilo. Program byl obohacen o skákací 
hrad a k občerstvení byli pro děti připravené párky v rohlíku a točená 
limonáda. 

Hasičská soutěž v Záboří
Na první letošní hasičskou soutěž vyrazili naši dobrovolní hasiči do 
Záboří. Složili oba týmy, jak mužský, tak ženský. Chlapi nastartovali 
letošní soutěže naplno a získali krásné první místo. Našim holkám se 
nakonec nepodařilo závod dokončit, tak skončily s neplatným pokusem. 
To ale na dobré náladě neubralo a slavilo se i tak. 

Výlet do Safari Dvůr Králové
Svaz žen a SDH Mečichov si pro místní dětičky připravily ke dni dětí výlet 
do Safari Dvůr Králové. Brzy ráno se všichni výletníci sešli na návsi, kde 
byl pro ně připravený autobus, který je dovezl přímo do Safari. Všichni 
pak měli po safari rozchod a po celém dni se opět sešli na parkovišti 
a vyjelo se k domovu. Výlet měl velký úspěch a všem se moc líbilo. 

Den dětí na pergole
Tým pergoly „Občerstvení na hřišti“ v neděli 4. 6. 2023 připravil pro 
všechny dětičky dětský den. Bylo připraveno několik soutěží, které 
když dětičky splnily, tak došly s vyplněnou kartičkou do cíle, kde dostaly 
nějakou sladkost a špekáček, který si mohly opéct na ohni. Zábava 
pokročovala. Dětičky mohly opět využít skákacího hradu a zatančit si. 
K poslechu po celý den hrál DJ Lombi. 

Hasiči Lažánky 
Na druhou hasičkou soutěž se vyjelo do Lažánek. Role se otočily a ženy 
získaly zlato! Tentokrát si bohužel černého Petra vytáhli naši chlapi. 
I přes to, že se jim vůbec nedařilo a skončili na posledním místě, závod 
nevzdali a dokončili. Po vyhlášení výsledků bylo potřeba vykonat jednu 
důležitou tradici a to, pokřtít nově zapsané dobrovolné hasiče v týmu. 
Křest probíhá tak, že se nováček hodí v uniformě do hasičské kádě, která 
je až po okraj plná vody. Tuto tradici mají nejradši ti, kteří už jí mají za 
sebou.

Turnaj v malé kopané
Obec Mečichov ve spolupráci s týmem „Občerstvení na hřišti“ uspořádali 
již tradiční turnaj v malé kopané. Účastnily se týmy jak místní, tak 
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Hasiči Kvášňovice
Na poslední hasičskou soutěž se naši dobrovolní hasiči vypravili do 
Kvášňovic a to na takzvaný „Kvášňovický pouťák“. Jelo se v plné sestavě. 
Vyrazil jak mužský tým, tak i ženský, ale dokonce se podařilo vypravit 
i posádku historického týmu se starou stříkačkou.

přespolní. Počasí přálo, takže se akce velmi vydařila. K občerstvení byly 
připravené uzené klobásy, pizzy několika druhů a vychlazená točená 
limonáda a pivo jako křen na čepu. Večer byla diskotéka, kterou měl 
v režii DJ Lumi, který k nám jezdí ze Železní Rudy.

Country/Blues ŠTREKA
Léto v Mečichově bylo v plném proudu a řada přišla i na změnu žánru, 
aby si každý přišel na své. Na hřišti v Mečichově zahrála tentokrát 
Country, blues kapela Štreka.  

Hasiči Chobot 

Další zastávkou našich 
dobrovolných hasičů byla 
soutěž v obci Chobot. Tam 
se podařilo opět sestavit 
oba týmy, jak mužský, tak 
ženský. Muži tentokrát 
přivezli domů krásné páté 
místo a ženy čtvrté.

Disco párty DJ Lombi
V naší vesnici to prostě ŽIJE! V sobotu 8. 7. se k nám na hřiště vrátil DJ 
Lombi a ve 20:00 hodin rozjel svojí všemi oblíbenou disco párty. 

Maňáskové divadlo Šumaňásek
Po úspěchu první návštěvy maňáskového představení Šumaňásek se 
opět vrátili. Pro dětičky to bylo opět krásný zážitek, plný radostného 
smíchu. Dětičky se před i po představní mohly občerstvit v pergole, 
kde pro ně byli připravené zmrzlinové poháry, párky v rohlíku, výběr 
z několik pizz a točená limonáda.  

Mečichovští Šumaři
Mečichovská kapela, která si říká „Mečichovští Šumaři“ rozezněla 
na pergole na hřišti v sobotu 21. 7. Účastnilo se spousty lidí, různých 
věkových kategorií. Zazněly desítky známých písniček, které si mohli 
všichni společně zazpívat a užít si hezký letní večer. 

Kabát revival Plzeň
Každoroční největší pořádanou akcí je pro Mečichov právě kapela Kabát 
revival Plzeň. I tento rok byla účast velmi vysoká a přišlo přes 300 lidí. 
Pro návštěvníky zábavy bylo zařízených několik stánků s občerstvením 
a pitím. Tančilo se, pilo se a zpívalo se do ranních hodin.

Country/Blues ŠTREKA 

Po vydařené premiéře kapely Štreka, která zahrála na hřišti v Mečichově 
poprvé v červenci se vrátili a v sobotu 4. srpna se akce opakovala. Opět 
byla návštěvnost vysoká a akce se vydařila.

Paintball v Mečichově 
Místní klub hráčů paintballu uspořádal v sobotu 12. 8. 2023 první 
závody. Přihlásilo se deset týmů a o zábavu bylo postaráno. Na první 
příčce se umístil tým Klínovice, druhé místo vybojovali místní Blaninové 
a bronz si odnesli kluci MP5. 

Disco párty DJ Lombi
Po vydařeném dni, kdy se na hřišti odehrávala premiéra v závodech 
v paintballu, byl den ukončen disco párty, kterou měl pod křídly opět 
DJ Lombi. A jako překvapení ho v průběhu večera vystřídal DJ Lumi 
z Železné Rudy.  Zpívalo a tančilo se do ranních hodin. 

Rybářské závody 
Již tradiční rybářské závody, které připadají vždy na poslední srpnový 
víkend, odstartovali v sobotu 26. 8. 2023 v 6:00 hodin ráno. I přes to, že 
počasí moc nepřálo, sešlo se celkem 21 rybářů. Z toho bylo 18 dospělých 
a 3 děti. V kategorii dospělých se na prvním místě umístil Luboš Křivský, 
který nachytal celkem 365 cm. V dětské kategorii vyhrál Kryštof Vlach, 
který si svým úlovkem odnesl zlatou medaili. 
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Hasičská soutěž 
v Předmíři
29. 7. 2023 se v Předmíři uskutečni-
la hasičská soutěž sborů dobrovol-
ných hasičů. Nejen je, ale i ostatní 

návštěvníky, za sbor přivítal Karel So-
lar, který také představil program dne. 

V požárním útoku zvítězilo družstvo SDH 
Chlum, na druhém místě skončilo SDH Předmíř 

starší a třetí místo taktéž zůstalo doma pro SDH Předmíř mladší. 
Druhá část soutěže se nesla v duchu útoku s překážkami a tady 
bylo nejšikovnější a nejrychlejší družstvo SDH Tchořovice. Za první 
místo si domů odnesli soudek piva. 
Prvním zpestřením programu byla ukázka profesionálního sboru 
HZS Blatná. Přítomným názorně předvedli, jak rozhodně nehasit 
vzplanutí oleje při vaření a také vyproštění zraněné osoby 
z nabouraného automobilu pomocí hydraulických nůžek.
Celým odpoledne provázel DJ Zbíral, který se také ujal moderování 
dalšího bodu programu-aukce. Prvním vydraženým předmětem se 
stal kalendář, který nafotili mladí členové sboru před objektivem 
Ilony Sedlákové a druhou položkou v aukci byl dort z kavárny 
a cukrárny SlaDílna Blatná. Málokdo také odolal točené zmrzlině 
pana Vilíka z Počapel. Večer se pomalu blížil a na řadu se dostala 
skupina Restart, která skvěle hrála do pozdních, nočních hodin.
Všem, kteří se na přípravách akce podíleli, poskytli občerstvení, 
elektrické připojení, techniku a jiné zařízení, srdečně děkujeme. 
Obci Předmíř jako vždy děkujeme za finanční podporu.

Petra Muchová

Předmíř

Oprava rybníčku v Řištích
V srpnu byla dokončena oprava spodního rybníčku v Řištích, ke které 
jsme byli nuceni přistoupit z důvodu havarijního stavu kamenné 
zdi břehů. V některých místech kameny vypadávaly a propadal se 
i travnatý pás za touto zdí. Během opravy došlo k vybudování nové 
zdi, bylo osazeno nové výpustní zařízení a zpevněn travnatý břeh. 
Ačkoliv byla podána žádost o podporu do grantového programu 
Jihočeského kraje, musela obec celou opravu hradit z obecního 
rozpočtu, protože kraj tuto investici nepodpořil. Celková cena 
opravy činila 1,5 mil. včetně DPH.

Rozloučení s prázdninami
„Čas letí jako bláznivý…“ se zpívá v jedné písni a je tomu skutečně 
tak. Před pár týdny jsme na Dětském dni vítali prázdniny a teď se 
s nimi loučíme. Trochu netradičně, v duchu olympijských her. Pro 

děti jsme připravili atletické disciplíny ve dvou věkových kategoriích. 
Běh, hod do dálky, skok do dálky a skok do výšky. V mladších dětech 
se stal vítězem Lukáš Faměra, na druhém místě se umístil Jarda 
Fiala a třetí místo si odnesl Mikuláš Beneš. V kategorii starších 
dětí zvítězila Aneta Kočovská, druhou příčku obsadil Filip Boukal 
a na třetím místě skončil Matyáš Beneš. Medailistů bylo šest, ale 
šikovní byli všichni. Domů si děti odnesly baliček dobrot a spoustu 
zážitků. Všem, co dorazili, děkujeme a samozřejmě děkujeme také 
všem, co pomáhali s přípravami.

Petra Muchová

Pronájem bytů v Předmíři
V srpnu rozhodlo zastupitelstvo obce o zveřejnění pronájmu dvou 
bytových jednotek v budově obchodu v Předmíři. Zájemci o proná-
jem mohou doručit žádost, jejíž tiskopis je k dispozici na webových 
stránkách obce, do kanceláře OÚ v Předmíři do 23. 10. 2023. Pro-
hlídka bytů je možná po telefonické domluvě.

Radomyšl

Obec baráčníků 
Radomyšl
Koncem pololetí každého roku bývá 
v činnosti baráčníků jakýsi zlom, 
který je zakončen větší tradiční akcí. 

Letos se uskutečnila v termínu těsně 
před radomyšlskou poutí 24. 6. 2023. 

Dlouho připravovaná a náročná slavnost 
byla věnována 70. výročí od prvního uvedení 

tance „Česká beseda“ v Radomyšli. Chtěli jsme, aby lidé nejen 
zavzpomínali, ale snažili jsme se dát dohromady všechny účastníky 
tohoto tance za celé dlouhé roky. Myslím, že se povedlo z největší 
části podchytit veškeré tanečníky, kteří si v Radomyšli Českou 
nebo Moravskou besedu zatančili. Všichni byli též pozváni na toto 
setkání. Dokázali jsme udělat jmenný seznam více než 200 lidí. 
Vše bylo zdokumentováno sousedem Václavem Šůsem a vydáno 
při této příležitosti ve stručném vydání příručky vzpomínek, 
kterou finančně podpořilo zastupitelstvo městyse Radomyšle 
v čele s panem starostou Ing. Lubošem Peterkou. V programu 
byla unikátně poprvé tančena „Česká beseda“ v Radomyšli 
v původním provedení jako salónní tanec, nikoli v krojích, ale 
ve společenských šatech. Dalším unikátem bylo provedení živé 
hudby a zpěvu, kde svoji práci perfektně odvedl sbor sv. Martina 
pod vedením Richarda Semiginovského. Během dalšího programu 
mohli návštěvníci vidět též „Moravskou besedu“, poslechnout si 
„Mladou dudáckou muziku“ a taneční vložky nejmladších dětí 
a pokročilejších mladých tanečnic. Vždy je něco za něco a tak 
náročná práce, shánění, zajišťování kostýmů, vytváření ozdob na 
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některé z nich společně s vnoučaty, sešly na hřišti u Sokolovny. Paní 
Ema Karolová ze Štěkně jim přivezla na ukázku tři anglo-nubijské 
kozičky. Při jejím povídání o chovu těchto zvířátek mohly bábinky 
ochutnat mléko a sýry a děti se zaměřily na krmení kůzlat. 
Ve druhém prázdninovém týdnu se bábinky vydaly na svůj již tra-
diční výlet s vnoučaty, a to do Tábora. Jejich cílem byl Housův 
mlýn, kde mohly shlédnout expozici filmové zbrojnice. Děti dosta-
ly příležitost vyzkoušet si některé exponáty. Bylo to pro ně o to 
zajímavější, že zbraně a zbroje zde vystavené si zahrály v mno-
ha velkofilmech, divadelních hrách i muzikálech. Po poledni ná-
sledoval přejezd do zoo Větrovy, kde na výletníky čekala mimo 
jiné komentovaná prohlídka některých zvířat a ukázka krmení 
papoušků. Výlet zakončily v Bernarticích, a to návštěvou Husovy 
kaple se soukromou expozicí „Hravé peklo“ a rodného domu 
MUDr. Vlasty Kálalové Di-Lotti. V Hravém pekle si děti mohly vy-
zkoušet váhu, knihu hříchů, bouřkostroj a další věci a poté se pře-
sunout do pohádkového světa. V rodném domě MUDr. Kálalové Di-
-Lotti si vyslechly zajímavou přednášku o jejím životě. 

Krom tohoto výletu se 
bábinky v letošním žha-
vém létě do cestování 
nepouštěly. Rozhodně 
však dodržely svá pravi-
delná setkání v oblíbené 
hospůdce Na Křenov-
ce, která pořádají každé 
první pondělí v měsí-
ci. V červenci jim tuto 
schůzku zpestřila M. 
Sojková vzpomínáním, 
jaká dnes již zaniklá ře-
mesla, služby a obchody 
se v minulosti v Radomy-

šli vyskytovaly. V srpnu je přijela navštívit Marie Retková, bývalá 
hlasatelka České televize. Besedou s ní byly všechny přítomné nad-
šeny, jen škoda, že se poněkud ostýchaly klást otázky. A protože 
bábinky mají ve svých rodinách šikovnou mládež, mohly si na závěr 
poslechnout malý koncert na violoncello zahraný Borkem Kubá-
tem, absolventem pražské konzervatoře.

Bábinky z Radomyšle 

zpestření stolů, nácvik tanců a hlavně pečlivá práce na publikaci 
přinesly ovoce a odměnou bylo, zajímavé a pestré prožití letního 
odpoledne s návštěvou přes 100 lidiček, kteří přišli zavzpomínat, 
setkat se s kamarády anebo se jen tak pobavit a tím podpořit náš 
spolek. Všem patří díky!

Zdeňka Jůzková, panímaminka Obce baráčníků Radomyšl

Co dělaly bábinky o prázdninách? 
Věřte nevěřte, ačkoli pro většinu lidí jsou prázdninové měsíce 
obdobím dovolených, pro bábinky to platí právě naopak. Tento 
čas nepatří tak docela jim, protože mnohé z nich v létě opatrují 
vnoučata. A nejen v létě. Poslední červnovou středu se bábinky, 

Noční turnaj trojic 
O pohár starosty městyse Radomyšl
Již tradičně první pátek v srpnu patří nočnímu turnaji trojic 
v Radomyšli. Turnaj se dlouhodobě těší velké oblibě, a tak se 
do letos přihlásilo 18 trojic, nejenom z okolí, ale i z Plzeňska, 
Budějovicka, a dokonce i jeden tým ze Zbečníku. Velkou nejistotu 
však pořadatelům přinášela předpověď počasí, která slibovala 
vytrvalý déšť.
Páteční podvečer sice přinesl zataženou oblohu, ale slibovaný 
déšť zatím nedorazil, a tak souboje nad sítí mohly začít. Družstva 
byla rozdělena do čtyř základních skupin, po jejichž odehrání 
následovaly souboje v play-off.
Turnaj vyvrcholil finálovým zápasem asi hodinu po půlnoci a střetly 
se v něm týmy Hokrů a Kraselova. Těsně po jeho dohrání se 
z nebe spustil slibovaný déšť, ale to už nikomu nevadilo, protože 
neformální pokračování turnaje již probíhalo pod pergolou.
Konečné pořadí:

1. Hokři (R. Hokr, F. Hokr, J. Slavíček)
2. Kraselov (P. Mašek, V. Hrubý, J. Sušánka)
3. Janovice (V.Babka, J.Macura, M.Bohatý)
4. 6 metrů (M. Votava, L. Votava, J. Čejka)

Díky počasí jsme byli asi jedním z mála, nebo možná jediným 
venkovním turnajem, který se o tomto víkendu odehrál. Jsem rád, 
že dorazily všechny přihlášené týmy a že se podařilo turnaj dohrát. 
Spokojenost nejenom s kvalitní hrou, ale i s organizací, a celkovou 
atmosférou, kterou vyjadřovali všichni účastníci je poděkováním 
pro pořadatele a zároveň závazkem pro příští ročníky.

Milan Koubovský

Muzeum
O našem muzeu se hodně povídá a píše. Lidé, co přijdou a zajímá 
je historie, se dozví spoustu nových věcí. Nedávno se o nás zmínila 
i Toulavá kamera. Pokud jste u nás nebyli, tak v příští sezóně určitě 
přijďte. Mimo stálou expozici zde probíhají v patře jiné výstavy. 
Vloni to byla prezentace baráčníků, divadelníků a v zimě staročeské 
Vánoce. Letos na pouť velmi podařená výstava SDH a po celé léto 
zapůjčená výstava s židovskou tématikou z muzea ze Strakonic.

Dětské hřiště
Minulý rok nechal městys opravit areál dětského hřiště za 
základní školou. Bohužel někteří si toho neváží a poškozují prvky. 
Mladé maminky se rozhodly pořídit čtyři nové prvky pro mrňata. 
K realizaci došlo za ochotné spolupráce a financování ze strany 
městyse.

Blanka Matoušková
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Léto je doba prázdnin
I svaz žen utlumil svoji činnost a zorganizoval jen výlet na Lipno 
pro děti i dospělé. Každý si užil po svém. Někdo na lodi, na stezce, 
jiní u motýlů nebo na bobové dráze. Zastihla nás pořádná lipenská 
bouřka a nebyla tak nouze o adrenalin. Všichni se ale dostali 
k autobusu včas a jelo se domů.

Za ČSŽ Blanka Matoušková

Domanice – rafťáci
Letos nám počasí přálo, a tak jsme v sobotu 19. 8. 2023 vyrazili na 
vodu. 
Tak jako v prvním ročníku i tentokrát jsme zaparkovali auta v kempu 
v Katovicích a vyjeli autobusem do Horažďovic. Zde jsme se nalodili 
na rafty a kanoii. V počtu 17 dětí a 18 dospělých jsme zdolávali řeku 
Otavu celé odpoledne. Celý výlet jsme zakončili v kempu Otavský 
ráj, kde jsme přespali ve stanech.
Děti i rodiče se báječně bavili. A na památku děti dostaly kšiltovky 
s vodáckým motivem.
Příští rok vyrazíme znovu. Děkuji Městysi Radomyšl za finanční 
podporu.

Miroslava Paťková

Dětský den v Lázu

Turnaj v šipkách
1. místo Radek Soukup, 2. místo Jan Varaus a 3. místo Lucie 
Varausová

Hasičský příměstský tábor
Předposlední týden letních prázdnin patřil třetím rokem 
příměstskému táboru našim mladým hasičům.
Celou dobu nám přálo počasí, takže jsme se mohli věnovat 
nejrůznějším vodním hrátkám, trénovali jsme děti v požárním 
útoku, vyzkoušely si střelbu nejrůznějšími zbraněmi a měli jsme 
nachystáno spousty ukázek.

Navštívili nás hasiči 
ze Správy železnic až 
z Českých Budějovic, 
viděli jsme ukázku 
psů ve sportovní 
disciplíně Flyball, 
dopravní policisté 
nám změřili rychlost 
při běhu a z Červe-
ného Kříže jsme se 
dozvěděli základní 
postupy při záchra-
ně lidského života.  
Celý týden byl pro-
ložený celotáboro-
vými hrami, aby byl 
tábor o to napína-
vější. Ze čtvrtka na 

pátek mohly děti ve stanech na „Drahách“ přespat a celý den si tak 
o to více užít. Unavené jízdou na paddleboardech z klínovického 
koupaliště a posilnění buřty z táboráku, spaly krásně až do rána.
Děkujeme všem dětem za skvělý týden plný smíchu a zábavy, záro-
veň všem, co nám jakkoliv s táborem pomohli.
Za celý náš tým

Michaela Kadečková
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Sedlice

Míčový sedmiboj
V sobotu 15. 7. proběhl 11. ročník 
Sedlického míčového sedmiboje. 
I přes vysokošplhající teploty se 
sešlo pod sokolovnou na dvě desítky 
nadšených sportovních párů různých 

věkových skupin, kteří měli chuť nejen 
podat své nejlepší sportovní výkony, ale 

hlavně se pobavit.
Soutěžilo se v disciplínách: nohejbal, házená, 

volejbal, fotbal, Petanque, basketbal a Cornhole. Cornhole je 
zábavná populární hra, kde se házejí sáčky do otvorů vyřezaných 
v dřevěné desce. O zábavu nebylo nouze, byl čas i na odpočinek 
a občerstvení. Soutěžilo se ve dvou kategorií. 
Na prvním místě v homodvojicích byli Jiří Čabrádek a Jiří Musil, 
druzí Honza Panuška a Michal Šindelář a třetí Zdeněk Mikeš 
s Láďou Klímou ml.
V heterodvojicích se nejlépe umístili Miroslav Růžička s dcerou 
Sandrou, stříbrnou medaili pověsili kolem krku Honza Obleser 
s kolegyní Luckou a na bronzoví stupínek vystoupli Renata a Zdeněk 
Balouškovi.

Sandra Růžičková

Svatojakubská pouť 
– 29. a 30. července
Poslední červencový víkend patřil v Sedlici tradiční Svatojakubské 
pouti. Kdo na ni zavítal, rozhodně nelitoval. Připraven byl bohatý 
program – pouťové atrakce, kulturní vystoupení, sportovní zážitky, 
výstavy, spousta pochutin a mnoho dalšího. Zapojila se i společnost 
Sedlická krajka, o. p. s., která tak oslavila výročí dvaceti let od 
otevření vzorkové prodejny. 
Pouťové veselí začalo už v pátek amatérským volejbalovým 
turnajem o pouťový koláč. Zápasy probíhaly na tartanovém hřišti 
u školy a do bojů se zapojilo celkem šest týmů.  
Farnost Sedlice připravila na sobotu i neděli poutavou výstavu 
o životě české řeholnice a zakladatelky Kongregace Božského 
Srdce Ježíšova Matky Rosy Vůjtěchové v kostele sv. Jakuba Většího 
spojenou s promítáním filmu. V neděli byla navíc obohacena 
o komentovanou prohlídku kostela. Samozřejmě proběhla 
i tradiční pouťová nedělní mše. 
Příznivci sportu si přišli na své v sobotu. K fotbalovým zápasům 
nastoupili sedličtí junioři i stará garda. Večer pak v prostoru 
zahradní restaurace hotelu Na Velké hospodě zahrála k tanci 
a poslechu skupina Trolling Stones.  
Nedělní program byl zahájen v půl desáté v prostoru pod hřištěm. 
Návštěvníkům se zde otevřel pouťový jarmark i s mysliveckou 
střelnicí. Velmi zajímavé bylo vyprávění sokolníka s ukázkou dravců. 
Vystoupil také klaun s kouzelnickým i akrobatickým uměním. 
Nechyběla ani oblíbená skupina historického šermu Vendetta, 
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Přání k životnímu jubileu
Krásné životní jubileum oslavila 25. srpna 
paní Růženka Šavrdová. K jejím úctyhodným 
101. narozeninám jí přejeme hodně zdraví, 
životního elánu, pohody a spokojenosti.

Město Sedlice

Kabelky pomáhají
I v letošním roce podpořil Klub žen Sedlice charitativní akci 
Kabelkový veletrh, který se uskuteční v září v obchodním centru 
IGY v Českých Budějovicích. V srpnu měli dámy možnost přinést 
na MÚ v Sedlici již nevyužité kabelky, které by ještě mohly udělat 
radost někomu jinému. Sešlo se neskutečné množství – 49 ks. Ty 
se pak odvezly na sběrné místo v Písku. Doufáme, že kabelky si 
najdou své nové majitelky. Výtěžek poputuje na podporu nadaných 
dětí skrze Nadační fond Jihočeské naděje. 

K. Prexlová

která předvedla dvě přestavení – Do poslední kapky a Tak se nám 
to líbí. K tanci i k poslechu zahrála na podiu skupina You & Me. 
Své návštěvníky si našla i výstava obrazů v bývalém Kupectví 
č. p. 27 s názvem Tři autorky & Tři světy.

Město Sedlice

Sedlický střelecký maraton po osmé
V neděli 13. srpna se sedlické fotbalové hřiště proměnilo ve 
střelecký areál. Pořadatelé uspořádali v pořadí již osmý ročník 
střílení pro celou rodinu. Závodilo se na jedenácti drahách ve 
střelbě ze vzduchové pušky vleže na vzdálenost deseti metrů. 
O úvodní slovo se postaral pořadatel Ladislav Kovařík a patron 
akce starosta města Sedlice Vladimír Klíma, kteří tak uvítali 92 
přihlášených střelců. Soutěžilo se v sedmi kategoriích – předškoláci, 
mladší a starší žáci, open junior a senior, muži a ženy. 
Krátce po dvanácté hodině bylo dobojováno, hlavní rozhodčí Jan 
Musel začal pilně zpracovávat výsledky a atmosféra mezi závodníky 
začala být lehce nervózní. O medailistech v kategorií starší žáci 
a v kategorii open junior musely rozhodnout pro střelce velice 
napínavé a divácky atraktivní rozstřely. V kategorii open junior 
dokonce nerozhodl ani finálový rozstřel, a tak se přistoupilo 
k dalšímu rozstřelu systémem „shot off“, tedy ke střelbě na 
vzdálený bod o průměru 5 mm. Vítězem se stává střelec, který 
tento bod zasáhne co nejpřesněji. Všichni finalisté si vysloužili 
obrovské uznání a po rozstřelu bez ohledu na dosažené výsledky 
byli odměněni velikým potleskem. 
Následovalo vyhlášení vítězů a předání diplomů i věcných cen. Tři 
nejúspěšnější střelci z každé kategorie navíc získali medaile nebo 
poháry. Nezapomnělo si ani na poděkování celému realizačnímu 
týmu za osmiletou spolupráci a skvělou organizaci. Akci ukončilo 
společné focení a pozdrav: „Sportovní střelbě zdar!“
Výsledky:
Předškoláci: 1. Křivanec Matyáš, 2. Hromádka Vítek, 3. Štěpánová 
Klaudie
Mladší žáci: 1. Jerie Antonín 146/150, 2. Sulek Jaroslav 124/150, 
3. Toužimský Dominik 118/150
Starší žáci: 1. Herman Nicolas 144/150, 2. Barvířová Aneta 
144/150, 3. Růžičková Sandra 138/150
Open junior: Shot Off - 1. Dubský Zbyněk 150/150, 2. Kovaříková 
Julie 150/150, 3. Trávníčková Nelly 150/150
Open senior: 1. Trávníček Stanislav 147/150, 2. Sudová Eliška 
146/1501. 3. Kovařík Ladislav ml. 144/150
Ženy: 1. Hrdličková Hana 50/55, 2. Barvířová Petra 41/55, 
3. Kantová Eva 38/75
Muži: 1. Kostěnec Miroslav 46/55, 2. Herman Ramon 44/55, 
3. Soukup Vít 43/55

Ladislav Kovařík st.

Klasický závěr prázdnin
Poslední srpnovou sobotu se konal v kostele sv. Jakuba koncert 
klasické hudby. Přivítali jsme dvě mladé umělkyně: Iva Klímová 
hrála na příčnou flétnu a Marie Rouhová na violoncello. 
V zaplněném kostele jsme slyšeli nejprve flétnovou sonátu e-moll 
J. S. Bacha, pak skladbu pro sólovou flétnu G. Ph. Telemanna. Pro 
většinu posluchačů bylo překvapením jméno autora následujícího 
dua – málokdo znal Josefa Fialu (1748–1816), českého skladatele, 
který působil v Mnichově a v Salzburku a přátelil se s Mozartem. 
Koncert uzavřela Pavana G. Faurého.
Obě účinkující byly odměněny dlouhým potleskem a kyticemi 
květů.

František Jirsa
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Táborové léto v Sedlici
Klub žen Sedlice o prázdninách opět uspořádal dva turnusy 
příměstských táborů. Účastnit se mohli předškoláci i děti z prvního 
stupně. Zázemí poskytla místní hasičárna. Dobrou náladu a zdárný 
průběh obou akcí doladila výborná domácí kuchyně. 
První tábor proběhl od 10. do 14. července. Celkem se zúčastnilo 
17 dětí. Po celou dobu nás provázelo opravdu extrémní horko, ale 
i tak si děti celý týden náležitě užily.  V pondělí dopoledne si zahrály 
týmovou hru v knihovně, poté si v parku za Jednotou nejprve 
poslechly pohádku z nově pokřtěné knihy O vodníkovi Okřehkovi 
ze sedlické obory, a pak si zahrály na schovávanou. Odpolední 
program jsme zahájili návštěvou paní Martíškové, která se zabývá 
výcvikem pracovních psů. Další aktivitu pro nás připravil spolek 
Modrásek, z. s. Děti se dozvěděly mnoho zajímavého o bylinkách, 
jejich pěstování, účincích a také o herbářích. Děti bylinky později 
namalovaly a vznikla tak unikátní výstava instalovaná o pouti 
u kostela sv. Jakuba Většího.  
Na úterý byl naplánován celodenní výlet do zoo Dvorec u Borovan. 
K vidění byla exotická zvířátka, spoustu mláďátek i komentované 
krmení šimpanze. Návštěva Peklománie v Borovanech při zpáteční 
cestě byla pro všechny příjemným překvapením. Krásné vnitřní 
prostory pekla děti nadchly stejně jako velká kovová skluzavka. 
Ve středu děti zavítaly do společnosti Agro, a.s., prohlédly si 
velkokapacitní kravín, pohladily si telátka ve venkovních boudičkách 
a prozkoumaly dojírnu. Po výtečném obědě následovala filmová 
hodinka s animákem Luca. Odpoledne děti hrály šipkovanou, plnily 
úkoly a v lese Kamenice pak společně hledaly poklad. 
Ve čtvrtek dopoledne nás navštívila školčata s paní učitelkou 
Hálovou. Společně jsme si pěkně pohráli. Po svačince se jelo 
vlakem do Strakonic. S průvodkyní Hankou jsme navštívili Muzeum 
středního Pootaví. Zábavnou formou se děti dozvěděly spoustu 
nového o historii Strakonic a užily si nové interaktivní expozice 
včetně herny s hlavolamy. Odpoledne se děti zchladily v nedalekém 
koupališti „na Sádkách.“ 
Na páteční dopoledne si program připravila Martina Srbová ze 
společnosti Sedlická krajka, o.p.s. Děti si vyrobily na památku 
kouzelné klíčenky, které si ozdobily paličkovaným řetízkem. Po 
svačince jsme vyrazili na cyklovýlet. Vyzbrojeny helmami se 
děti vydaly na návštěvu k Němcům do logistické společnosti na 
Ovčíně.  Viděli jsme lamy i úžasné skleníky s kaktusy a sukulenty. 
Po obědě nás čekal trénink zručnosti v jízdě na kole na fotbalovém 
hřišti a střelba ze vzduchovek. Poslední hodinka se nesla v rytmu 
táborové diskotéky. 
Druhý turnus tábora se uskutečnil od 14. do 18. srpna. Tentokrát se 
zúčastnilo celkem 22 dětí. Počasí bylo opět hodně horké, ale i tak 
si děti nabitý program pořádně užily. Na pondělí byla naplánována 
cesta vlakem do Strakonic, v místním DDM na děti čekala zajímavá 
kouzelnická show včetně žonglérského vystoupení. Děti si mohly 
některé kouzelnické kousky i samy vyzkoušet. Odpoledne jsme 
navštívili sběrný dvůr v Sedlici, kde nám Lucka Válková pověděla 
hodně zajímavých informací o třídění odpadu. Zbytek odpoledne 
jsme sportovali na fotbalovém hřišti.

Úterní den nabídl celodenní výlet do Hornického muzea v Příbrami. 
Tady, schovány před horkým sluncem, si děti užily cestu vláčkem 
a zajímavé povídání průvodce Honzy v dole sv. Prokopa. Děti si 
také prohlédly expozici parních strojů. Super den jsme zakončili 
výbornou zmrzlinou. 
Středeční program začal výletem do Strakonic, kde děti luštily tzv. 
strakonickou šifru. Byly moc šikovné a všechny úkoly dokázaly 
splnit.  Po výtečném obědě následoval zákusek v podobě sedlické 
zmrzliny. Odpoledne bylo badatelské. Na pěti stanovištích děti 
zkoušely zajímavé chemické pokusy. 
Ve čtvrtek jsme vyrazili vlakem do Českých Budějovic. Naším cílem 
byla návštěva Hopsária. Děti byly nadšené z trampolín i prolézaček, 
stejně jako z jízdy na dopravním hřišti. Domů se nikomu nechtělo.
Páteční dopoledne patřilo kreativitě a tvoření. Děti vyrobily krásné 
obrazy z živých květů. Po skvělém obědě se vydaly na poslední 
výlet na rozhlednu Pětnice u Záboří. Po zdolání 138 schodů na nás 
čekal nádherný rozhled do krajiny. 
Děkujeme všem, kteří jakkoliv přispěli ke zdárnému konání táborů. 
Bez vás by to zkrátka nešlo. Věříme, že nás podpoříte i příště. 

Text a fotografie: Kateřina Brabcová, Kateřina Prexlová

Loučení s prázdninami 
aneb pohybu není nikdy dost
Klub žen Sedlice uspořádal v neděli 27. srpna již 13. ročník oblíbené 
akce pro malé i větší s názvem Loučení s prázdninami aneb pohybu 
není nikdy dost. Bohužel nedělní odpoledne začalo deštivě, a tak 
to vypadalo, že se akce bude muset úplně zrušit. A to by byla velká 
škoda. Naštěstí husté mraky o půl druhé rozrazily nesmělé sluneční 
paprsky a bylo rozhodnuto. Pro děti bylo letos nachystáno devět 
stanovišť, na kterých si mohly otestovat svou tělesnou zdatnost. Vis 
na hrazdě, opičí dráha, házení míčků, badminton, skákání v pytli, 
chození na chůdách či po slackline, boj na kladině i minigolf děti 
zaujaly natolik, že si jednotlivé disciplíny zkoušely i opakovaně. 
Nepříznivá předpověď počasí však ovlivnila účast, proto dětí dorazilo 
méně než jindy. Ti, kteří si akci ujít nenechali, si mohli vyzkoušet 
i obrovskou dvacetipětimetrovou nafukovací překážkovou dráhu 
zvanou bootcamp, která se stala hlavním lákadlem. Pro ty nejmenší 
byl k dispozici skákací hrad. Děti na startu obdržely hrací kartu, 
se kterou obešly všechna stanoviště a následně si mohly opět na 
startu vyzvednout zaslouženou sladkou odměnu včetně poukázky 
na výbornou sedlickou zmrzlinu. 

Text: Kateřina Brabcová; fotografie: Josef Eigner st. 
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Škvořetice

Na pokraji vyčerpání, 
přesto v sedmém 
nebi
Triatlon je velmi náročným sportem, 

protože jde o kombinaci tří disciplín 
– plavání, cyklistiky a běhu. Každý, kdo 

se mu upsal, tak musí trénovat třífázově 
a stojí ho to mnoho sil. A ten, kdo si takový 

závod „střihne“ jen třeba jednou v roce jako zpestření všedního 
života, toho nezřídka lituje, protože takové heroické vzepjetí 
dokáže pekelně bolet.
Své o tom vědí v obci Škvořetice, kde se letos konal již 13. Ročník 
„Škvořetického žuláka“. V této oblasti se však neříká triatlonu 

triatlon, nýbrž pěkně po obrozenecku plavokoloběh. A další 
specifikum – při ceremoniálu vyhlášení vítězů dostávají nejlepší 
borci žulové kostky jako atest na to, že jsou bytostmi pevnými 
a nezlomnými. A pak – taková žulová kostka se může za současné 
mezinárodní situace hodit. Třeba se budou zase jednou stavět 
barikády…
Do boje o „Škvořetického žuláka“ tentokrát vyrazilo sedmdesát 
nadšenců. Hezké číslo, uváží-li se, že sportovní tradici s velmi 
dobrým renomé kdysi zahajovala dvacítka domorodců s hlavním 
cílem „udělat si žízeň a neutopit se…“.
Jako obyčejně se prezentace odbývala v místním hostinci. Odtud se 
budoucí žuláci organizovaně přesunuli na hráz Dražského rybníka 
u Pacelic, kde po zaznění startovního výstřelu ti méně šťastní občas 
polkli nějakého toho andělíčka…

Fanklub jako talisman
Svůj velký a šťastný den, zalitý sluncem, měl borec Ondřej Hulač 
z Buzic. Stal se absolutním králem přeboru s časem 0: 45: 22 na 
trati 200 metrů plavání, 20 kilometrů kolo a 1500 metrů běh. 
Nebylo to ostatně žádné překvapení. Ondra patří k nejzdatnějším 
sportovcům v širokém okolí. Stupně vítězů jsou mu tak nějak 
souzeny jako bývaly souzeny trafiky válečným veteránům a v dnešní 
době politikům.
Ondrovi významnou měrou nalila síly a energii do žil přítomnost 
povzbuzujícího fanklubu z jeho mateřské obce. Na trase ho 
morálně podporovaly desítky kamarádů a sympatizantů v čele 
s paní starostkou Gabrielou Málkovou. „Nevím, jestli bych to bez 
nich takhle dal. Jsem jim moc vděčný,“ vyjádřil se posléze buzický 
superžulák, kterému se na cílové čáře podlomila kolena z vysílení. 
Investoval do závodu prostě všechno, jak je jeho zvykem.
K průběhu přeboru poznamenal následující: „Vyplaval jsem na břeh 
jako čtvrtý. Tři soupeři přede mnou neměli sice výraznější náskok, 
ale špatně jsem si je pohlídal. V cyklistické části jsem je začal stíhat, 
až jsem se vypracoval na průběžnou bronzovou pozici. Ve výsledku 
až před běžeckou etapu se mně ještě jeden borec vytrvale držel. 
Teprve potom jsem se ‚utrhl‘ a běžecké nasazení vydržel až do 
konce. Jsem moc šťastný, že jsem se dostal s výsledným časem pod 
46 minut. Na můj osobní rekord, co teď dělá něco okolo 44 minut, 
nebyla šance zaútočit a zlepšit ho. Formu jsem měl naladěnou, ale 
situaci během závodu komplikoval nepříjemný vítr,“ soudí Ondřej 
Hulač.
Konkurence na „Škvořetickém žulákovi“ je podle něho čím dál tím 
větší: „Ale to právě znamená tu správnou výzvu!“ Ondřej prý letos 
o svých tvrdých trénincích na kole doposud „zlámal vaz“ cca 4000 
kilometrům a naběhal cca 1600 kilometrů: „Chodím i jednou nebo 
dvakrát týdně na hodinu plavat.“ Své tělo podrobuje dobrovolné 
tortuře šest dní v týdnu, jediný den si nechává na odpočinek. Jeho 
současnou prioritou je běh: „Před žulákem jsem se zaměřil spíš na 
cyklistiku, kde jsem trochu ztrácel. Abych to dotáhl k dokonalosti, 
jezdil jsem na kole denně i do zaměstnání do Písku.“
Když se Ondra po zisku titulu vydýchal a občerstvil, mohl prohlásit 
jediné, a to také prohlásil: „Super pocit! Stálo mně to hodně sil, ale 
o to krásnější chvíle teď prožívám!“

Dáma s gymnaziální průpravou
Jaroslava Hlínová ze Žďárských chalup zase slavila triumf v ženské 
složce. Pro ni prý jsou jako pro bývalou plavkyni „želízkem v ohni“ 
tempa napříč hladinou. Nezklamalo ji ani kolo: „V sedle jsem se 
cítila výborně. Když mně dojeli páni tvorstva, solidárně jsme se 
střídali a dorazili společně až na běžecký předěl. I běh mi sedl 
perfektně,“ libuje si superžulácká dáma s gymnaziální průpravou. 
Paní Jaroslava totiž absolvovala gympl sportovní: „S organizovaným 
sportem jsem začala ve čtrnácti letech, ale už v sedmnácti jsem od 
něho odstoupila. Okolo třicítky následoval můj comeback a nyní 
trénuji a závodím v oddíle TT Tálín,“ říká milovnice triatlonů, která 
tady ve Škvořeticích zvítězila už loni při své premiéře.
S loňským absolutním výhercem Filipem Toulem z Hluboké nad 
Vltavou za své amatérské kariéry závodně plavala. Filip byl ve 
startovním poli přítomen i letos, ale do boje šel s výrazným 
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handicapem – zraněnou nohou. „Na průnik na špici tak nebyla 
ani teoretická šance,“ uvedl opravdový hrdina, který byl za svou 
obětavost a odolnost vůči bolesti organizátory oceněn zvláštní 
odměnou.

Triatlon ze dvou úhlů pohledu
Václav Šilha z Bělčic, hlásící se k tamnímu cyklistickému uskupení 
„Bělčičtí rytíři“, má triatlon dokonale přečtený. On totiž nejenže 
absolvoval většinu ročníků „Škvořetického žuláka“, ale doma 
v Bělčicích také uspořádal sám několik triatlonů. „Z časových 
důvodů jsem to ale přestal zvládat. Ačkoliv nerad, musel jsem s tím 
přestat,“ uvádí s lítostí v hlase velký sportovní nadšenec.
Letos Václav Šilha dosáhl kulaté čtyřicítky a tím pádem postoupil do 
další věkové kategorie „Přípravka na veterány“: „Plavání jsem příliš 
neuspěchal a na břeh vylézal úplně v pohodě. Zato při cyklistické 
části jsem sám sebe úplně uštval. Na běh jsem se kupodivu těšil, 
ačkoliv tomu pří trénincích dávám zrovna minimum,“ servíruje svůj 
závodnický cyklus ala žulák takřka na stříbrném podnosu náruživý 
polykač ostrých kilometrů.

Konec dobrý, všechno dobré
Ačkoliv letošní „Škvořetický žulák“ nesl v záhlaví nešťastnou 
třináctku, smůla se mu obloukem vyhnula. Všichni jedinci atakovali 
cílovou čáru bez zranění, nebyly hlášeny ani technické závady na 
kolech. Po důkladném odpočinku a doplnění pitného režimu se tak 
mohlo přejít k vyhlášení výsledků. Bedna tentokrát hostila tyto 
sekáče:
Kategorie „kluci a holky“ do 15 let: 1. Václav Panuška (Týnec, Malý 
Bor), 2. Filip Červenka (Blatná), 3. Štěpán Bulka (Bezdědovice).
Junioři (15 až 18 let): 1. Jakub Podlešák (Bezdědovice), 2. Tomáš 
Vylita (Škvořetice).
Muži (18 až 40 let), ELITE: 1. Jakub Vácha (Štěkeň), 2. Zdeněk 
Zeman (Blatná), 3. Jan Zástava (Lhota u Kestřan).
Muži (40 až 50 let): 1. Ondřej Hulač (Buzice), 2. Marek Žid 
(Březnice), 3. Radek Červenka (Blatná).
Muži (50 až 60 let), veteráni: 1. Petr Soukup (Blatná), 2. Juraj 
Klembara (Praha), 3. Milan Vejvoda (Březnice).
Muži (60 +), dědci: 1. Miroslav Huspeka (Čejetice), 2. Jan Mikoláš 
(České Budějovice), 3.Tomáš Ježek st. (Mirotice).
Ženy (15+): 1. Jaroslava Hlínová (Žďárské Chalupy), 2. Pavla 
Valachová (Týnec, Malý Bor), 3. Martina Honerová (Mladějovice).
„Škvořetický žulák“ je v regionálním sportovním dění prostě 
pojmem. Z malého plaménku před třinácti lety se podařilo 
postupem času rozdmýchat vatru vpravdě Filijakubskou. Zatímco 
některé triatlony bohužel zanikly, ten škvořetický je fakticky 
„držák“. A nelze než partě prima lidiček, co za ním stojí, popřát 
zdar, zdar a zase zdar!

stánků, kde obchodníci a řemeslníci nabízeli nejrůznější druhy 
zboží. Bývaly to vskutku nádherné časy…
Poslední mše svatá podle vzpomínek dnes již zesnulého Václava 
Koryty z Václavova byla uvnitř pacelického kostelíka sloužena roku 
1972. Pak na dlouhá desetiletí boží slovo v těchto zdech umlklo. 
Kostelík na Křesovci sice v 70. letech 20. století prošel nákladnou 
generální rekonstrukcí, ovšem po roce 1989 se stal častokrát 
terčem vandalů i zlodějů. Postupně propadal zkáze…
Po obnově staroslavných pacelických poutí se sem konečně zase 
vrátily mše svaté. S ohledem na vnitřní ostudný stav kostelíka se 
však konaly pod širým nebem. Letos však v tomto ohledu padla 
kosa na kámen. Na pacelickou pouť obloha silně natahovala 
moldánky, až z toho byl dvoudenní vytrvalý déšť. Navíc po celý 
víkend panovala citelná zima. „Věděli jsme, že nějaká voda spadne. 
Doufali jsme ovšem v přeháňky,“ okomentoval nemilou situaci 
starosta Škvořetic Jaroslav Chlanda. Za tohoto stavu nic neponechal 
náhodě ale zájmový spolek „Křesovec“ a další spřízněné duše. 
Týden před pouťovým datem si udělali v kostelíku brigádu, kdy 
zabránili průtoku vody dovnitř a celý prostor vzorně uklidili 
a vyzdobili. V takto důstojném prostředí bylo faráři Františku 
Hemalovi z Mirotic ctí odsloužit pouťovou mši. „Přijel do Pacelic 
rovnou z dovolené,“ prozradil o obětavosti pravého kněze Josef 
Hora, obecní zaměstnanec a jedna z „hybných pák“ společenského 
života v Pacelicích i Škvořeticích, kam osada působností spadá. Tím 
spíše neodradil od účasti na pouťové tradici lijavec ani samotné 
věřící, jichž se tady shromáždilo pěkně v bezpečí pod střechou 
na pět desítek. Odvolána nebyla ani samotná pěší pouť z Obory 
u Radobytců sem na Křesovec, kterou každoročně podstupují 
řádové sestry. Zhruba dvacet poutníků a poutnic u kostelíka 
nainstalovalo menší výstavku zalaminovaných fotografií z minulých 
poutí.
Na pacelické návsi u Obecního domu byl i tentokrát připraven 
doprovodný program. Kvůli škaredému počasí však musel být 
zeštíhlen. „Skákací hrad pro naše nejmenší jsme ani nerozbalovali,“ 
podotkl starosta Jaroslav Chlanda, „Odvoláni museli být i poníci 
buzického chovatele Martina Jiskry. Nezapojili jsme ani obecní 
výrobník cukrové vaty.“
Oproti tomu zůstala v plném provozu domácí improvizovaná 
střelnice i kulečník. Točilo se pivo, grilovaly klobásy, vyráběly 
oblíbené párky v rohlíku, na místě byly i stánky s pouťovým 
zbožím. „A kdo v první řadě zachránil dobrou náladu na place byla 
živá hudba pana Koubka,“ usmívá se Josef Hora. V obecním domě 
obětavě udržoval teplo Josef Šlehofer z protilehlého stavení, což 
přišlo vhod zejména řádovým sestrám a panu faráři. Odlévaly se 
na místě rovněž suvenýry v podobě pamětních křížků. Bohužel 
postavené stany nesloužily jako izolační, a tak všudypřítomná zima 
leckoho vyhnala do obecního domu nebo rovnou do chalupy. Podle 
odhadu se venku „otočilo“ cca 40–50 jedinců.
Pacelická pouť tak tedy letos měla na počasí „pech“. Ale ten, kdo 
má rád život a je mu vlastní duševní pohoda, si ji i tak užil co 
hrdlo ráčelo. Vždyť tak významný sváteční den nemůže zkalit voda 
v botách!

Vladimír Šavrda

Pacelická pouť
Pacelický kostelík na temeni zalesněného vrchu jménem Křesovec 
býval odnepaměti slavným poutním místem. Ve sváteční den 
sem mířily kroky stovek dobrých křesťanů, aby právě zde vzdali 
úctu bohu a po skončení mše svaté strávili příjemné odpoledne 
ve společnosti svých známých a přátel. Jak vzpomínají pamětníci, 
o pouti bývalo okolí sakrální dominanty pokryto množstvím 
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Tchořovice

Letní tábor pro 
mladé hasiče
Od 16.–21. července jsme uspořádali 
společně s SDH Střelské Hoštice pro 
děti letní tábor v RZ Radost u Sedlice. 

Tábora se zúčastnilo dohromady 35 
dětí a 10 vedoucích. 

Děti byly rozděleny do 6 skupin, které se 
rozlišily dle barev. Každá skupina si vymyslela 

název a vyrobila vlastní vlajku. Naše oddíly se jmenovaly: Žluťásci, 
Fialky, Červení démoni, Zelenáči, Sněhuláci, Modří špalci. Také si 
každý z nás vytvořil pomocí přírodnin a sava originální triko na 
památku.
Celotáborová hra se jmenovala Cesta kolem světa. Děti se 
v jednotlivých dnech ocitly v různých částech světa (Amerika, Afrika, 
Evropa, Asie) a plnily tematické úkoly daných světadílů. Každý den 
se hrála spousta různých her, skotačili jsme v bazénu či běhali po 
lese. Některé tematické hry byly bodovány. Zajímavým zpestřením 
pro děti byla návštěva indiánského pevnosti Fort Hary, kde si děti 
vyzkoušely střelbu z luku, hod lasem, vrhaly tomahawkem a nožem, 
házely oštěpem na terč, nebo se učily práskat honáckým bičem. 
Zároveň se dozvěděly spoustu zajímavostí ze života indiánů. 
Velkou výzvou pro všechny bylo uvaření bramboračky a česnečky 
v kotlíkách na ohni, kdy si nejdříve museli najít v lese na lístečkách 
napsané ingredience, které pak vyměnily za skutečné. Všichni se 
snažili, aby zrovna ta jejich polévka byla nejlepší. A povedlo se, 
opravdu byly výborné, nezbyla ani kapička na vylíznutí.
Také nás navštívili hasiči z Blatné, kteří pro nás připravili báječné 
osvěžení ve formě pěny, ve které jsme skotačili a příjemně se 
zchladili. Tímto jim zasíláme velké poděkování.

Poslední den následovalo vyhodnocení celotáborové hry. Každé 
z dětí si odneslo na památku diplom a medaili za absolvování 
tábora, plyšáka a zároveň další dobroty a drobnosti.  Pak už jen 
balení, úklid a těšení se na rodiče. 
Poděkování patří nejenom všem vedoucím, kteří utvořili skvělou 
partu, a připravili pro děti úžasný a poutavý program, ale 
i zúčastněným dětem, které si tábor užívaly a vytvořily tak skvělou 
atmosféru. 
Nakonec tábor všem velmi rychle utekl.  Někteří se vrátili domů, 
někteří pokračovali na další tábory a někdo zase vyrazil na 
prázdniny k prarodičům. 
Jen vedoucí se vrátili do svých zaměstnání.

Soutěž mladých hasičů Chlum
V sobotu 26. srpna jsme se zúčastnili soutěže mladých hasičů 
v Chlumu, která se konala k příležitosti 125. výročí založení sboru 
dobrovolných hasičů. Výborným výsledkem se blýsklo hlavně 
družstvo starších dětí ve složení P. Masák, K. Obermajerová, 
A. Zitková, A. Köriš, V. Obermajer, H. Čadková a E. Körišová, kteří 
s časem 17,43 s získali zlatou medaili. Mladší děti ve složení 
L. Šíma, M. Matějková, B. Zitková, K. Linhartová, A. Hůrková 
a M. Šimůnek skončily na krásném 3. místě. 
Po dětské soutěži následovala soutěž dospělých, kde jsme 
vybojovali muži 5. místo a ženy 2. místo. 
Gratulujeme.

Text a fotografie: M. Čadková

Neméně zajímavou zábavou pro malé i velké bylo stavění z lega, 
kdy každá skupina dětí stavěla z lega různé věže. Ti zdatní postavili 
dle předlohy Ještěd. Myslím, že tuto aktivitu si užily nejen děti, ale 
i vedoucí.
V programu nechyběla samozřejmě noční „bojovka“ – hledání 
Sněhurky a 7 trpaslíků, táborák s opékáním buřtů za doprovodu 
kytary v podání J. Čadka nebo tradiční stezka odvahy, která byla 
velmi povedená. 

Události v Uzenicích
V termínu od 25. 8. až 27. 8. 2023 
proběhla již potřetí akce pro děti 
a jejich rodiče na Radyni První den 
si děti s pomocí rodičů postavily 

stany a večer si každý opekl buřty na 
ohni. Pro děti byl připraven, jako léta 

předtím pochod z různými stanovišti 
směrem na Křikavu, ale jelikož nám nepřálo 

počasí, tak se to celé odehrálo na Radyni. Na jednom stanovišti 
bylo poznávání potravin, na dalším bylo malování na záda, dále 
byla zdravověda, kde děti byly moc šikovné a hlavně všechny 
věděly telefonní čísla záchranného systému. Také střílely do terče 
a ten si potom odnesly domů.
Ještě jsem zapomněla zmínit, že na každém stanovišti dostaly 
malou odměnu. Tohle byl program na sobotní dopoledne, k obědu 
byl výborný guláš, který uvařili v kotlíku na ohni Jaroslav Mareš 
a Miroslav Pýcha. Odpoledne se šlo na ryby na Labuťák, na což jsme 
měli povolení, kdy tímto děkujeme Blatenské rybě za umožnění 
tohoto rybolovu. Dále Miroslav Pýcha přivedl svého vycvičeného 
psa a k ukázce poslušnosti byl figurantem David Melichar.

Uzenice
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Poslední den v neděli bohužel zase pršelo, tak se celý naplánovaný 
program zrušil. Všichni ještě zůstali a pomáhali vyklízet celý tábor.
Takže ještě jednou děkujeme jménem obce všem zúčastněným 
za účast a pomoc při organizaci stanování na Radyni a příští rok 
doufáme, že se zase všichni setkáme.
V letošním roce připadají již tradiční pouťové oslavy na 30. září, 
kdy bude od 10.00 hodin v místní kapličce mše svatá a následně 
od 17.00 hodin bude na dětském hřišti pouťová zábava, kdy 
k poslechu a tanci zahraje kapela pana Brože z Uzeniček. Všichni 
jste srdečně zváni. Občerstvení je zajištěno ve spolupráci obce 
a hasičského klubu. 
V září taktéž proběhne revitalizace nového sběrného místa 
ukládání odpadů, kdy jako zhotovitelem této akce bude firma SVS 
Blatná, která vyhrála výběrové řízení. Zakázka bude financována 
z dotačního programu POV 2023 Jihočeského kraje a z rozpočtu 
obce. 
V současné době probíhá příprava výběrového řízení na zhotovitele 
fotovoltaické elektrárny na budově hasičského klubu čp. 11, 
kdy vyrobená elektrická energie bude ukládána do bateriového 
uložiště v budově obecního úřadu a bude spotřebována hlavně na 
veřejné osvětlení a na provoz obecního úřadu, kdy návratnost této 
investice by měla být v řádu několika let. 
Během prázdnin naše dospívající děti odpracovali několik 
brigádnických hodin na údržbě veřejného prostranství, kdy byly 
opraveny besídky k posezení na návsi, vyčištěny odtokové žlaby 
a natřeno zábradlí kolem požární nádrže. Tímto děkuji našim 
mladým pracantům na dobře odvedenou práci.

Renata Marešová, David Melichar

Uzeničky

Krátce z Uzeniček 
a Černívska
2. 9. se v Uzeničkách uskutečnilo 
rozloučení s prázdninami, kdy bylo pro 

děti připraveno několik soutěží a her, 
zakončené opékáním buřtů.

Ačkoliv bylo léto na kulturní akce chudší, 
vynahradí to podzim. V Uzeničkách proběhne 

v pátek 29. 9. posvícenská zábava. Na říjen se v místní hospůdce chystá 
setkání seniorů a přátel hudby.
Informace o havarijním stavu propustku u Černívska: vzhledem 
k vážnému poškození dopravní komunikace, budou před propustkem 
nainstalovány zužovací sloupy (k zabránění vjezdu těžkotonážním 
vozidlům) a komunikace bude označena dopravním značením, které na 
tuto změnu upozorní.

Předání obecního znaku v poslanecké sněmovně starostce Jiřině Červenkové

Kulturní akce 
a dění v obci
Přes letní sezónu se aktivně scházejí 
volejbalový nadšenci, nejen členové 

spolku SaK Turná z. s., k pravidelným 
podvečerním zápasům na hřišti za starou 

hospodou. V blízké budoucnosti čekají členy 
spolku dvě akce. První je „Loučení s prázdninami“, 

které se uskuteční v sobotu 2. září a druhou je již tradiční volejbalový 
turnaj „O Turenský hrneček“, který proběhne o týden později. Počátkem 
října by měli členové spolku vyrazit na výlet podzimní krajinou. V pondělí 
po posvícení je naplánovaná již tradiční „Pěkná hodinka“.

SDH Velká Turná
V sobotu 8. července účastnili se členové sboru oslav 140. výročí SDH 
Sedlice. Ve středu 19. července se sbor zapojil do celorepublikové pietní 
akce k uctění památky hasiče, který zemřel při nehodě cestou k zásahu. 
Ve 13:00 vyjeli se zásahovým vozidlem před hasičskou zbrojnici, kde mi-
nutou ticha uctili přítomní bratři hasiči památku zemřelého.
V sobotu 26. srpna se uskutečnil již 18. ročník prázdninového 
nohejbalového turnaje trojic. Do souboje o pohár se zapojila šestice 
družstev. Vítězi celého klání se stal tým „Náplavy“. Pro všechny sportovce 
bylo zajištěno po celý den bohaté občerstvení.

Velká Turná
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Záboří

Vzpomínková jízda 
TOUR de BATTAGLIA 
2023
„Tak nám Krista zase zařídil krásné 

počasí, viďte?“ – stojím s Honzou 
Říšským a Blankou Potůčkovou 

u pultíku s registračními archy a snažíme 
se všem dát co nejvíce instrukcí k registraci, 

k naplánovaným trasám, ohledně občerstvení, k programu 
celého dne… A před námi vzhlíží k blankytně modrému nebi 
usměvavý pán, kterému hádám sedm křížků (špatný odhad, až 
na internetu se o něm dočtu, že v únoru oslavil 81. narozeniny). 
Přiznávám, že nejsem žádný cyklofanda, ale o chvíli později 
mi padá brada při oficiálním slavnostním uvítání, kdy jeden 
z hlavních iniciátorů akce, pan Pavel Zeman, vyzve tohoto 
usměvavého pána, aby představil přítomným své úspěchy – je 
to totiž olympionik Karel Štark z Plzně. Mimo jiné na letních 
hrách v Tokiu v roce 1964 reprezentoval naši zemi v mužském 
tandemu a společně vybojovali úžasné páté místo. Ano, právě 
pod naší krásnou lípou se můžete potkat s tak významnými lidmi 
– olympioniky, mistry, reprezentanty, profesionály i amatéry. 
Pořizuji si fotodokumentaci do obecní kroniky a zjišťuji, že 
vlastně stejně usměvavá je celá ta dvěstěhlavá parta cyklistů, co 
se u nás v Záboří již potřetí sešla na vzpomínkové jízdě Tour de 
Battaglia. Není to závod, je to setkání. Setkání těch, kteří vozí svá 
srdce na kolech a svá kola v srdci, stejně jako ti, po kterých akce 
nese jméno – baroni Blanka a Christian. Nechybí známé tváře ani 
vzácní hosté, pozvání přijali Battagliovi z Dubu u Prachatic, pan 
senátor MUDr. Bc. Tomáš Fiala, MBA, pan profesor MUDr. Pavel 
Pafko, DrSc., pan radní Jihočeského kraje Ing. Jiří Fišer, paní 
šéfredaktorka časopisu CYKLOTURISTIKA Mgr Slávka Chrpová, 
MUDr. Martin Gregora a mnozí další.  Nechybí historická kola, 
horská, silniční, trekingová ani super moderní odlehčené 
speciály, jsou tu k vidění i elektrokola.  Na vybavení či titulech ale 
nakonec vůbec nezáleží, vždyť tady si nikdo nemá zapotřebí něco 
dokazovat. Není třeba ani srdceryvných proslovů tam, kde jsou 
lidé, kteří v sobě nesou živoucí vzpomínky a s radostí vyprávějí 
– dalo by se říci, že v ničem si nezadají s Otou Pavlem a jeho 
půvabným rozjímáním nad setkáním „s největším sportovcem 
na světě“. Než pan starosta Michal Říšský odmávne start na 
cestu malebnou krajinou, mají všichni možnost prolistovat 
stránky brožurky právě s povídkou Baroni na kolech, dobovými 
fotografiemi a závěrečným slovem dalšího z iniciátorů akce, pana 
Františka Šestáka. Zrovna on se svým kamarádem, panem Zdeněk 
Šlehoferem, vytrasovali méně i více obtížné tratě vzpomínkové 
jízdy a nyní se s celým pelotonem vydávají už poosmé vstříc 
zdolání naplánovaných kilometrů. A po návratu do cíle je jistě 
vždy dostatek prostoru na sdílení nových zážitků a navázání 
nových přátelství, pod Zábořskou lípou je totiž dost místa pro 
lidi i pro kola…
Zorganizovat tak skvělé setkání vezme sice organizátorům dost 
času a úsilí, ale nečekaná účast a dobrý pocit nad zdařilým 
průběhem je nakonec odměnou všem – pořadatelům i cyklistům.  

Dvě stovky cyklistů v areálu Pod lípou v Záboří

Závěrem si s laskavým svolení redakce Blatenských listů a autora 
článku, pana RNDr. Jana Káry dovolujeme připojit krátké 
vyhodnocení akce z jeho pohledu:
V sobotu 12. srpna 2023 odstartoval v Záboří již 8. ročník Tour 
de Battaglia. Více než dvě stovky cyklistů, včetně řady pamětníků 
společných jízd s Christiánem Battagliou, několik hodin brázdily 
na dvou trasách (30 a 60 km) kvalitní silničky mezi Blatnou, 
Strakonicemi a Horažďovicemi a v krásném počasí si vychutnávaly 
nejen úžasné výhledy na šumavské hřebeny, ale také občerstvení 
v Čečelovicích, Kadově, Chanovicích či Babíně. Spokojenost byla 
všeobecná, a tak se můžeme těšit na hojnou účast i v roce 2024. 
Díky Nadaci Jihočeské cyklostezky – a zejména obci Záboří za 
skvělou akci!

Text a fotografie: Jitka Říhová 

Připravované akce 

7. října – Výlet podzimní krajinou – pořádá SaK Turná z. s.

21. října – Posvícenská zábava v sále Hospody Na Rozhrání 

 – pořádá SDH Velká Turná

23. října – Pěkná hodinka – pořádá SaK Turná z. s. 

Eduard Červenka, místostarosta obce
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REALITY BLATNÁ – RNDr. PETR KERNDL,
B. Němcové 29, Blatná (u ubytovny TESLY Blatná)

32 let praxe na realitním trhu!
Tel.: 604 518 400, 383 42 35 22

 Všechny nabídky na: www.realityblatna.cz . 

HLEDÁME pro konkrétní zájemce další domy, chalupy,
chaty, byty, pozemky, lesy … Blatensko i kdekoliv jinde.

Nabídněte - RESPEKTUJEME VAŠI CENU!
Zajistíme Vám bezstarostný prodej.

Prezentace na největších realitních serverech
a právní servis ZDARMA! Ocenění nemovitostí.

Smlouvy o převodu nemovitostí - darovací, kupní, směnné...
Zavolejte k bezplatné konzultaci a využijte služeb

nejdéle působící realitní kanceláře v regionu.

Vážíme si důvěry, kterou nám projevíte!

  PRODEJ     KUŘIC 

                2023 
 FIRMA 

          NOVÁK 
                     RADOMYŠL 
 
BLATNÁ – 8.45 hod.                           
   U PENNY 
  DNE:   2.3 / 30.3 / 27.4 / 25.5 / 22.6 / 
20.7 / 17.8 / 14.9 / 12.10 / 9.11 

  červené, černé, kropenaté, modré, 

žíhané, bílé  - stáří 20 týdnů 

                       cena 240 Kč/ks 
tel.- 602 115 750 
www.drubez-novak.cz 

Kadov, Vrbno  725 056 095

Výroba a montáž PLOTŮ
Výroba PERGOL a zastřešení

Rekonstrukce, opravy a stavby 
dřevěných objektů

Sériová výroba dřevěných dílců
Výroba nábytku 

Zakázková výroba
Výroba transportních obalů

Vjezdová vrata (automatická)
Včelařské potřeby

Výroba ze dřeva

www.larix-toz.cz

Do kanceláře v Blatné hledáme 
nové kolegyně či kolegy

88 000 Kč jako podpora do začátků

Vše co umíme vás rádi naučíme

Kontaktujte Marcelu Vlkovou
Tel.: +420 723 754 970 

#Kariera
Přidejte se k nám

Pomůžou mi 
se změnou kariéry?

Samozřejmě.

Inzerce NEW Blatna 91x124 8_2023 4.indd   1 30.08.2023   20:03
Výtažková azurováVýtažková purpurováVýtažková žlutáVýtažková černá
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www.nej.czwww.nej.cz

KVALITNÍ
OPTICKÁ SÍŤ

VÝHODNÉ 
SPOJENÍ 

INTERNETU 
A NEJTV

VOLNÁ DATA
A NEOMEZENÉ 

VOLÁNÍ 

LOKÁLNÍ
PODPORA

MOBIL
pro celou rodinu

TELEVIZE
vlastní výběr programů

200+

299od
Kc
mes.

INTERNET
po optické síti až 500 Mb/s

Pobočka Blatná
Nad Lomnicí 1255, Blatná
sluzby.blatna@nej.cz
488 999 488

RAKETOVÝ INTERNET
na 6 měsíců zdarma!

Rychlost 300 Mb/s

Instalace zdarma!

Ceny od 390 Kč měsíčně.

NA KLÍČ
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Řešení sudoku z červencového vydání SOBáčku s pořadovým číslem 92 bylo jako vždy ve třech různých úrovních 
obtížnosti. Tajenky: SE SLUNCEM (lehká verze, kontrolní 1. řádek 329146587); NAD HLAVOU (středně těžká 
verze, kontrolní 1. řádek 496813725); JDE VŠE LÍP (těžká verze, kontrolní 1. řádek 319587246). 
Výherci: Nikola Doubková, Hornosín; Roman Mařík, Čkyně; Hana Lukášová, Zámlyní. Uvedení výherci si 
mohou vyzvednout výhru (drobné ceny) v kanceláři SOB nejpozději do konce října 2023, popřípadě 
v jiný termín po telefonické dohodě na tel. č. 383 420 300 nebo 728 881 358. Všem úspěšným luštitelům 
děkujeme a výhercům gratulujeme. Po vyřešení SUDOKU z čísla 93 (tj. zářijového vydání 2023) zašlete, 

prosím, tajenku a první řádek čísel (kontrolní) z vyluštěného SUDOKU s označením obtížnosti na e-mailovou 
adresu blatensko@blatensko.eu nebo na poštovní adresu: Svazek obcí Blatenska, Na Tržišti 727, 388 01 Blatná, 

a to nejpozději do 31. 10. 2023.
Sudoku pro čtenáře SOBáčku připravila Ivana Zemánková

Miromír v autoškole
Kdes tak dlouho chlapče byl,
ptá se babka Miromíra.
Autoškolu dělal jsem,
však byla to velká chyba.

Po Praze jsem zkoušky dělal,
nedařilo se mi moc,
tak řidičák ještě nemám,
těžké tam je jezdit moc.

Tak to zkusíš prostě tady,
třeba tě víc naučí,
zítra jdem do autoškoly,
síť silnic je tu pavoučí.

Miromír se zaradoval,
potvrzení z Prahy vzal,
v autoškole přihlásil se,
doklady pražské odevzdal.

Pan učitel doklad převzal,
na zkoušky chlapce připraví.
„Tak deset hodin odjezdíme, 
pak komisař se dostaví.“

Za hodinu slušný peníz
pan učitel vybírá,
chlapce kárá, nervózní je,
učení moc nepřidá.

Babka platí učiteli,
ten peníz řádně přebere,
Miromír je vyděšený,
na učitele si stěžuje.

Vždyť tady se nic nenaučím,
jen ruce strkat sem a tam,
ať co chci dělám, prý vše je špatně,
autoškoly už nechám.

Babka chlapce přemluvila,
pár silnic ještě projede, 
než učitel autoškoly
komisaře přivede.

Nastal den pro Miromíra,
dnes by zkoušku vykonal,
ještě před tím pan učitel
řádný peníz si vybral.

Když komisař dostavil se
najednou vše jinak je,
na zkoušku chlapec nárok nemá,
prý v Praze už si vybral vše.

Pan učitel doklady měl,
asi si je nepřečet,
nebo prostě, proč by četl,
vždyť nezboří se ten náš svět.

Miromíre, jsi hodný kluk,
hodní lidé všude jsou,
těch hloupých také potkáš všude,
oni za to nemohou.

Můžeme se na ně hněvat,
k ničemu to nebude,
štěstí nám to nepřinese,
a třeba ho i ubude.

Tak Miromír prohru přijal,
svět se proto nezboří,
hodní lidé všude kolem
Miromíra podpoří.

Miluše Kordulová


